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کلنگ زنی پروژه احداث نیروگاه بادی ۲۰۰ مگاواتی خواف
 با سرمایه گذاری ۲۰۰ میلیون یورویی فولاد مبارکه 

هم زمان با افتتاح چندین طرح توسعه معدنی در فولاد سنگان با حضور وزیر صمت انجام شد؛

تداوم محدودیت های انرژی، 
تأخیر در تحویل محصول به 

مشتریان را به دنبال داشته است

ضرورت معرفی کاربردهای 
پسماندهای فولاد مبارکه 

به دیگر صنایع کشور

۶

در تالار گفت وگوی معاونت سرمایه انسانی  فولاد مبارکه با 
ح شد؛ کارکنان مشمول صندوق بازنشستگی فولاد مطر

پیگیری قضایی و حقوقی 
فولاد مبارکه برای رفع مسائل

 کارکنان و بازنشستگان

۵

مدیرعامل فولاد مبارکه در نشست آنلاین 
پرسش و پاسخ سهام داران این شرکت:

مدیر فروش داخلی فولاد مبارکه:

در نشست بررسی نقشه راه اقتصاد چرخشی فولاد 
مبارکه با تمرکز بر  حوزه»بازیافت و پسماند« تأکید شد؛

علی رغم همه چالش ها 
افزایش سودآوری سهام داران را 

دنبال می کنیم

تلاش خستگی ناپذیر صنعتگران و دستاوردهای حاصل شده از 
مجاهدت های متخصصان توانمند داخلی در طول دوران شکوهمند انقلاب 
کارنامه ای  اسلامی در عرصه های مختلف و به ویژه در صنعت فولاد، 
درخشان، چشم گیر و قابل دفاع است و بدون تردید، احراز جایگاه دهمین 
تولیدکننده فولاد در جهان با وجود محدودیت ها و تحریم های بین المللی و 
سایر توفیقات حاصل شده نمادی از ایستادگی موفقیت آمیز در برابر 
ل و  زورگویی ها و زیاده خواهی های مستکبران عالم، برای کسب استقلا

خودکفایی  است.
ظهور انقلاب اسلامی ایران با شعار استقلال، آزادی، جمهوری اسلامی و با رویکرد 
خودکفایی و بی نیازی از شرق و غرب و نظام سلطه، یک حرکت مردمی عظیم و 
رستاخیزی در قرن بیستم بود که نه تنها ایران، بلکه تمام ملت های آزادی خواه 
کثریت خاموش جهان را به هشیاری و بیداری واداشت و سرمنشأ خیر و تحول  و ا
در نگرش ملل مختلف شد و امروز این نگاه متعالی در میان خیل عظیمی از 

جهانیان همچنان ساری و جاری است.
گر کارشکنی ها و تحریم های فزاینده بر سر راه ملت  تردیدی در این نیست که ا
آزاده ایران نبود، ایران اسلامی امروز در شرایطی مساعدتری قرار داشت و برخی 
نابسامانی های اقتصادی کمتر بروز یافته بود. البته با وجود جنگ ترکیبی 
همه جانبه بر ضد مردم و منافع ایران، به حول و قوه الهی و با رهبری و زعامت 
بنیان گذار کبیر انقلاب، حضرت امام خمینی )قدس سره( و رهبر معظم انقلاب 
اسلامی حضرت آیت الله خامنه ای )مدظله العالی( و پایمردی و مقاومت و 
ولایت مداری ملت شریف و نجیب و مقاوم ایران، انقلاب اسلامی ایران در آستانه 
چهل و ششمین سالگرد پیروزی خود، همچنان استوار و سرافزار، با امید به آینده 

در مسیر کسب عزت و اقتدار و آرامش و امنیت به  پیش می رود.
به نظر می رسد آنچه امروز پیش روی این نظام اسلامی قرار دارد، مسیری 
روشن و چشم اندازی شایسته برای ایران اسلامی است، آینده ای که پشتوانه 

آن مجاهدت ها و جان فشانی های بی مانندی است که در تاریخ بشر کم سابقه 
است و باید نیز چنین باشد، زیرا بر اساس وعده الهی، حق با کسانی است که در 

راه خدا مجاهدانه ایثار می کنند.
شرکت فولاد مبارکه به عنوان عضوی از خانواده انقلاب و مولود نظام مقدس 
جمهوری اسلامی، شاخص و الگویی بارزی از عملکرد نظام است، شرکتی که در 
دوران جنگ و در بمباران های هوایی و در شرایط محدودیت و محرومیت های 
تکنولوژی و انتقال دانش و فناوری صنعت فولاد شکل گرفت و با وجود همه 
تلاش های غرب برای ایجاد سد و مانع در مسیر رشد و توسعه صنعتی ایران، 
کنون به نمادی از غلبه اراده ملت ایران بر تحریم ها و موفقیت در دست یابی  هم ا

به اهداف نظام اسلامی و کسب استقلال و آزادی تبدیل شده است.
در شرایطی که اراده دولت های غرب، مهار و توقف توسعه صنعتی و اقتصادی 
ایران از طریق تحریم های ظالمانه و ناجوانمردانه اقتصادی و صنعتی بود، شرکت 
فولاد مبارکه با خط شکنی در صنعت فولاد، با تحول آفرینی در عرصه های صنعتی، 
اقتصادی، اجتماعی و زیست محیطی، توسعه صنعتی ایران اسلامی را با قدرت 
و جدیت دنبال کرده و با بومی سازی مواد و تجهیزات موردنیاز خود، جایگاهی 
متعالی و شایسته  در زمینه شاخص های ملی و بین المللی به دست آورده است.

اعتمادآفرینی به نظام جمهوری اسلامی و ایجاد امید و انگیزه برای رشد، توسعه 
و تعالی ملت و نظام ایران، بزرگ ترین موفقیت شرکت فولاد مبارکه در دوران 
فعالیت خود بوده، دستاوردی که در سایه باور به توانمندی نیروهای داخلی 
شکل گرفته و با خلق دانش و ثروت و اشتغال زایی و کارآفرینی های گسترده، 
زمینه های بسیاری را برای رشد فراهم ساخته است. با نقش آفرینی فولاد مبارکه 
در عرصه های ملی و خودتأمینی در حوزه انرژی، شکل نوینی از خدمت گسترده 
صنعت به میهن به منصه ظهور رسیده و با تعهد به مسئولیت های اجتماعی و 
رونق بخشی به اقتصاد، معیشت، فرهنگ و جامعه، اهمیت خدمات این گروه 

صنعتی به ایران اسلامی بیش از بیش آشکار است.

فولاد مبارکه؛ خط شکن در توسعه صنعتی و تحول ملی

میلاد  یگانه منجی عالم ، حضرت مهدی )عج( 
، خ انتظار  و آغاز  سرایش ترانه   سر

 بر شیعیان جهان مبارک باد

ی(  ی آزمون مرحله اول )غیرحضور برگزار
نی  سی و پنجمین دوره مسابقات قرآ

فولاد مبارکه

به اطلاع همراهان قرآنی عزیزمی رساند 
مرحله اول آزمون مسابقات قرآنی از تاریخ
 17 تا 22 بهمن ماه به صورت غیرحضوری

 firooze.net از طریق سامانه فیروزه به آدرس 
در حال برگزاری است.

اطلاعات کامل آزمون از طریق لینک زیر
 در دسترس شما عزیزان است:

http://msc.ir/s/zs

از فولاد مبارکه به خاطر هوشمندی در افتتاح مرکز توسعه کسب وکار 
صنعت 0, 4 در پارک علم و فناوری دانشگاه تهران سپاسگزارم

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری:وزیر علوم، تحقیقات و فناوری:

فولاد مبارکه تنها در یک سال، معادل یک سوم کل سرمایه گذاری خطرپذیر کشور را انجام دادفولاد مبارکه تنها در یک سال، معادل یک سوم کل سرمایه گذاری خطرپذیر کشور را انجام داد
2مرکز توسعه کسب و کار صنعت مرکز توسعه کسب و کار صنعت 4,04,0  برج دیده بانی تحول دیجیتال در صنعت فولاد است  برج دیده بانی تحول دیجیتال در صنعت فولاد است
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رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار اساتید، قاریان، و 
حافظان برتر شرکت کننده در چهل و یکمین دوره مسابقات 
بین المللی قرآن و قشرهایی از مردم، قرآن را معجزه جاودانه 
کید کردند: توکل حقیقی به  نبی مکرم اسلام خواندند و تأ

پروردگار، هر امر محالی را هم محقق می کند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تبریک میلاد اباعبدالله الحســین 
)ع(، اســتمرار اعجاز قرآنی و نبوی را برکت عظیمی برای انســان 
و عالم وجود برشــمردند و گفتند: هنگام مراجعه و تلاوت قرآن 
باید توجه کامل داشت که با معجزه رسول خاتم روبه رو هستیم.
ایشان لفظ، نظم، مفاهیم، بیان سنت های الهی و همه چیز قرآن 
گــر از این معجزه عظیم بهره گیری  را معجزه خواندند و گفتند: ا
شود، همه مشکلات بشر برطرف می شود و زندگی جوامع بشری 

سامان می یابد.
رهبر انقلاب با اشاره به دسترسی اولیاء و علما و بزرگان به معارف 
بلند قرآنی، گفتند: برای آحاد بشــر نیز همیــن تعابیر ظاهری و 

درس های مشهود قرآن راهگشاست.
حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین مفهوم قرآنی »توکل« گفتند: 
به فرموده کلام الله مجید، هرکس به خدا توکل کند خدا برای او 
گر شروط توکل رعایت شود، این وعده الهی  کافی است؛ بنابراین ا

حتماً تحقق می یابد
ایشان، اعتماد و یقین به وعده های صادق الهی را شرط ذهنی 
توکل خواندند و افزودند: باید بدون هیچ گونه سوءظن، یقین 

داشت که به اذن پروردگار، هر امر محالی ممکن خواهد شد.
رهبر انقلاب پیروزی مردم غزه بر رژیم صهیونیستی و رژیم آمریکا 
گر گفته می شد  را نمونه ای از تحقق امر محال دانستند و گفتند: ا
مردم منطقه کوچک غزه با قدرت بزرگی مثل آمریکا می جنگند و 
بر آن پیروز می شوند، هیچ کس باور نمی کرد اما این امر محال به 

اذن پروردگار محقق شد.
حضرت آیت الله خامنه ای شرط دوم برای تحقق آیه »مَن یَتَوَکّل 
عَلی الله فَهُوَ حَسبُه« را حضور در میدان عمل برشمردند و گفتند: 
خداوند در هر کاری، بخشــی را بر عهده انسان گذاشته است و 
گر علاوه بر یقین ذهنی به وعده های پروردگار، این وظایف هم  ا
گر محال باشد، ممکن  انجام شود، بدون تردید هر کاری حتی ا

خواهد شد.
ایشان با اشاره به رویارویی استکبار با بسیاری از ملت های دنیا 
و نه فقط ملت ایران، گفتند: فرق ملت ایران با دیگران این است 
که جرئت گفتن این واقعیت را دارد که آمریکا متجاوز، دروغ گو، 
فریبکار و استعمارگر است و به هیچ اصلی از اصول انسانی پایبند 
نیســت؛ بنابراین، »مرگ بر آمریکا« می گوید امــا دیگران جرئت 
بیان این حقایق و ایستادگی در مقابل آمریکا و ادای سهم خود 
در مبارزه با استکبار را ندارند بنابراین به نتیجه ای هم نمی رسند.
کید بر ضرورت صبــر و مجاهدت برای حصول  رهبر انقلاب با تأ
نتیجه، صبر و تلاش ۴۶ ســاله ملت ایــران در مقابل صف آرایی 
همه مستکبرین جهان را باعث رشد همه جانبه کشور خواندند 
و افزودند: ملت ایران نه تنها در این رویارویی ضربه ندید بلکه در 

همه زمینه ها رشد و پیشرفت کرد.
ایشــان تربیــت هــزاران جــوان و نوجــوان قــاری و حافــظ قــرآن 
در سراســر کشــور را نمونــه ای از پیشــرفت های معنــوی کشــور 
برشــمردند و افزودنــد: در جهات مادی نیز کشــور رشــد کرده و 
گون و بزرگی به دســت جوانان انجام شــده که این  کارهای گونا
پیشــرفت ها با توکل به پروردگار تا رســیدن ملت به نقطه اوج و 

مطلوب خود ادامه خواهد یافت.

رئیس سازمان انرژی اتمی از هدف گذاری برای رسیدن 
به ظرفیت تولید ۲۰ هزار مگاوات برق هسته ای در افق ۱۴۲۰ 

خبر داد.
که برای افتتاح  ، محمد اسلامی  گزارش خبرگزاری مهر به 
سرمایه گذاری های جدید در حوزه فولاد و مواد غذایی در 
شهرستان های ابهر و خرم دره استان زنجان حاضر شده بود، 
در گفت و گوی ویژه خبری شبکه استانی زنجان ضمن اشاره 
به هدف گذاری برای رسیدن به ظرفیت تولید ۲۰ هزار مگاوات 
برق هسته ای در افق ۱۴۲۰ اظهار  داشت: در سایر بخش ها نیز 
در حال ظرفیت سازی هستیم؛ از فضا و ژئوفیزیک هوابرد برای 
شناسایی ذخایر زمین گرفته تا استخراج و فراوری معادن، 
صنعت هسته ای در تمام این فرایندها حضور دارد؛ از اعماق 
که به دست مردم می رسد و سر  زمین تا محصول نهایی 

سفره شان استفاده می کنند.

درمحضر ولایت

خبـــــر کوتاه

خـبــــــــــــــــــر

شرط حل مشکلات و پیشرفت، 
اعتماد به خدا و ورود به میدان

تولید برق هسته ای اوج می گیرد

به گزارش خبرنگار ایراسین، مرکز توسعه کسب وکار 
صنعت ۰، ۴ فولاد مبارکه با مشارکت دانشگاه تهران 
در پارک علم و فناوری این دانشگاه، هم زمان با دهه 
مبارک فجر، با حضور حسین سیمایی صراف وزیر علوم، تحقیقات و 
فناوری، محمد یاسر طیب نیا مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، یحیی 
پالیزدار مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه و 

جمعی دیگر از مسئولان افتتاح شد.
، در جمع  وزیر علوم، تحقیقات و فناوری، پس از افتتاح این مرکز
خبرنگاران با بیان اینکه استقرار پارک های علم و فناوری در دانشگاه ها 
بسیار ایده جذاب و ثمربخشی است و به رشد علم کمک می کند ادامه 
داد: دانشگاه نیز به رشد صنعت کمک می کند و خوشبختانه قانون 
جهش تولید دانش بنیان، بستر حقوقی و قانونی بسیار خوبی فراهم 
کرده تا صنعت با کمترین هزینه بتواند تحقیق و توسعه خود را به دانشگاه 
بسپارد و از پشتیبانی دانشگاه نیز استفاده کند. امیدواریم صنایع کشور 
با این ظرفیت بزرگ که در مواد ۱۱ و ۱۳ این قانون وجود دارد، آشنا شوند 

و از آن استفاده کنند.
کید بر اینکه مدیران باید موانع را برطرف کنند و نیازی نیست  وی با تأ
که کمک کنند، گفت: مدیران همین که موانع را رفع کنند، کارها انجام 
می شود؛ امروز ظرفیت های بزرگی در اختیار است؛ اما بعضاً شنیده ام 
و برخورد کرده ام که شاید برخی بخش ها در سازمان مالیاتی، به اندازه 
کافی با این موضوع آشنا نیستند و گاهی موانعی ایجاد و یا روند کارها را 

کُند می کنند.
امیدواریم روزبه روز شاهد رونق هرچه بیشتر پیوند علم و 

فن، پیوند دانشگاه و صنعت و پیوند دانشگاه و جامعه باشیم
حسین سیمایی صراف، خاطرنشان کرد: ما وظیفه داریم در بخش 
دانشگاه و دیگر سازمان های مرتبط روشنگری کنیم و این موضوع را به 
یک فرهنگ تبدیل کنیم، زیرا توسعه ایران نیازمند توسعه علمی است. 
فناوری خودِ علم نیست، بلکه نتیجه علم است. دانشگاه متولی توسعه 
علمی است و خوشبختانه این توسعه منجر به فناوری می شود و قرار 
گرفتن پارک های علم و فناوری در کنار دانشگاه یعنی حاصل شدن علم 
و نتیجه علم که فناوری است. امیدواریم روزبه روز شاهد رونق هرچه 
بیشتر پیوند علم و فن، پیوند دانشگاه و صنعت و پیوند دانشگاه و 

جامعه باشیم.
وی گفت: از مدیران دانشگاه تهران که از سال ۱۳۹۹ پروژه ساخت مرکز 
نوآوری پارک علم و فناوری این دانشگاه را آغاز کرده اند تشکر می کنم و 
همچنین از فولاد مبارکه سپاسگزارم که با هوشمندی این پروژه را انتخاب 
کرده، هم سود برده و هم به مسئولیت اجتماعی خود عمل کرده است. 
قطعاً هم دانشگاه و هم صنعت موظف اند مسئولیت اجتماعی خود 
را انجام دهند و در قبال خدماتی که از کشور و شهروندان می گیرند، 
خدماتی نیز ارائه کنند. امروز افتتاح این مرکز نوآوری نشان دهنده 
مسئولیت اجتماعی است که در دانشگاه و صنعت احساس شده و این 

دو به خوبی از عهده آن برآمده اند.
پارک های علم و فناوری، نهاد واسط علم و صنعت در 

کشورند
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری عنوان در آیین افتتاح این مرکز نیز گفت: 
گر مقایسه ای میان دستاوردهای علمی، آموزشی و فناوری ایران، در  ا
حال حاضر و قبل از پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی انجام شود، 

مشخص می شود که انقلاب اسلامی در گسترش عدالت آموزشی، آموزش 
عالی و تعمیم عدالت بسیار موفق بوده و این دستاورد بزرگی است که 
می توان با افتخار از آن یاد کرد. در سال ۵۷، حدود ۷۵ هزار دانشجو 
داشتیم و امروز ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار دانشجو داریم. همچنین ۷ هزار و 
۵۰۰ عضو علمی هیئت علمی داشتیم و امروز ۸۵ هزار عضو هیئت علمی 

در دانشگاه ها داریم.
، سهم ما در تولید علم پیش از انقلاب  وی خاطرنشان کرد: بنابر آمار
اسلامی ۰.۴ درصد بوده و امروز به ۲ درصد رسیده است؛ تعداد اعضای 
هیئت علمی خانم، پیش از انقلاب اسلامی ۱۹ درصد بوده و امروز به ۳۵ 
درصد رسیده است. همین توفیق و دستاورد در حوزه های فناوری نیز 
کریم و رسیدن به این  به خوبی محقق شده و از این بابت، خداوند را شا

شرایط را به همه ایرانیان عزیز تبریک می گویم.
اسلامی  انقلاب  از  پیش  ایران  اینکه  به  اشاره  با  سیمایی صراف 
کنون در جایگاه  پنجاه و دومین کشور جهان از نظر علمی بوده و ا
هفدهم دنیا قرار دارد، تصریح کرد: اما انتظار و آرزوی ما ایرانی ها بسیار 
بیش از این است. امیدواریم که با رفع موانع، ایران به جایگاه واقعی خود 
در حوزه رشد علمی برسد. پارک های علم و فناوری، نهاد واسط علم و 

صنعت در کشورند.
بسیار دلپذیر است که دانشجو در محیط دانشگاه، در کنار 

علم، محصول علم خود را نیز ببیند
وزیـر علـوم، تحقیقـات و فنـاوری عنـوان کـرد: بسـیار دلپذیـر اسـت کـه 
دانشـجو در محیـط دانشـگاه، در کنـار علـم، محصـول علـم خـود را نیـز 
ببیند؛ ببیند که نتیجه و عاقبت دانشـجویی حضور در صنعت، رشـد و 
شـکوفایی صنعت اسـت؛ به عبارت دیگـر، علم خـود را علـم مؤثر ببیند. 
دانشـجو در بسـیاری از مواقـع سـر کلاس در ابتـدا مـردّد اسـت کـه آنچـه 
من می آموزم چه اثر و فایده ای دارد و وجود پارک های علـم و فناوری در 
حقیقت به دانشـجو امید و انگیزه می دهد که تحصیل خود را با روحیه 

بهتـری دنبـال کند.

مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین افتتاح مرکز توسعه کسب وکار 
صنعت 4,0:

فولاد مبارکه در مسیر تحقق رشد و پیشرفت ایران است

محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه، در آیین افتتاح مرکز توسعه 
کسب وکار صنعت 4,0  این شرکت گفت: در ایام الله دهه مبارک فجر 
انقلاب اسلامی قرار داریم. این انقلاب، اتفاقات مختلفی طی دهه های 
قبل پشت سر گذاشته است، از تثبیت انقلاب و جنگ تحمیلی گرفته تا 
کنون در اوج آن قرار داریم. تمام  بحث تحریم ها و جنگ اقتصادی که هم ا
تلاش های چند دهه گذشته معطوف به سربلندی، پیشرفت و اعتلای 
ایران بوده و هنوز بسیار جای پیشرفت داریم. حتی در بسیاری از عرصه ها 
ممکن است عقب ماندگی های قابل توجهی داشته باشیم. طبیعتاً هرکه 
ک دارد، دغدغه مندانه به این مسائل و چگونگی  دل در گرو این آب وخا

جبران کوتاهی ها و عقب ماندگی ها می اندیشد.
ما برای رسیدن به نتایج مناسب در این زمینه، موفق ترین 

شرکت های دنیا را بررسی کردیم
وی با بیان اینکه بنده و همکارانم نیز از این قاعده مستثنا نیستیم و دائم 
در حال بررسی چگونگی تحقق رشد و پیشرفت ایرانیم، گفت: ما برای 

رسیدن به نتایج مناسب در این زمینه، موفق ترین شرکت های دنیا را 
بررسی کردیم که یکی از این شرکت ها پوسکوی کره جنوبی بود. این شرکت 
نزدیک به دو دهه است که به عنوان رقابت پذیرترین شرکت تولیدکننده 
فولاد در جهان شناخته می شود. کره ای ها بعد از جنگ جهانی دوم 
به دنبال راه اندازی یک شرکت فولادی بودند و در سال ۱۹۶۸ پوسکو 
تأسیس و طی ۲۵ سال این شرکت به بزرگ ترین شرکت فولادی جهان 
تبدیل شد. شرکتی که فقط ۱۵ سال طول کشید تا با کمترین ظرفیت 
ایجاد شود و جالب اینجاست که به دلیل مشکلات مالی، ژاپنی ها این 
شرکت را راه اندازی کردند و آهسته آهسته توسعه های بعدی توسط 

کره ای ها انجام شد.
بـه گفتـه طیب نیـا، شـرکت پوسـکو امـروز صرفـاً یـک شـرکت فـولادی 
نیسـت، بلکـه یکـی از بازیگـران اصلی اقتصـاد کشـور کـره جنوبی اسـت و 
تأثیرگذارترین عامل بر رشد این شرکت، در نظر داشتن اهمیت ویژه برای 
مقوله نوآوری و فناوری است. این مطلب شاه کلید رشد و پیشرفت تمام 
شرکت هایی اسـت که نه تنها خودشان، بلکه اقتصاد کشـورها را رهبری 
می کنند. امروزه برخی از شـرکت ها همچون زیمنس، تویوتا، تسلا، اپل، 
آرسـلورمیتال، گوگل، مایکروسـافت و ده ها شـرکت دیگر نامشـان آشناتر 
از کشورهایشان است و درآمدهای بالاتر از درآمد ملی و اقتصاد نفتی ما 
دارند. این شـرکت ها نه تنها زیسـت بوم نوآوری و فنـاوری را در خـود ارتقا 
داده اند، بلکه در محیط اطرافشـان نیز این زیسـت بوم را پیاده سـازی و 

عملیاتـی کرده اند.
فولاد مبارکه می تواند لوکوموتیو توسعه و پیشرفت اقتصاد 

ملّی باشد
وی در ادامه سخنان خود با اشاره به اقدامات این شرکت در مسیر 
نوآوری اظهار کرد: فولاد مبارکه از سه سال پیش مأموریت ویژه ای به یکی 
از شرکت های زیرمجموعه خود با عنوان MSTID داد تا تمام تمرکز خود 
کوسیستم نوآوری  را برای خلق زیست بوم نوآوری و فناوری بگذارد و ا
را حول محور فولاد مبارکه ایجاد کند تا کشور از زایش های آن بهره مند 
شود. نگاه دقیق به شرکت های پیشرو و نحوه مشارکت آن ها در توسعه 
کشورهایشان نشان می دهد که هرکدام از این ها، به عنوان لوکوموتیو 
توسعه و پیشرفت در کشورهایشان عمل کرده اند و فولاد مبارکه نیز از 

چنین ظرفیتی در اقتصاد ملی برخوردار است.
ما نباید از دنیا عقب بمانیم و فولاد مبارکه و دیگر 

شرکت های بزرگ کشور باید مسیر نوآوری را هموار کنند
افزود: این شرکت امروز جزو بزرگ ترین  مدیرعامل فولاد مبارکه 
مجموعه های صنعتی کشور به لحاظ ارزش افزوده، میزان فروش و 
شاخص های اصلی با حدود ۱۴۰ شرکت زیرمجموعه است و چنانچه 
کثر ۶۰  به مقوله نوآوری نپردازد، جزو شرکت هایی می شود که حدا
سال عمر می کنند. امروز در حوزه سرمایه گذاری خطرپذیر و نوآوری 
بین المللی، اتفاقاتی در حال رخ دادن است و سرعت پیشرفت، مطابق 
فرمایشات رهبر معظم انقلاب، بسیار زیاد است. در این زمینه اتفاقات 
خوبی در کشور ما رقم خورده، اما سرعت دنیا به مراتب بیشتر است. در 
سال ۱۹۹۷ حدود ۸۶ درصد سرمایه گذاری خطرپذیر در حوزه نوآوری 
شرکت ها و استارت آپ های آمریکا و کانادا بود؛ اما امروز ۲۸ درصد این 
سرمایه گذاری ها در قاره آسیا شکل می گیرد، درحالی که سهم اروپا از ۱۰ 
درصد به ۱۹ درصد رسیده و در آمریکا به واسطه توسعه در دیگر کشورها 
سهم کمتری دیده می شود؛ ازاین رو ما نباید از دنیا عقب بمانیم و فولاد 

از فولاد مبارکه به خاطر هوشمندی در افتتاح مرکز توسعه کسب وکار 
صنعت 4.0 در پارک علم و فناوری دانشگاه تهران سپاسگزارم

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری:

رهبر انقلاب در دیدار شرکت کنندگان مسابقات بین المللی قرآن 
کریم تبیین کردند:

حسینسیماییصراف
وزیرعلوم،تحقیقاتوفناوری

محمدیاسرطیبنیا
مدیرعاملفولادمبارکه

کسینخوزستاناهداشد نشانبرنزین»C3«بهشرکتفولادا
کسین خوزستان، از این  کسین خوزستان، در مراسمی که به منظور برگزاری هشتمین جایزه ملی مدیریت منابع انسانی در دانشگاه تهران انجام شد، با اهدای لوح و تندیس برنزین به علی محمدی، مدیرعامل شرکت فولاد ا به گزارش پایگاه خبری و تحلیلی »فلزات آنلاین« و به نقل از روابط عمومی شرکت فولاد ا

کسین خوزستان مفتخر به دریافت نشان برنزین »C3« شد. شرکت در راستای مدیریت منابع انسانی تجلیل به عمل آمد. بر اساس گزارش ارائه شده از سوی بررسی تیم ارزیابى هشتمین جایزه ملی مدیریت منابع انسانی بر مبنای مدل 3۴۰۰۰، شرکت فولاد ا

ادامه در صفحه بعد   
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. کاهش ۱۰ درصدی صادرات فولاد ایران

بررســی آمار گمرک جمهوری اســلامی ایران نشــان می دهد 
که مجموع صــادرات فولاد کشــور )فولاد میانــی و محصولات 
فولادی( در ۱۰ ماهه سال جاری، ۸ میلیون و ۲۸۸ هزار تن بوده 
که نسبت به مدت مشابه سال گذشــته، کاهش ۱۰ درصدی 
را نشــان می دهــد. همچنیــن در ده ماهــه نخســت امســال، 
صــادرات گندله بــا رشــد ۱ درصــدی بــه بیــش از ۸.۴ میلیون 
تن رسیده و صادرات کنسانتره نیز با رشــد ۲ درصدی به ۵.۹ 

میلیون تن بوده است.
به گزارش پترومتالز، در ده ماهه سال جاری، صادرات فولاد میانی 
کشور، ۵ میلیون و ۷ هزار تن بوده که کاهش ۲۱ درصدی را نسبت 

به مدت مشابه سال قبل نشان می دهد.
وضعیت صادرات محصولات فولادی

کل صادرات محصولات فولادی کشــور در ده ماهه سال جاری، 
۳ میلیون و ۲۸۱ هزار تن بوده که نســبت به مدت مشــابه ســال 

گذشته، افزایش ۱۲ درصدی را نشان می دهد.
از میــان محصــولات فــولادی، ســهم صــادرات مقاطــع طویــل 
فولادی، ۲ میلیون و ۸۹۷ هزار تن بوده و صادرات این مقاطع ۱۴ 

درصد افزایش یافته است.
حجــم صــادرات میلگــرد شــاخه کــه بیشــترین ســهم را از میان 
صادرات کل محصولات فولادی دارد، در ده ماهه نخست سال 
جاری، ۹ درصد افزایش یافته و به ۱ میلیون و ۹۳۹ هزار تن رسیده 
است. صادرات میلگرد کلاف نیز ۴۳ درصد افزایش یافته و به ۴۳۵ 

هزار تن رسیده است.
حجم صادرات مقاطع تخت فولادی نیز با افزایش ۱ درصدی به 
۳۸۴ هزار تن رســیده اســت. صادرات ورق گرم ایــران در ده ماهه 
نخســت ســال جاری ۳۱۸ هزار تن بوده که کاهش ۳ درصدی را 

نشان می دهد.
گفتنی است در ده ماهه سال جاری حجم صادرات آهن اسفنجی 
و بریکت ۱ میلیون و ۴۳۶ هزار تن بوده است که افزایش ۱۱ درصدی 

را نشان می دهد.
حجم صادرات کنســانتره ســنگ آهن در ده ماهه نخست سال 
جاری، ۵ میلیون و ۹۰۵ هزار تن بوده است که افزایش ۲ درصدی 

را نسبت به مدت مشابه سال قبل نشان می دهد.
حجم صادرات گندله نیز در ده ماهه نخست سال جاری با رشد 
۱ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل به ۸ میلیون و ۴۲۵ 

هزار تن رسیده است.

سرمایه گذاری 6۸۰۰ میلیارد ریالی ایمیدرو در 
زیربناهای معادن استان کرمان

به گزارش خبرگزاری جمهوری اسلامی )ایرنا(، سرمایه گذاری 
ایمیدرو در حــوزه زیربناهای اســتان کرمــان به بیــش از 6۸۰۰ 

میلیارد رسیده است.
داریوش فرهنگ مجــری طرح ایجاد زیربناها در معــادن بزرگ و 
مناطق معدنی کشــور در این باره گفته است: ســازمان توسعه و 
نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو(، در قالب طرح 
ایجاد زیربناهــای لازم در مناطق معدنــی، پروژه های متعددی 
در حوزه زیربناهای اســتان کرمان به اتمام رســانده یا در دســت 

اجرا دارد.
فرهنگ افزود: میزان سرمایه گذاری ایمیدرو در »پروژه و طرح های 
خاتمه یافته« ۸۵۸ میلیارد ریال است که بخشی از آن ها شامل ۳۰ 

کیلومتر برق رسانی و ۱۰.۵ کیلومتر راه سازی است.
وی همچنین با بیان اینکه به بخــش »مطالعات خاتمه یافته« 
راه ســازی نیز ۳ میلیارد ریال اختصاص یافته ادامه داد: علاوه بر 
این ۸۴ کیلومتر عملیات راه سازی با سرمایه گذاری ۶۵۷ میلیارد 
ریالی ایمیدرو در قالب »مشــارکت مالی« با حوزه راهداری وزارت 

راه و شهرسازی انجام شد.
مجری طرح ایجاد زیربناها در معادن بزرگ و مناطق معدنی کشور 
افزود: از ســوی دیگر میزان ســرمایه گذاری »پروژه هــای در حال 
انجام« توسط ایمیدرو به ۶ هزار میلیارد ریال می رسد که شامل 
۶۲ کیلومتر برق رسانی است و ۵۰۰ میلیارد ریال نیز به احداث پل 

اسفندقه در جیرفت کرمان اختصاص می یابد.
فرهنگ عنوان کرد: مبلغ ۳ هزار میلیــارد ریال برای تکمیل خط 
انتقال بــرق ســاردوئیه اختصاص یافــت. احداث پل اســفندقه 
کنون در دست اقدام  در جیرفت نیز به عنوان پروژه مشــارکتی، ا
است. از سوی دیگر، پروژه احداث خط انتقال برق ۱۳۲ ساردوئیه 

- جنوب کرمان )مس و آهن( در دست اجراست.

عدد خبر

درصد

میلیارد ریال

مهدیقاسمی
مشاورعالیوزیرعلومدراموراقتصادی

علیاسدی
رئیسپارکعلموفناوریدانشگاهتهران

یحییپالیزدار
مدیرعاملصندوقسرمایهگذاریخطرپذیر

)MSTIDFUND(شرکتفولادمبارکه

حسینحسینی
سرپرستدانشگاهتهران

بزرگترینترانسفورماتورکورهقوسالکتریکی)EAF(باتوان۱۸۰MVAساختگروهصنعتیآریاترانسفو رونماییاز
به گزارش  چیلان، آیین رونمایى از بزرگترین ترانسفورماتور کوره قوس الکتریکی )EAF( ساخته شده در کشور توسط گروه صنعتی آریا ترانسفو، به سفارش شرکت معدنی و صنعت آهن و فولاد بافق در هفدهم بهمن ماه ۱۴۰3 در کارخانجات گروه صنعتی آریا ترانسفو با حضور استاندار و جمعی از مسئولان دولتی و مدیران 

ارشد صنعت فولاد و برق کشور برگزار شد. این ترانسفورماتور سه فاز دارای ویژگی های منحصر به فردی است که با انتقال دانش فنی  در کارخانجات گروه صنعتی آریا ترانسفو تولید شده است.

مبارکه و دیگر شرکت های بزرگ کشور باید این مسیر را هموار کنند.
ایران در سال ۱۴۰۱، ۱۶۰۰ میلیارد تومان، در سال ۱۴۰۲، 

۱۸۰۰ میلیارد تومان و معادل 3۰ میلیون دلار سرمایه گذاری 
خطرپذیر داشته که یک سوم آن متعلق به فولاد مبارکه است

بنابر اظهارات طیب نیا، امروز در کشور فیلیپین نزدیک به یک میلیارد 
دلار سرمایه گذاری خطرپذیر صورت گرفته و این میزان سرمایه گذاری در 
کشور مصر ۳۲۹ میلیون دلار در سال ۲۰۲۳ بوده است. کشور نیجریه نیز 
۲۸۴ میلیون دلار در این زمینه سرمایه گذاری کرده و سرمایه گذاری کشور 
عربستان سعودی هم ۱.۲ میلیارد دلار در سال ۲۰۲۳ بوده و سنگاپور ۳.۴ 
میلیارد دلار در این زمینه سرمایه گذاری داشته است. این در حالی است 
که ایران در سال ۱۴۰۱، ۱۶۰۰ میلیارد تومان، در سال ۱۴۰۲، ۱۸۰۰ میلیارد 
تومان و معادل ۳۰ میلیون دلار سرمایه گذاری خطرپذیر داشته که 

یک سوم آن متعلق به فولاد مبارکه است.
وی تصریح کرد: ما با دیگر شرکت ها در خارج از کشور فاصله زیادی داریم 
گر بخواهیم آنچه را رهبر معظم انقلاب فرمودند محقق کنیم باید به  و ا
که  حرکت خود سرعت دهیم. متأسفانه موانع زیادی وجود دارد، چرا
زیست بوم و فرهنگ نوآوری هنوز به درستی شکل نگرفته و از نهادهای 
نظارتی تا سازوکارهای اخذ مجوزها با سرعتی که ما باید به دنیا برسیم و از 
آن ها جلو بزنیم، فاصله دارد. باید اتفاقات بزرگی بیفتد، ما با سرعت حرکت 
کردیم، اما نتوانستیم همه را با خود همراه کنیم و نتوانستیم سایرین را 
متوجه کنیم که چه کار باید بکنیم و چه کار می خواهیم بکنیم و دنیا کجا 
قرار دارد. برنامه ما این بود که ۳ هزار میلیارد تومان در حوزه زیست بوم 
فناوری و نوآوری سرمایه گذاری کنیم و سال آینده این میزان را به ۵ هزار 

میلیارد تومان برسانیم.
فولاد مبارکه با ایجاد مراکز نوآوری، نقش توسعه دهنده 

تکنولوژی در کشور را دارد
مدیرعامل فولاد مبارکه بر این باور است که امروز این شرکت با عبور از دو 
سطح بلوغ شامل بهره برداری و پایداری سازی زنجیره تأمین، عملکرد 
موفقی داشته و در حوزه بهره برداری جزو معدود شرکت هایی است 
که با صددرصد ظرفیت در حال فعالیت است. فولاد مبارکه در حوزه 
پایداری سازی زنجیره تأمین، زنجیره کاملی در حوزه برق، گاز، آب و مواد 
اولیه ایجاد کرده و همه چالش ها را با سرمایه گذاری های خود برطرف و 

متوازن کرده است.
کز نوآوری در دانشگاه های  آنچه باعث شده فولاد مبارکه مرا

کشور را راه اندازی و سرمایه گذاری خطرپذیر را دنبال کند، راهبرد 
تبدیل شدن به یک توسعه دهنده تکنولوژی است

کید کرد: تبدیل شدن از یک کارخانه فولادی به یک توسعه دهنده  وی تأ
تکنولوژی، خلأ موجود در فولاد مبارکه است. آنچه باعث شده فولاد مبارکه 
کز نوآوری در دانشگاه های کشور را راه اندازی و سرمایه گذاری خطرپذیر  مرا
را دنبال کند، راهبرد تبدیل شدن به یک توسعه دهنده تکنولوژی است. 
برای طی کردن این مسیر، شناسایی نقاط گمشده در زیست بوم صنعتی 

کشور موردنیاز بود تا در جهت برطرف کردن آن اقدام کنیم.
طیب نیا خاطرنشان کرد: امروز مرکز توسعه کسب وکار صنعت 4,0 فولاد 
مبارکه بعد از راه اندازی چند مرکز نوآوری دانشگاهی و تقویت ارتباط با 
کز علمی تحقیقاتی و شکل دهی ساختار سرمایه گذاری خطرپذیر که  مرا
امروز به ثبات رسیده است، بهره برداری شد و مایه خرسندی ماست که 
در نمایشگاهی که در حضور رهبر معظم انقلاب بودیم، در کنار خودمان 
در بین ۴۰ شرکت، چند شرکت از مجموعه های موردحمایت فولاد مبارکه 

نیز حضور داشتند.
مرکز توسعه کسب وکار صنعت 4,0  به عنوان برج دیده بانی 
روندهای تحول دیجیتال روز دنیا و هوشمندسازی را در صنعت 

فولاد دیده بانی می کند
وی اظهار امیدواری کرد: با توجه به فعال شدن مرکز توسعه کسب وکار 
صنعت 4,0 فولاد مبارکه در پارک علم و فناوری دانشگاه تهران و تعامل 
با این مرکز، ده ها مجموعه دانشی و ارزشمند در حوزه تحول دیجیتال 
و هوشمندسازی ایجاد و زیست بوم نوآوری کشور در این حوزه شکل 
بگیرد. به خاطر داشته باشیم مرکز توسعه کسب وکار صنعت  4,0 به عنوان 
برج دیده بانی، روندهای تحول دیجیتال روز دنیا و هوشمندسازی را در 
صنعت فولاد رصد می کند. این مرکز بر آن است تا بستر مناسبی برای 

تعامل و شبکه سازی با کسب وکارها و استارت آپ های حوزه صنعت 
4,0  و تحول دیجیتال برای فعالان زیست نوآوری، شتاب دهنده ها و 

صندوق های سرمایه گذاری خطرپذیر ایجاد کند.

مشاور عالی وزیر علوم در امور اقتصادی:
راه اندازی مرکز توسعه کسب وکار صنعتی 4,0 فولاد مبارکه 

اقدامی مهم در زمینه ارتباط صنعت و دانشگاه است

مهدی قاسمی، مشاور عالی وزیر علوم در امور اقتصادی، در حاشیه 
افتتاح مرکز توسعه کسب وکار صنعت 4,0 فولاد مبارکه در پارک علم و 
فناوری دانشگاه تهران گفت: راه اندازی این مرکز یکی از اقدامات مهم در 
زمینه ارتباط صنعت و دانشگاه است. این مرکز به ویژه در صنعت فولاد که 
یکی از صنایع استراتژیک کشور محسوب می شود، اهمیت زیادی  دارد. 

وی افزود: این اقدام نمونه ای بارز از تحقق ماده ۱۱ قانون جهش 
تولید دانش بنیان است. ایجاد این مرکز به عنوان یک گام مهم در 
راستای تقویت ارتباط دانشگاه و صنعت تلقی می شود و امید است که 
همکاری های بین فولاد مبارکه اصفهان و دانشگاه تهران نتایج مثبتی 

برای هر دو طرف به همراه داشته باشد.
 

رئیس پارک علم و فناوری دانشگاه تهران در آیین افتتاح مرکز 
توسعه کسب وکار صنعت 4,0 فولاد مبارکه:

این مرکز با دسترسی به ۴۰۰ شرکت دانش بنیان و هسته های 
فناور مستقر در دانشگاه، می تواند نقش مؤثری در توسعه 

کسب وکار دیجیتال ایفا کند

علی اسدی، رئیس پارک علم و فناوری دانشگاه تهران نیز در آیین افتتاح 
مرکز توسعه کسب وکار صنعت  4,0  فولاد مبارکه، ضمن تبریک ایام الله دهه 
فجر و اعیاد ماه شعبان، افتتاح این مرکز را نشانه ای از همکاری مؤثر بین 
صنعت و دانشگاه دانست و بر اهمیت تحول دیجیتال در عصر انقلاب 

کید کرد. صنعتی چهارم تأ
اسدی با اشاره به همکاری های صورت گرفته برای راه اندازی این مرکز، 
گفت: پس از ۱۶ ماه تلاش، ۲۸۰۰ مترمربع فضا برای مرکز تحول دیجیتال 

صنعت آماده شده است.
وی همچنین به نقش قانون جهش تولید دانش بنیان در جذب همکاری 
صنایع بزرگ اشاره و ابراز امیدواری کرد که با حمایت های وزیر، گام های 

مثبتی برای توسعه زیست بوم فناوری و نوآوری برداشته شود.
رئیـس پـارک علـم و فنـاوری دانشـگاه تهـران ادامـه داد: مرکـز توسـعه 
4,0 فـولاد مبارکـه به منظـور اسـتفاده بهینـه از  کسـب وکار صنعـت 
فناوری های نوظهور مانند اینترنت اشـیا و هوش مصنوعی ایجادشـده 
و هدف آن تولید هوشمند و شبکه سازی میان کنشـگران حوزه فناوری 

و نـوآوری اسـت.
وی افزود: این مرکز در نزدیکی دانشکده های فنی و با دسترسی به ۴۰۰ 
شرکت دانش بنیان و هسته های فناور مستقر در دانشگاه، می تواند نقش 

مؤثری در توسعه کسب وکار دیجیتال ایفا کند.

مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر شرکت فولاد مبارکه 
در آیین افتتاح مرکز توسعه کسب وکار صنعت  4,0 فولاد مبارکه؛

نگاه فولاد مبارکه به نوآوری و فناوری، نگاهی آینده محور است

یحیـی پالیـزدار، مدیرعامـل صنـدوق سـرمایه گذاری خطرپذیر شـرکت 
فـولاد مبارکـه )MSTIDFUND( نیـز در آییـن افتتـاح مرکـز توسـعه 
کسـب وکار صنعـت 4,0 فـولاد مبارکـه اظهـار کـرد: وقتـی در مورد نـوآوری 
صحبـت می کنیـم، IT و IOT در ذهنمـان می آیـد، ولـی وقتـی بـه نقشـه 
نـوآوری دنیـا نـگاه می کنیـم می بینیـم بزرگ تریـن سـرمایه گذاری ها در 
زمینه هایـی نظیـر پایـداری، کربن زدایـی، کشـاورزی، حمل ونقـل و ... 

اتفـاق می افتـد.
وی ادامه داد: این در حالی است که در دنیا اتفاق جالبی در حال وقوع 
بوده و سرعت این اتفاق به شدت فزاینده است. بسیاری از شرکت هایی 
کنون دیگر در  که در قبلاً رده بندی ۵۰۰ شرکت برتر دنیا قرار داشتند هم ا

این جمع حضور ندارند. میانگین سنی این شرکت ها از ۱۳۰ سال به حدود 
۶۰ سال رسیده و این یعنی شرکت هایی که قدمت زیادی داشته اند از 

دست رفته اند.
مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر شرکت فولاد مبارکه افزود: در 
این فضا ما نیاز به دیده بانی داریم، چون صنایع باید تولید کنند و فضای 
فکری عملیاتی داشته باشند؛ بنابراین نمی توانند فضای بیرون را تحلیل 
کوسیستم های مختلف حاضر می شوند و  کنند. به همین دلیل در ا

به صورت فیزیکی در کنار آن ها می آیند.
وی خاطرنشان کرد: به طور مثال در سیلیکون ولی، تعداد زیادی از صنایع 
ازجمله فولادسازان را می بینید و این اتفاق به خاطر این است که در کنار 

کوسیستم فناوری و نوآوری آینده را رصد کنند. ا
پالیـزدار تصریح کـرد: کاری کـه ما در فـولاد مبارکـه انجـام می دهیم این 
کوسیستم تهران و  است که در این فضا حضور داشته باشیم تا با رصد ا
دانشگاه های آن، فضاهایی را که به آینده نگاه دارند بیشتر بشناسیم.

کنون در ۱۵ پارک علم و فناوری کشور رویداد  وی گفت: فولاد مبارکه تا
سرمایه گذاری برگزار کرده و به همراه مدیران و شرکت های سرمایه گذار، 

مسائل خود را مطرح کرده است.
مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر شرکت فولاد مبارکه افزود: ما 
در کل کشور این سرمایه گذاری ها را انجام می دهیم و امیدواریم طی یک 
سال آینده، بتوانیم از کل پارک های علم و فناوری کشور بازدید کنیم و از 

گاهی یابیم. توانایی شرکت های موجود آ

سرپرست دانشگاه تهران در آیین افتتاح مرکز توسعه کسب وکار 
صنعت 4,0 فولاد مبارکه:

مرکز توسعه کسب وکار صنعت 4,0 فولاد مبارکه گامی مؤثر در 
تحقق ارتباط دانشگاه و صنعت است

حسین حسینی، سرپرست دانشگاه تهران، در آیین افتتاح مرکز توسعه 
کسب وکار صنعت 4,0  فولاد مبارکه، این رویداد را گامی مؤثر در تحقق 
ارتباط دانشگاه و صنعت خواند و از برنامه های دولت برای محول کردن 

مسائل کلان کشور به دانشگاه های برتر خبر داد.
به گزارش خبرنگار ایراسین، حسین حسینی، سرپرست دانشگاه تهران 
در آیین افتتاح مرکز توسعه کسب وکار صنعت 4,0  فولاد مبارکه در پارک 
علم و فناوری این دانشگاه با اشاره به اهمیت پیوند نهادهای علمی 
و صنعتی، این رویداد را »اتفاقی مبارک« توصیف کرد و گفت: چنین 
رویدادهایی می تواند زمینه ساز حضور شرکت های بزرگ در عرصه 

همکاری با دانشگاه ها شود.
کید بر دستور رئیس جمهوری برای عرضه  سرپرست دانشگاه تهران با تأ
مسائل کشور به دانشگاه ها، گفت: این اقدام امروز گام ارزشمندی در 
راستای تحقق این خواسته است و امیدواریم شاهد گسترش چنین 

تحولاتی در آینده باشیم.
وی افزود: هفته گذشته در دیدار با رئیس سازمان برنامه وبودجه، بر 
کید شد. دانشگاه تهران  محول کردن چالش های ملی به دانشگاه ها تأ
و دیگر دانشگاه های تراز اول کشور ظرفیت خوبی برای الگوسازی در 

این مسیر دارند.
حسینی این رویداد را یکی از رویدادهای مهم تاریخ دانشگاه تهران 
خواند و اظهار داشت: افتتاح این مرکز شاید مهم ترین اقدام عملی در 
حوزه ارتباط صنعت و دانشگاه باشد. هدف این است که صنعت از 
توانمندی های علمی دانشگاه بهره ببرد و دانشگاه نیز بتواند دانش و 

نوآوری های خود را به جامعه منتقل کند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: امیدواریم با رونمایی از چنین طرح هایی، 
شاهد تحقق آرمانِ توسعه پایدار از طریق همگرایی علم و صنعت باشیم.
گفتنی است این مرکز با زیربنای ۲۸۰۰ مترمربع و با سرمایه گذاری شرکت 
فولاد مبارکه و بهره گیری از اعتبار مالیاتی قانون جهش تولید و با تمرکز بر 
فناوری های مرتبط با صنعت   4,0  )نسل چهارم صنعت( و با هدف تسهیل 
همکاری های پژوهشی، آموزش نیروی متخصص و ارائه راهکارهای 
نوآورانه به شرکت های فولادی راه اندازی شده است. انتظار می رود 
این اقدام به حل چالش های فناورانه صنعت فولاد و تقویت اقتصاد 

دانش بنیان در کشور بینجامد.
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خـبــــــــــــــــــر    
خبر بین الملل

سالی سخت برای صنعت فولاد آمریکا

صنعت فولاد آمریکا بدترین سال خود را از اولین دوره 
ریاست جمهوری ترامپ پشت سر می گذارد و کارخانه های 
فولادسازی داخلی می گویند افزایش مجدد واردات، به سود 

و تولید لطمه می زند.
به گزارش ایسنا، آلومینیوم و فولاد جزو اولین کالاهایی بودند 
که در دوره اول ریاست جمهوری دونالد ترامپ، هدف وضع 
تعرفه ها قرار گرفتند. انتظار می رود که احیای این اقدامات 

در اول فوریه، میلیون ها تن فلز وارداتی را تحت تأثیر قرار دهد.
ایالات متحده برای تأمین تقاضای فلزات مورداستفاده در 
ساخت وساز و تولید وسایل نقلیه، فناوری و تجهیزات نظامی، 
به منابع خارجی وابسته است. نزدیک ترین شرکای تجاری این 
کشور نیز در میان منابع اصلی برای واردات فولاد و آلومینیوم 

هستند.
بر اساس داده های سازمان زمین شناسی ایالات متحده، 
مصرف فولاد ایالات متحده در سال ۲۰۲۳، به حدود ۹۳ میلیون 
تن رسید که واردات خالص، ۱۳ درصد از این تقاضا را تشکیل 
می دهد. بر اساس داده های وزارت بازرگانی ایالات متحده، در 
سال گذشته، کانادا، برزیل و مکزیک، سه منبع اصلی واردات 

فولاد این کشور بودند.
ترامپ گفته است که تعرفه ها می تواند به شرکت های آمریکایی 
کمک کند تا تولید داخلی خود را افزایش دهند. طبق گزارش 
مورگان استنلی، حداقل برای فلزات، ایجاد ظرفیت جدید، 

به سرعت انجام نخواهد شد.
، تحلیلگران مورگان استنلی،  کارلوس دی آلبا و جاستین فرر
در گزارشی در هفته گذشته، اظهار کردند: ساخت و افزایش 
کارخانه های ذوب جدید، سه سال یا بیشتر به زمان نیاز خواهد 
داشت. ازاین رو، هرگونه تعرفه وارداتی که بر فلزات یا محصولات 
معدنی اعمال شود، احتمالاً منجر به افزایش قیمت داخلی 

برای خریداران داخلی این مواد خواهد شد.
بلومبرگ گزارش کرد ترامپ اعلام کرده است اجرای تعرفه های 
مس، اندکی بیشتر از تعرفه های آلومینیوم و فولاد، زمان خواهد 
برد. بر اساس گزارش مورگان استنلی، ایالات متحده یک بار 
دیگر، واردکننده بزرگ مس است و منابع خارجی، حدود ۳۶ 
درصد از تقاضای پالایش شده داخلی را در سال ۲۰۲۳ تشکیل 
دادند. مورگان استنلی افزود که بیش از یک سوم کل واردات 

مس، از کانادا و مکزیک وارد شده است.

اتحادیه اروپا ۱.۸ میلیون یورو برای پروژه ای در زمینه 
کسیدکربن در کوره های بلند در صنعت  کاهش انتشار دی ا

فولادسازی اختصاص داد.
به گزارش خبرنــگار ایراســین، اتحادیــه اروپا به منظــور مقابله با 
چالش های زیست محیطی و کاهش انتشار گازهای گلخانه ای، 
مبلغ ۱.۸ میلیون یــورو را بــه پــروژه ای اختصاص داده اســت که 
به بررسی و توســعه فناوری های نوین در کوره های بلند صنعت 
فولادسازی می پردازد. این اقدام بخشی از تلاش های گسترده تر 
اتحادیه برای دست یابی به اهداف زیست محیطی و کاهش اثرات 

تغییرات اقلیمی است.
پروژه مذکور با استفاده از فناوری تزریق هیدروژن )SIP( طراحی 
شــده اســت که به عنوان یک راهکار نوآورانه برای کاهش انتشار 
کســید کربن در فرایند تولید فولاد شــناخته می شــود. این  دی ا
فناوری به شــرکت ها و مؤسســات تحقیقاتی اروپایی این امکان 
را می دهد که با اســتفاده از هیدروژن به عنــوان یک منبع انرژی 
کسیدکربن دست یابند. ک، به تولید فولاد با حداقل انتشار دی ا پا
همکاری میان شــرکت های صنعتی و مؤسســات تحقیقاتی در 
این پــروژه، به تبــادل دانــش و تجربیات کمــک خواهد کــرد و به 
توسعه راهکارهای مؤثرتر در زمینه کاهش آلودگی و بهبود کارایی 
فرایندهای تولید فولاد منجر خواهد شد. این پروژه تا سال ۲۰۲۸ 
ادامه خواهد داشــت و هدف آن تولید فولاد با انتشــار بسیار کم 

کسیدکربن تا سال ۲۰۳۰ است. دی ا
با توجه بــه اینکه صنعت فــولاد یکــی از بزرگ ترین منابع انتشــار 
گازهای گلخانه ای در جهان است، این پروژه می تواند نقش مهمی 
در تحقق اهداف اقلیمی اتحادیه اروپا و همچنین بهبود کیفیت 
هوا و ســلامت عمومی ایفا کند. به علاوه، ایــن ابتکار می تواند به 
ایجاد فرصت های شــغلی جدید و تقویــت اقتصاد ســبز در اروپا 
کمک کند و به عنوان یک الگو برای سایر صنایع در راستای کاهش 

اثرات زیست محیطی عمل کند.
در نهایــت، ایــن پــروژه نشــان دهنده عــزم جــدی اتحادیــه اروپا 
برای پیشــبرد فناوری های پایدار و ایجاد یک آینده ســبزتر برای 

نسل های آینده است.

اتحادیه اروپا ۱.۸ میلیون یورو برای 

کسیدکربن در  تحقیقات کاهش انتشار دی ا

صنعت فولاد اختصاص داد

ارفع اخذگواهینامههایجدیدوتمدیداستانداردهایبینالمللیدر
به گزارش  چیلان، جلسه اختتامیه ممیزی مراقبتی استانداردهای بین المللی روز ۱۶ بهمن ۱۴۰3 برگزار شد. این ممیزی که در بازه زمانی ۱۴ تا ۱۶ بهمن ۱۴۰3 توسط تیم ممیزی شرکت دانش انطباق سیستم )DAS( انجام شد، با حضور معاونان، مدیران و سرپرستان شرکت همراه بود. در این دوره، سیستم های مدیریت 

کیفیت، مدیریت محیط زیست، مدیریت ایمنی و سلامت کارکنان، مدیریت شایستگی و توسعه افراد، مدیریت انرژی، مدیریت رسیدگی به شکایات مشتریان، مدیریت رضایت مشتریان، مدیریت مسئولیت اجتماعی، مدیریت ریسک و نظام آراستگی مورد ارزیابى و تأیید قرار گرفت.

کلنگ زنی پروژه احداث نیروگاه بادی ۲۰۰ مگاواتی خواف 
با سرمایه گذاری ۲۰۰ میلیون یورویی فولاد مبارکه 

بـــه گـــزارش خبرنـــگار فـــولاد ســـیدمحمد اتابـــک 
وزیـــر صنعـــت، معـــدن و تجـــارت، روز پنج شـــنبه 
۱۸ بهمن مـــاه ۱۴۰۳، هم زمـــان بـــا هفتمیـــن روز از 
ح صنعتـــی و معدنـــی شـــرکت فـــولاد  دهـــه مبـــارک فجـــر، چندیـــن طـــر
ســـنگان )از زیرمجموعه هـــای شـــرکت فـــولاد مبارکـــه( را افتتـــاح 
 و از عملیـــات اجرایـــی ســـاخت کارخانـــه کنســـانتره  هماتیتـــی

 ۲.۵ میلیـــون تنـــی و عملیـــات اســـتخراج ســـنگ آهن شـــرکت فـــرآوری 
معدنـــی اپـــال کانـــی پـــارس بازدیـــد کـــرد.

در این بازدید، غلامحسین مظفری استاندار خراسان رضوی، امیر توکلی 
نماینده مردم خواف در مجلس شورای اسلامی، محمد آقاجانلو رئیس 
هیئت عامل ایمیدرو، وجیــه الله جعفری معــاون امور معــادن و صنایع 

معدنی وزارت صمت، محمدیاسر طیب نیا مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، 
علی امرایــی مدیرعامل فولاد ســنگان و حســام مقدم علــی، مدیرعامل 

شرکت فرآوری معدنی اپال کانی پارس وزیر صمت را همراهی کردند.
با حضور سید محمد اتابک، در بازدید از شرکت فولاد سنگان آغاز عملیات 
اجرایــی افزایش ظرفیــت کارخانــه گندله ســازی از ۵ میلیون تن بــه ۷.۵ 

میلیون تن کلید زده شد.
کی است افتتاح کارخانه گلوله های فلزی فولاد سنگان  این گزارش حا
به ظرفیت تولید ســالانه ۱۵ هزار تــن و رونمایی از نــاوگان حمل ونقل 
جاده ای و ماشین آلات معدنی این شرکت، کلنگ زنی فاز ۴ و ۵ جاده 
خواف و رشتخوار، ابرپروژه سیستم انباشت مکانیزه باطله فولاد سنگان 
به عنوان یک طرح عظیم محیط زیستی که در خاورمیانه نمونه ندارد 

از دیگر طرح هایی بود که با حضور وزیر صمت به بهره برداری رسید.
در این رویداد همچنین با حضــور وزیر صمت عملیات احــداث نیروگاه 
بــادی ۲۰۰ مگاواتی خــواف بــا ســرمایه گذاری ۲۰۰ میلیــون یورویــی فولاد 
مبارکه کلنگ زنی شد، پروژه ای که گام بزرگی در زمینه توسعه نیروگاه های 

تجدیدپذیر در کشور است.
سید محمد اتابک در این سفر همچنین از ماشین آلات سنگین معدنی 
مجتمع ســنگ آهن ســنگان و طرح کنســانتره ۲.۴ میلیون تنی شــرکت 

فراوری معدنی اپال کانی پارسیان بازدید کرد.
گفتنی است شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان رضوی به عنوان 
یکی از شرکت های تابعه فولاد مبارکه در منطقه سنگان شهرستان خواف 

فعال است.

هم زمان با افتتاح چندین طرح توسعه معدنی در فولاد سنگان با حضور وزیر صمت انجام شد؛

در مجمع عمومی فوق العاده شرکت سرمایه گذاری 
توسعه معادن و فلزات »ومعادن« پس اعلام نظر 
و پرسش و پاسخ سهام داران با ریاست مجمع، با 
افزایش سرمایه این شرکت از ۳۰ هزار میلیارد تومان به ۴۴ هزار و ۵۰۰ 

میلیارد تومان معادل ۴۸.۳۳ درصد سرمایه کنونی موافقت شد.
شرکت  فوق العاده  عمومی  مجمع  ایراسین،  خبرنگار  گزارش  به 
سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات به منظور افزایش سرمایه شرکت 

در مجموعه فرهنگی ورزشی تلاش وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، روز 
یک شنبه ۱۴ بهمن ماه برگزار شد.

این نشست با حضور ۶۳.۳ درصد سهام داران رسمیت یافت و در ابتدا، 
گزارشی از وضعیت مالی و اقتصادی ارائه و اعلام شد که هدف از این 
افزایش سرمایه، مشارکت در افزایش سرمایه در حال انجام شرکت های 
سرمایه پذیر، جبران مخارج انجام شده بابت مشارکت در افزایش سرمایه 

شرکت های سرمایه پذیر و اصلاح ساختار مالی است.

مدیر امور مجامع و راهبری شرکت فولاد مبارکه و رئیس مجمع:
 در مشارکت در 

ً
منابع حاصل از این افزایش سرمایه عمدتا

افزایش سرمایه شرکت های سرمایه پذیر بخش معادن و فلزات 
مورد استفاده قرار خواهد گرفت

مرتضی شبانی، مدیر امور مجامع و راهبری شرکت فولاد مبارکه، به عنوان 
رئیس مجمع عمومی فوق العاده شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن و 
فلزات، ضمن خیرمقدم به سهام داران و مدیران عامل شرکت های گروه، 
میلاد باسعادت امام حسین )ع( را تبریک گفت  و فرارسیدن دهه مبارک 

فجر و چهل و ششمین بهار انقلاب اسلامی را گرامی داشت.
وی در خصوص افزایش سرمایه شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن و 
فلزات گفت: منابع حاصل از این افزایش سرمایه عمدتاً در مشارکت در 
افزایش سرمایه شرکت های سرمایه پذیر بخش معادن و فلزات مورد 
 استفاده قرار خواهد گرفت. نسبت قیمت به خالص ارزش دارایی ها
)P/NAV( حدود ۵۹ درصد است که نشان دهنده ظرفیت بالای سهم 

در بازار سرمایه است.
شبانی، در حاشیه برگزاری مجمع عمومی فوق العاده شرکت سرمایه گذاری 
توسعه معادن و فلزات، در گفت وگو با خبرنگار ایراسین با اشاره به جایگاه 
شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات در بازار سرمایه، این مجموعه 
را یکی از شرکت های بزرگ بورسی معرفی کرد که عمده فعالیت های آن در 

حوزه سرمایه گذاری در معادن و صنایع فلزی متمرکز است.
کید کرد: این شرکت یکی از سهام داران عمده شرکت های معدنی  وی تأ

همچون گل گهر، چادرملو، ملی مس و صبانور شناخته می شود.

وی درباره افزایش سرمایه این شرکت توضیح داد: آخرین سرمایه 
ثبت شده آن ۳۰ هزار میلیارد تومان بوده و در مجمع فوق العاده ای که 
برگزار شد، سرمایه شرکت با افزایش ۴۸.۳ درصدی به ۴۴ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان رسید. منابع این افزایش سرمایه شامل ۷ هزار میلیارد تومان از 
محل سود انباشته، که در قالب سهام جایزه به سهام داران تعلق می گیرد 
)معادل ۲۳.۳ درصد(، و ۷ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان از محل مطالبات 

حال شده سهام داران خواهد بود.
مدیر امور مجامع و راهبری شرکت فولاد مبارکه گفت: منابع حاصل از 
این افزایش سرمایه عمدتاً در مشارکت در افزایش سرمایه شرکت های 
سرمایه پذیر بخش معادن و فلزات، مانند گل گهر و سایر شرکت های غیر 

بورسی، مورد استفاده قرار خواهد گرفت.
وی توضیح داد: به دلیل ثبت نشدن حق تقدم ها تا زمان برگزاری 
مجمع عادی سال ۱۴۰۳، سودی به این حق تقدم ها و سهام جایزه تعلق 

نخواهد گرفت.
شبانی در ادامه به پتانسیل های بالای این شرکت اشاره کرد و گفت: 
نسبت قیمت به خالص ارزش دارایی ها )P/NAV( حدود ۵۹ درصد 
است که نشان دهنده ظرفیت بالای سهم در بازار سرمایه است. بهای 
تمام شده سرمایه گذاری های شرکت حدود ۲۵ هزار میلیارد تومان برآورد 
شده؛ درحالی که ارزش بازار شرکت های بورسی این مجموعه بیش از ۱۵۰ 
هزار میلیارد تومان است. این اختلاف قابل توجه میان بهای تمام شده و 
ارزش بازار، یکی از مزیت های اصلی و پتانسیل های رشد این شرکت است.

وی در پایان ضمن تشکر از دست اندرکاران و سهام داران، ابراز امیدواری 
کرد که روند توسعه و سرمایه گذاری این شرکت همچنان با قدرت ادامه 

یابد.

افزایش سرمایه شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات  از 
30 هزار میلیارد به 44 هزار و ۵00 میلیارد تومان

در مجمع عمومی فوق العاده مورد موافقت سهام  داران قرار گرفت؛
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 خـبــــــــــــــــــر     خـبــــــــــــــــــر     خـبــــــــــــــــــر    

خبر  کوتاه

شما و فولاد

صادرات محصولات فولادی و نفتی 

توسط پیله وران ممنوع شد

و  اساسی  فلزات  فولادی،  محصولات  صادرات 
فراورده های نفتی و پتروشیمی توسط پیله وران، مرزنشینان 

و شرکت های تعاونی تا اطلاع ثانوی ممنوع شده است.
به گزارش دنیای معدن، این ممنوعیت بر اساس بخشنامه ای 
از گمرک جمهوری اسلامی ایران با شماره ۱۶۲۸۴۷۶/۱۴۰۳ مورخ 
۱۰ بهمن ۱۴۰۳ صادر شده و مرتبط با کد تعرفه های مشمول بند 
۱ ماده ۸ آیین نامه اجرایی تبصره ۶ بند "ح" ماده ۲ مکرر قانون 

مبارزه با قاچاق کالا و ارز است.

۹۱۳****۱۴۲
از مسئولین محترم امور ورزش درخواست می شود لطفاً با 

استخر کیمیا خمینی شهر قرارداد ببندند.
۹۱۳****۵۱۰

لطفاً مسئولان محترم معیار تخصیص سهام شرکت متیل 
ک به کارکنان در رده های شغلی را اطلاع رسانی  انرژی پا

کنند.
 ،۹۱۰****۲۹۸   ،۹۱۳****۸۱۴   ،۹۱۳****6۴6
 ،۹۱۳****۸۰۱  ،۹۱۳****۰۹6  ،۹۱۳****6۴۰

۹۱۳****۳۱۸
از مسئولان محترم درخواست می شود به بازنشستگان 
مساعدت  می گیرند  ناچیزی  بازنشستگی  که  فولاد 
بیشتری داشته باشند تا ایشان شرمنده خانواده خود 

نشوند.
۹۳6****7۰7

لطفاً  است.  نشده  پرداخت  رهاب گستر  کارت  باسا
مسئولان محترم پیگیری فرمایند.

۹۱۳****۱۴۲
کثر  لطفاً مسئولان امور ورزش با توجه به باز شدن ا
استخرها، جهت بازگشایی استخرهای مجموعه باغ 

فردوس اقدام کنند.
۹۱۳****7۰7

کتور دندان پزشکی  روز شنبه ۱۳ بهمن تعدادی نسخه و فا
که به تأیید پزشک معتمد هم رسیده بود به باجه بیمه 
ایران تحویل دادم ولی آن ها قبول نکردند. با توجه به اتمام 

مهلت تحویل تا ۱۵ بهمن،   باید چه کنم؟
۹۱۳****۳۵6

طبق  قول  مدیریت شرکت آتیه فولاد قرار بود سهام  آتیه  در 
سال ۱۴۰۳ در بورس  عرضه  شود، ولی  هنوز این کار انجام 

نشده است، لطفا علت آن  راتوضیح  دهند.
 ،۹۱۳****۴۳۴ ،۹۱۳****۸۵۴ ،۹۱۳****66۴

۹۳۳****66۸ ،۹۱۰****۰۴۵
نوبت کاری تعمیرگاه مرکزی باعث بروز خستگی، استرس و 
بی انگیزگی برای کارکنان و ایجاد مشکلات خانوادگی شده 
است. خواهشمندیم در مورد این شیفت تجدیدنظر و 

بررسی های کارشناسی صورت پذیرد.
۹۱۳****7۳۲

متأسفانه با یک حساب ساده مشخص می شود میزان 
مالیاتی که از کارکنان کم می شود در سال عدد بزرگی 
می شود. بسیاری از مشاغل آزاد که درآمدی بیش از ما 
دارند چنین مالیاتی پرداخت نمی کنند. لطفاً مسئولان 

محترم توضیح دهند.
۹۱۳****۳۱۴

با توجه به شرایط اقتصادی پیشنهاد می شود فولاد مبارکه 
حقوق و مزایای کارکنان شرکتی را به صورت مستقیم 
به  حساب آن ها واریز کند تا این مشکلات و اختلافات 

حقوق رفع شود.
۹۱۳****7۹۲

از مسئولین و دست اندرکاران برگزاری مسابقه کتاب خوانی 
کتاب به  که برای خرید  در فولاد مبارکه تقاضا دارم 
انتشارات معتبر ازجمله نشر نو، نیلوفر، ققنوس و علمی 

و فرهنگی رجوع کنند.
همکاران  گرامی دارای شماره های ۲۰7****۹۱۳، 
 ،۹۱۳****7۹۱  ،۹۱۳****۸۸6  ،۹۱۳****67۲
6۵۱****۹۱۳، ۰۸۴****۹۱۳ و ۸۹۴****۹۱۰ ضمن تشکر 
از ارتباط شما با خبرنامه فولاد به اطلاع می رساند پیام 
شما دریافت و جهت اخذ پاسخ برای مسئولان ذی ربط 

ارجاع گردید.

ابهر؛نقطهعطفیدرصنعتذوبآهناستانزنجان فعالسازیدوبارهکارخانهفولاددر
کد شهرستان ابهر محسوب می شد، با سرمایه گذاری ۷ هزار میلیارد  به گزارش آهن نیوز، یک واحد صنعتی در شهرستان خرمدره، که در حوزه تولید محصولات مرتبط با صنایع خودرو و قطعات آسانسور فعالیت دارد، پس از جذب سرمایه گذار جدید در سال ۱۴۰3 احیا شد. این کارخانه که پیش تر جزو واحدهای را

ریالی، ظرفیت تولید سالانه ۲۵ هزار تن را داراست و زمینه اشتغال ۲۶۰ نفر را فراهم کرده است. مقامات محلی اعلام کردند که هدف از احیای این کارخانه، تکمیل زنجیره تولید فولاد در سطح شهرستان و استان زنجان است. 

علی رغم همه چالش ها افزایش سودآوری سهام داران را دنبال می کنیم
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه، در 
نشست آنلاین پرسش و پاسخ سهام داران و مدیران 
این شرکت، با اشاره به شدت یافتن محدودیت ها در 
سال جاری نسبت به سال قبل گفت: امیدواریم این چالش ها کاهش 
پیدا کند؛ ضمن اینکه تلاش می کنیم تولید برنامه ریزی شده و بودجه 
پیش بینی شده را محقق کنیم و بتوانیم افزایش سودآوری را هم برای 

سهام داران به ارمغان بیاوریم.
به گزارش خبرنگار ایراسین، مدیرعامل فولاد مبارکه تصریح کرد: تا به 
امروز توانسته ایم برنامه تولید و بودجه پیش بینی شده شرکت فولاد 

مبارکه را محقق کنیم.
در سال جاری ۶۰۰ مگاوات از نیروگاه سیکل ترکیبی فولاد 

مبارکه به مدار تولید وارد شد
گفت: شرکت فولاد مبارکه  وی با اشاره به محدودیت های انرژی 
تولیدمحور است و همواره تلاش کرده ایم افزایش تولید و استفاده 
کثری از ظرفیت نصب شده را در دستور کار قرار دهیم. با وجود  حدا
افزایش محدودیت های برق و گاز در یکی دو سال اخیر، با اتخاذ تمهیدات 
مناسب، سعی کردیم آسیب ها را مدیریت کنیم. بخشی از این کاهش 
آسیب ها به طرح های توسعه ای بازمی گردد که به لطف الهی، در سال 
جاری ۶۰۰ مگاوات از نیروگاه سیکل ترکیبی فولاد مبارکه به مدار تولید 
وارد شد و در تابستان توانستیم از آن بهره ببریم تا بخشی از آسیب های 

کمبود برق جبران شود.
متأسفانه امسال ناترازی گاز سریع تر و شدیدتر از سال های 

گذشته آسیب زا شد

مدیرعامل فولاد مبارکه با اشاره به ناترازی گاز در فصل زمستان گفت: 
متأسفانه امسال ناترازی گاز سریع تر و شدیدتر از سال های گذشته 
آسیب زا شد و صنایع، ازجمله صنعت فولاد، به عنوان اولویت اولِ 
محدودیت های گاز، متحمل خسارت شدند. در این راستا، تمهیداتی 
اتخاذ شد که شامل ذخیره سازی آهن اسفنجی از نیمه اول سال جاری 
و با قیمت های مناسب بود. این اقدام موجب شد بتوانیم بخشی از 
تأثیر قطعی گاز را خنثی کنیم، اما هزینه های مالی ناشی از خواب سرمایه 
اجتناب ناپذیر بوده است. به هر جهت ذخیره سازی، افت کیفیت و مانند 

آن ها هزینه هایی را به شرکت تحمیل کرده است.
به دلیل ناترازی ها، فرصت تولید ۷۰۰ هزار تن تختال، ۶۰ 

هزار تن کلاف گرم و ۸۰۰ هزار تن آهن اسفنجی را از دست 
داده ایم

وی در خصوص میزان تولید از دست رفته به دلیل ناترازی های انرژی 
بیان کرد: ما تولید بالغ بر ۷۰۰ هزار تن تختال را به دلیل این ناترازی ها از 
دست دادیم و در تولید و تحویل ۶۰ هزار تن کلاف گرم عقب مانده ایم 
و بیش از ۸۰۰ هزار تن نیز افت تولید آهن اسفنجی داشته ایم. از وزارت 
صمت و نفت درخواست داریم که با جبران ناترازی ها، امکان جبران این 

عقب افتادگی ها را در هفته های پایانی سال فراهم کنند.
مجوزهای میدان گازی صادر شده و امیدواریم تا پایان 

سال جاری قرارداد آن را منعقد کنیم
مدیرعامل فولاد مبارکه درخصوص تأمین گاز موردنیاز این شرکت گفت: 
مجوزهای میدان گازی صادر شده و امیدواریم تا پایان سال جاری قرارداد 

آن را منعقد کنیم. 

تا نیمه سال آینده، نیروگاه سیکل ترکیبی به طور کامل وارد 
مدار تولید می شود

محمدیاسر طیب نیا، در خصوص آینده شرکت فولاد مبارکه با توجه به 
ناترازی انرژی گفت: ما پیش از سایرین برای رفع این ناترازی ها اقدام 
کرده ایم و ظرفیت های جدیدی در سال آینده به مدار تولید اضافه خواهد 
شد. تا نیمه سال آینده، نیروگاه سیکل ترکیبی به طور کامل وارد مدار 
تولید می شود و نیروگاه خورشیدی نیز به بهره برداری می رسد. هرچند 
که طبق برنامه زمان بندی شده، بهره برداری نیروگاه خورشیدی تا سال 
۱۴۰۵ برنامه ریزی شده است، اما با توجه به شرایط خاص کشور، تلاش 
می کنیم آن را زودتر عملیاتی کنیم. همچنین مجوزهای میدان گازی 

نیز صادر شده و امیدواریم تا پایان سال جاری قرارداد آن را منعقد کنیم.
وی افزود: امیدواریم برنامه سال جاری را با افزایش نه چندان قابل توجه، 
اما قابل قبول برای سال آینده در حوزه تولید ورق گرم، ورق پوشش دار و 

اسلب دنبال کنیم و کاهش تولید را در حال حاضر پیش بینی نمی کنیم.
مدیرعامل فولاد مبارکه در خصوص برآورد نرخ برق شرکت در سال آینده 
تصریح کرد: پیش بینی دقیقی در این زمینه امکان پذیر نیست، زیرا هر 
سال نرخ برق توسط وزارت نیرو در ابتدای سال و گاهی در ماه های پایانی 
گر روند افزایش قیمت ها مشابه سال ۱۴۰۳  سال ابلاغ می شود. بااین حال، ا
باشد، برآورد ما برای نرخ برق سال آینده حدود ۱۴۵۰ تا ۱۴۶۰ تومان است.
نیروگاه خورشیدی فولاد مبارکه با ۴۰ مگاوات برق در مدار، 

یکی از بزرگ ترین نیروگاه های خورشیدی کشور است
ــرق گفــت:  ــرخ بهــای تمام شــده ب ــروگاه خورشــیدی و ن ــاره نی وی درب
ــده  ــداث ش ــی اح ــون یوروی ــرمایه گذاری ۳۵۰ میلی ــا س ــروگاه ب ــن نی ای

، ۴۰ مــگاوات آن در  و به تدریــج وارد مــدار می شــود. در حــال حاضــر
حــال تولید بــرق اســت و ۲۰ مــگاوات ســوم نیــز به تازگی بــه مــدار اضافه 
شــده اســت. طی چند ماه آینده، ۲۰ مــگاوات چهارم و پنجم و ششــم 
بــا جبهه هــای کاری مختلــف پایه کوبــی و سیم کشــی می شــود و 
امیدواریــم تا پایان ســال جــاری عملیات نصــب آن ها به پایان برســد.

برنامه ما تأمین کل نیاز شرکت و گروه فولاد مبارکه از 
طریق راه اندازی پروژه های نیروگاهی توسط خود شرکت 

است
طیب نیــا بــا اشــاره بــه چالش هــای موجــود در اجــرای ایــن پــروژه 
افــزود: چالش هــای متعــددی در زمینــه ثبــت ســفارش، ترخیــص 
کالا و نصــب وجــود دارد. در حــال حاضــر نیــروگاه خورشــیدی فــولاد 
، یکــی از بزرگ تریــن نیروگاه هــای  ــا ۴۰ مــگاوات بــرق در مــدار مبارکــه ب
خورشــیدی کشــور اســت. همچنیــن، نصــب ۲۰ مــگاوات در مــاه رقــم 
بالایــی محســوب می شــود، امــا تمــام تــلاش خــود را خواهیــم کــرد تــا 
بهره بــرداری کامــل از ایــن نیــروگاه را تــا پیــش از اوج مصــرف بــرق در 
ســال ۱۴۰۵ محقــق کنیــم. البتــه ترجیح مــا این اســت کــه این زمــان به 
پیــش از پایــان ۱۴۰۴ برســد. دوره بازگشــت ســرمایه ایــن نیــروگاه چهــار 
ســال پیش بینــی شــده و نــرخ تمام شــده بــرق آن حــدود ۳.۵ تــا ۴.۲۵ 

ســنت پیش بینــی شــده اســت.
کیــد کــرد: برنامــه مــا ایــن اســت کــه در آینــده، کل نیــاز شــرکت و  وی تأ
گــروه فــولاد مبارکــه را از طریــق راه انــدازی پروژه هــای نیروگاهی توســط 
خــود شــرکت تأمیــن کنیــم و ایــن هــدف به صــورت تدریجــی محقــق 

خواهــد شــد.

مدیرعامل فولاد مبارکه در نشست آنلاین پرسش و پاسخ سهام داران این شرکت:

در  مبارکه،  فولاد  شرکت  توسعه  و  تحقیق  مدیر 
گفت وگوی ویژه خبری سیمای مرکز اصفهان گفت: 
ما در شرکت فولاد مبارکه فرایند توسعه فناوری های 
نوآورانه را تقویت و در حوزه های مختلفی ازجمله اقتصاد چرخشی، 
تحول دیجیتال و تولید محصولات با عملکرد بالا و مواد پیشرفته 

برنامه ریزی کرده ایم.
به گزارش خبرنگار ایراسـین، شـهرام عباسـی، در گفت وگـوی ویژه خبری 
بـا محوریـت دسـتاوردهای انقـلاب اسـلامی در صنعـت فـولاد، اظهـار 
کـرد: شـرکت فـولاد مبارکـه از بـدو تأسـیس خـود ارتباطـات گسـترده ای بـا 
شـرکت های مهندسـی و تأمین کننده برقرار کرده و توانسـته است تعداد 
زیـادی از شـرکت های دانش بنیـان را بـه فهرسـت تأمین کننـدگان خـود 
اضافـه کنـد. در حـال حاضـر، بیـش از ۶۰۰ شـرکت دانش بنیـان به عنـوان 
تأمین کننـده فـولاد مبارکـه فعالیـت می کننـد و در نه ماهـه امسـال، 
خریدهـای ایـن شـرکت از شـرکت های دانش بنیـان بـه حـدود ۶ همـت 

رسـیده اسـت.
وی با اشاره به ریسک های موجود در تأمین تجهیزات از شرکت های 
دانش بنیان، گفت: فولاد مبارکه در بخش مدیریت تأمین و بومی سازی، 
چندین سال است این ریسک را پذیرفته و تعاملات خوبی با شرکت های 
دانش بنیان داشته است. از سه سال گذشته، رویکرد جدیدی به نام 
سرمایه گذاری خطرپذیر به سیاست های فولاد مبارکه اضافه شده 
است؛ به این معنا که در کنار خرید خطرپذیر، سرمایه گذاری خطرپذیر 
را نیز در دستور کار قرار داده ایم. هدف ما شناسایی و سرمایه گذاری در 
شرکت های دانش بنیان است تا نیازهای فناوری بالاتر را برای صنعت و 

شرکت تأمین کنیم.
مدیر تحقیق و توسعه شرکت فولاد مبارکه افزود: در این راستا، ما نزدیک به 
۴۰ شرکت دانش بنیان را شناسایی و در آن ها سرمایه گذاری کرده ایم و چند 
صد شرکت دیگر نیز در حال ارزیابی برای سرمایه گذاری خطرپذیر هستند. 

با دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی همکاری های گسترده ای 
داریم

وی به پروژه های کلان این شرکت با همکاری دانشگاه های بزرگ استان 
کز  اصفهان و دانش بنیان ها اشاره کرد و گفت: ما با دانشگاه ها و مرا
تحقیقاتی همکاری های گسترده ای داریم. به عنوان مثال، در حوزه 
، چندین پروژه کلان با پژوهشکده فولاد دانشگاه  پایداری و فولاد سبز
صنعتی اصفهان و دانشگاه اصفهان و برخی از هویت های دیگر در این 
زیست بوم آغاز کرده ایم و گام به گام با دنیا در حال پیشرفت هستیم. 
همچنین، در زمینه استفاده از انرژی های تجدیدپذیر و تولید انرژی 
خورشیدی در بحث سلول های فتوولتائیک که انرژی خورشید را به برق 

تبدیل می کنند با دانشگاه اصفهان همکاری داریم. همچنین برای تولید 
کرهایی که مطابق با چرخش نور خورشید حرکت می کنند با شرکت های  ترا
کثر  دانش بنیان همکاری می کنیم تا جذب انرژی خورشیدی را به حدا
برسانیم. برخی از این پروژه ها، صنعتی شده و در قراردادهایی که فولاد 
مبارکه و دیگر شرکت های معدنی دیگر منعقد کرده اند مورد استفاده 

قرار گرفته است.
عباسی در ادامه به پروژه های احیای هیدروژنی و جمع آوری گاز کربن با 
همکاری دانشگاه های اصفهان و صنعتی اصفهان اشاره کرد و گفت: این 
پروژه ها به ما کمک می کند گازهای گلخانه ای را به حداقل برسانیم و از گاز 

کربنیک تولیدشده در فرایندهای صنعتی استفاده مجدد کنیم.
توسعه فناوری های نوآورانه در فولاد مبارکه با برنامه ریزی 

در حوزه اقتصاد چرخشی، تحول دیجیتال و تولید محصولات با 
مواد پیشرفته و عملکرد بالا

وی در خصوص تأمین انرژی گاز و برق با کمک شرکت های دانش بنیان 
نیز اضافه کرد: چندین کار پژوهشی و توسعه فناوری در این زمینه با 
همکاری شرکت های دانش بنیان و دانشگاه های استان اصفهان در 
حال پیگیری است؛ برای مثال، ذخیره سازی گاز برای استفاده در زمان 

اعمال محدودیت ها در دوران پیک مصرف، همچنین تبدیل گاز به 
گاز مایع برای استفاده در صنایع ازجمله این اقدامات است. از سویی، 
پروژه های زیادی در فولاد مبارکه برای کاهش مصرف انرژی در صنعت در 

تمام فرایندهای صنعتی در حال پیگیری است.
مدیر تحقیق و توسعه شرکت فولاد مبارکه همچنین به تلاش های فولاد 
مبارکه در کاهش مصرف انرژی و جایگزینی انرژی های فسیلی با هیدروژن 
اشاره کرد و گفت: این اقدام با راه اندازی بزرگ ترین سایت تولید انرژی 
خورشیدی محقق شده که ماه به ماه به میزان برق تولیدی آن افزوده 
می شود و پروژه های متعدد دیگری نیز در این زمینه در حال انجام است.

در فناوری های نوظهور و صنعت ۴ در حال حاضر 
شرکت های دانش بنیانی هستند که گروه فولاد مبارکه در آن ها 

سرمایه گذاری کرده
وی در خصوص روند تعامل فولاد مبارکه با شرکت های دانش بنیان و 
دانشگاه ها نیز گفت: در یک مدل از این ارتباط، فولاد مبارکه به صورت 
مستقیم در این شرکت ها سرمایه گذاری کرده و به این واسطه، امکان 
کنون  تجاری سازی محصول برای این شرکت ها فراهم می شود که تا
خروجی خوبی را داشته است؛ برای مثال؛ در فناوری های نوظهور و 

صنعت  4,0 در حال حاضر شرکت های دانش بنیانی هستند که صفر تا صد 
رباتیک کردن خطوط تولید را انجام می دهند و گروه فولاد مبارکه در آن ها 
سرمایه گذاری کرده است. استفاده از هوش مصنوعی و پردازش تصویر 
برای ماشین بینایی برای کنترل کیفی فرایندهای مختلف در صنعت فولاد 
محصولاتی هستند که در حال حاضر در خطوط تولیدی شرکت های 

فولادی و معدنی مورد استفاده قرار می گیرند.
عباسی اضافه کرد: در برخی از حوزه ها شرکت های دانش بنیان توان 
رقابت با رقبای بین المللی را دارند و درصدد صادرات محصولات خود 

هستند.
فولاد مبارکه در تلاش است تا به قطب نوآوری و توسعه 

فناوری کشور تبدیل شود
وی در پایان با بیان اینکه تولید فولاد در ایران طی چند دهه اخیر ۶۰ برابر 
افزایش یافته و از رتبه ۳۰ به رتبه ۱۰ جهان رسیده خاطرنشان کرد: در این 
زمینه، افق های بهتری پیش روی فولاد مبارکه است و این شرکت به عنوان 
یکی از تولیدکنندگان بزرگ در خاورمیانه، در تلاش است به قطب نوآوری 
و توسعه فناوری کشور تبدیل شود و درعین حال، تولید محصولات 

کیفیت فولادی را ادامه دهد. با

توسعه فناوری های نوآورانه در فولاد مبارکه  با برنامه ریزی در حوزه اقتصاد چرخشی و تحول دیجیتال
مدیر تحقیق و توسعه شرکت فولاد مبارکه در گفت وگوی ویژه خبری مطرح کرد:
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رفسنجانمیتواندبهقطبتولیدگلولهفولادیکشورتبدیلشود
به گزارش دنیای معدن، حسین مدرس خیابانی، مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران، در حاشیه بازدید از خط تولید کارخانه نورد و آلیاژکاران کویر در رفسنجان اظهار کرد: بسیار خوشحالم که این کارخانه بعد از سال ها تعطیلی یک بار دیگر به چرخه تولید بازگشته و خط تولید آن فعال شده است. شهرستان 

رفسنجان می تواند به قطب تولید گلوله فولادی کشور تبدیل شود، زیرا محصول تولیدی این کارخانه مصرف بسیاری در بین شرکت های فعال حوزه صنعت و معدن کشور خصوصا در مجتمع های تولیدی مس دارد و احیای این کارخانه از این منظر بسیار حائز اهمیت است.

خـبــــــــــــــــــر    
خبر کوتاه

دولت برای حمایت از صنعت فولاد در 

پرداخت بیمه و مالیات آن ها بازنگری کند

مصطفی پوردهقان، نماینده اردکان و عضو کمیسیون 
صنایع مجلس درباره تأثیر ناتــرازی انرژی بر عملکرد صنعت 
فــولاد گفــت: در حــوزه تولیــد، ناترازی هــای موجــود، چــه در 
تابستان و چه در زمستان، به ویژه قطع هم زمان برق و گاز در 
زمستان امسال، به وضوح بر تولید ناخالص داخلی کشور تأثیر 

منفی می گذارد.
کاهش اشتغال و تولید در صنایع فولادی به کاهش 

درآمدهای مالیاتی و بیمه ای دولت منجر می شود
به گزارش تجارت نیوز، او در ادامه افزود: این وضعیت نه تنها باعث 
کاهش جی دی پی می شــود، بلکه آثــار بلندمدتی نیز بــه همراه 
خواهد داشــت. کاهش اشــتغال و تولید در واحدهای صنعتی و 
صنایع فولادی به کاهــش درآمدهای مالیاتی و بیمــه ای دولت 
منجر می شود و در نهایت به تعدیل نیرو و مشکلات دیگر در حوزه 

تولید خواهد انجامید.
کیــد بر اینکــه دولت بایــد اقدامات  عضو کمیســیون صنایع با تأ
اساسی در حوزه انرژی انجام دهد تا از بروز مشکلات بیشتر برای 
صنایع فولادی در سال آینده جلوگیری شود، افزود: در شرایطی 
که واحدهــای صنعتــی و صنایع فولادی بــه دلیل کمبــود انرژی 
مجبور به کاهش فشــار گاز و بــرق یا تعطیلی می شــوند، ضروری 
اســت که دولت بــرای حمایــت از این واحدهــا، اقداماتــی مانند 
پرداخت آوانس بیمه و مالیات را در نظر بگیرد. عدم توجه به این 
موضوع می تواند به تضعیف بیشتر واحدهای تولیدی و صنایع 

فولادی منجر شود.
دولت باید به سمت تقویت بخش خصوصی برود

نماینده اردکان با اشــاره به لــزوم ورود بخش خصوصی به عرصه 
کید کرد: با توجه به تجربیات گذشــته و مشــکلاتی که در  تولید تأ
حوزه خصولتی شــدن شــرکت ها وجود دارد، لازم است دولت به 
سمت تقویت بخش خصوصی برود و از تصدی گری دست بردارد.

او افزود: بخش خصوصی باید به طور مستقل و بدون دخالت های 
دستوری عمل کند تا بتواند به طور مؤثری در صنعت فولاد و سایر 

صنایع کشور فعالیت کند.
کید بر اینکه نیاز به بازتعریف اساسی از نقش بخش  پوردهقان با تأ
خصوصی در اقتصاد کشــور وجود دارد، افزود: دولت باید به این 
نتیجه برســد که تصدی گــری در صنایــع به ویژه صنعت فــولاد را 
کاهــش و اجــازه دهد که بخــش خصوصی بــا مســئولیت کامل و 
اســتقلال لازم، فعالیت کنــد. این امــر می تواند به رونــق تولید در 
صنایع به خصــوص صنعت فــولاد و بهبــود وضعیــت اقتصادی 

کشور کمک کند.

 نماینده اردکان و عضو کمیسیون صنایع مجلس:

به گزارش ایلنا، بهرام شکوری، رئیس کمیسیون معدن و 
ذخایر  میزان  ایران  بازرگانی  اتاق  معدنی  صنایع 
شناسایی شده سنگ آهن کشور را بیش از ۳ میلیارد تن عنوان 
کرد و گفت: این رقم مربوط به ذخایر قابل بهره برداری است و 
را هم در نظر بگیریم حجم ذخایر  گر ذخایر احتمالی  ا
سنگ آهن ایران به بیش از ۵ میلیارد تن می رسد و در همین 

حال ارزش ذخایر احتمالی مس کشور ۲۱ میلیارد تن است.
شــکوری در پاســخ به اینکه صنعت فولاد ایران با مشکل کمبود 
مواد اولیه روبه رو نیست، اظهار کرد: صنعت، بیش از اینکه مشکل 
کمبود منابع اولیه تولید را داشته باشد مشکل مدیریت منابع را 
کنون چشــم انداز تولید ۵۵ میلیون تن در سال ۱۴۰۴ برای  دارد؛ ا
صنعت فولاد ترســیم شــده و در یک نظــام مدیریتی درســت ۱۷ 
میلیون تن از این حجم از تولید باید در امتداد ســواحل مستقر 
شود تا محصولات مازاد بر نیاز داخل با حداقل هزینه حمل ونقل 
صادر شــود نه اینکــه واحدهای فــولادی در بخش هــای مرکزی 

کشور توسعه یابد و بحران آب را برای کشور بیافریند.
وی تصریح کرد: ذخایر کنونی سنگ آهن کشور تا ۳۰ سال آینده 
کتشافات وسیع  نیز پاسخگوی نیاز کشور اســت و درصورتی که ا
انجام و به ذخایر عمیق دسترسی پیدا شود بر تعداد این سال ها 
اضافه می شــود، بنابراین صنعت فــولاد ازنظر تأمین مــواد اولیه 
کنون هماتیت هایی داریم که  تولید مشکلی ندارد ضمن اینکه ا
می توانیم از آن ها هم استفاده کنیم اما چون دانش فنی لازم را در 

اختیار نداریم این ذخایر دست نخورده مانده است.
رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران گفت: 
صنعت فولاد ایران حتی می تواند از سنگ آهن وارداتی استفاده 
کند همین اتفاقــی کــه الآن دارد در چیــن در جایــگاه بزرگ ترین 
تولیدکننده فولاد جهان صورت می گیرد نمونه دیگر صنعت فولاد 
ژاپن است که هم انرژی و هم ماده اولیه را وارد می کند اما همچنان 
فولاد آن سودآور اســت پس وارداتی بودن ماده اولیه تولید صرفاً 
نمی تواند به ضرر تولیدکننده باشــد و عوامل ضرردهی را باید در 

جاهایی دیگر جست وجو کرد.
شکوری خاطرنشان کرد: مشــکلاتی که بر ســر راه تولید در ایران 
وجــود دارد ایــران را از جهــان متمایز کــرده و تولیدکننــده ایرانی 

خواهان این است که با دنیا هم وزن شود.
وی دربــاره آخریــن وضعیــت واردات ماشــین آلات معدنی بیان 
کــرد: معدنــکاران در واردات ماشــین های معدنــی همچنــان با 
محدودیت های پیشین مواجه اند، از جمله اینکه برای واردات 
ماشین های خارجی باید محصول مشابه ایرانی را بخرند، حتی 

گر محصول ایرانی کارکرد کافی را برای معدنکار نداشته باشد. ا

حجم ذخایر سنگ آهن ایران به بیش از ۵ 

میلیارد تن می رسد

جدیدترین آمار ذخایر سنگ آهن کشور اعلام شد؛

بــه مناســبت ایــام الله دهــه فجــر، همایش مدیــران، 
بسیجیان و کارکنان جدید الاستخدام نواحی خدمات 

فنی و پشتیبانی برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فــولاد، در ایــن همایش که با محوریت پایگاه شــهید 
امینی خدمات فنی و پشتیبانی برگزار شد، محسن کفیل، مدیر دفتر فنی 
نگهداری و تعمیرات، ضمن تبریک ایام الله دهه فجر و اعیاد شــعبانیه، 
بر اهمیت انتقال مفاهیم بلند بســیج و انقلاب از نســل انقلاب به نسل 

کید کرد. جدید تأ
وی با بیان اینکه هدف اصلی برگزاری این جلسات انتقال همین مفاهیم 
به نسل جدید اســت گفت: کلمات به همراه خود باری از معنا و خاطره 
و مفهوم دارند و آنچه واژه های »بسیج« و »انقلاب« به ذهن نسل ما که 

کاری،  شاهد انقلاب و دفاع مقدس بودیم تداعی می کند مفاهیم ایثار، فدا
گذشت، پیشرفت، سرزندگی و حرکت روبه جلو و رشد است؛ بنابراین لازم 

است این مفاهیم به نسل های فعلی به صورت صحیح منتقل شود.
از ابتدای انقلاب تا کنون حدود ۶۵ استراتژی علیه نظام 

ما توسط دشمن به کار گرفته شده است
در ادامه، حجت الاســلام علیرضــا تقی زاده، ســخنران مدعو مراســم، در 
بیاناتی به اهمیت بهره برداری از فضائل ماه شــعبان اشاره و عنوان کرد: 
تاریخ انقلاب را حداقل باید از زبان خود شخصیت هایی که در رژیم قبل 
در بطن حکومت بودند شنید و در کتاب هایی که در این زمینه نوشته اند 
مطالعه کــرد. از ابتدای انقلاب تا کنــون حدود ۶۵ اســتراتژی علیه نظام 
ما توسط دشــمن به کار گرفته شــده اســت که هریک مانند خنجری به 

پهلوی کشور بوده است؛ اما این کشور هنوز زنده است و دلیل آن اعتقاد 
مردم است.

وی ادامه داد: ریشه ایده امام در تشکیل بسیج به حرکت پیامبر در ابتدای 
بعثت و پیمان حلف الفضول بازمی گردد که جوانانی با هم عهد بستند که 
هر مشــکلی که در جامعه به وجود آمد، با حرکت جهادی سعی در حل 

آن داشته باشند.
غ بــزدل و قورباغه  حجت الاســلام تقی زاده در ادامه بــه دو اســتراتژی مر
آب پز که توســط دشــمنان به کار گرفته می شــود، اشــاره کــرد و گفت: در 
استراتژی قورباغه آب پز، دشمن به دنبال تغییر رفتارها و منش های مردم 
ما به صورت تدریجی و آرام آرام است؛ اما نسخه شفابخش در برابر همه این 

استراتژی ها بسیج و اعتقاد مردم است.

مفاهیم بلند بسیج و انقلاب باید از نسل انقلاب به نسل جدید منتقل شود
مدیر دفتر فنی نگهداری و تعمیرات در همایش کارکنان جدیدالاستخدام، مدیران و بسیجیان خدمات فنی و پشتیبانی:
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تالار گفت وگوی معاونت ســرمایه انســانی و کارکنان 
شاغل و بیمه پرداز صندوق حمایت و بازنشستگی 
کارکنان فــولاد روز شــنبه ۱۳ بهمــن در محــل برگزاری 
همایش های مرکز تحقیقات فولاد مبارکه با هدف پاسخ به سؤالات، 
رفع ابهامات و نگرانی همکاران بیمه پرداز این صندوق و اطلاع رسانی 
اقدامات انجام شده از سوی معاونت سرمایه انسانی در این زمینه 

برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این جلسه که علیرضا کاظمی معاون سرمایه 
انسانی، سید مهدی رضوی مدیر منابع انسانی فولاد سبا، سید سعید 
رفیعی پــور علوی مدیــر خدمــات حقوقــی، بهــزاد کمال پور مدیــر امور 
اداری و جمع کثیری از همکاران شــاغل در واحدهای نواحی تولیدی، 
پشتیبانی و ستادی که بیمه پرداز صندوق حمایت و بازنشستگی کارکنان 
فولاد هســتند، حضــور داشــتند، ضمــن گفت وگــوی رودررو، مباحث و 
دیدگاه های موجود در خصوص نحوه برقراری مستمری بازنشستگی از 
سوی صندوق بازنشستگی فولاد مطرح شد و مدیران حاضر پاسخ های 

لازم را ارائه دادند.
کید  در ابتدای جلسه، همکاران با طرح سؤالات و نگرانی های خود و با تأ
بر این نکته که خواسته های ایشان صرفاً اجرای قانون است، از مسئولان 
شرکت خواستند پیگیر رفع مشکلات این دسته از همکاران در خصوص 

نحوه برقراری مستمری توسط صندوق بازنشستگی فولاد باشند.
اقدامات انجام شده هماهنگ با سایر واحدهای 

فولادی بزرگ کشور بوده است
در ادامه جلسه، سید مهدی رضوی، مدیر منابع انسانی مجتمع فولاد 

ســبا، تاریخچه ای از وضعیت صندوق فــولاد، از زمانی کــه این صندوق 
سقف مستمری نداشته و پس از آنکه سقف مستمری بیشتری نسبت 
به تأمیــن اجتماعــی داشــته ارائــه و اشــاره کــرد: اقدامات شــرکت فولاد 
مبارکه با شروع روند کاهشــی مستمری صندوق فولاد نسبت به تأمین 
اجتماعی و با استناد به رأی شماره ۲۳۶۰ هیئت عمومی دیوان عدالت 

اداری آغاز شد.
وی ضمــن ارائــه گزارشــی از اقدامــات موفقیت آمیــز و نتیجه بخــش 
کنون و اشــاره به نامه اخیر  انجام شــده از سوی شــرکت از ســال ۱۳۹۸ تا
صندوق بازنشستگی فولاد که با پیگیری های مستمر و هدفمند شرکت 
فولاد مبارکه صــادر شــده و اجــرای رأی جدید دیــوان عدالــت اداری در 
خصوص برقراری مستمری طبق قانون تأمین اجتماعی را مورد تأیید قرار 
داده است، اظهار امیدواری کرد که باتوجه به موارد یادشده و بر اساس 
اظهارات مسئولان صندوق بازنشستگی فولاد تا قبل از پایان سال جاری، 

عملیات اجرایی نامه مذکور توسط صندوق فولاد آغاز گردد.
رضوی در پایان اضافه کرد: اقدامات انجام شــده طی ســالیان گذشــته 
و تصمیماتی در این سطح و با این دامنه شــمول، با بهره مندی از خرد 
جمعی و به صــورت گروهی اتخاذ شــده و هماهنگ با ســایر واحدهای 

فولادی بزرگ کشور بوده است.
همه ما یک هدف مشترک داریم و آن هم اجرای قانون 

و احقاق حقوق حقه همکاران عزیز است، بنابراین بر 
پیگیری ها و اقدامات خود اهتمام خواهیم ورزید

علیرضا کاظمی، معاون سرمایه انســانی شرکت، با جمع بندی مطالب 
کید بر این موضــوع که مشــکلات همکاران  مطرح شــده در جلســه و تأ

بیمه پرداز صندوق حمایت و بازنشستگی فولاد همواره جزو اولویت های 
اول مدیریــت عالی شــرکت بوده، یادآور شــد کــه در ســفر رئیس جمهور 
فقید، شهید آیت الله رئیسی به شرکت، تنها موضوعی که از طرف کارکنان 
به عنوان دغدغه اصلی ایشان در جلسه سخنرانی ایشان مطرح گردید 
همیــن مشــکلات و نگرانی هــای شــما عزیــزان در خصــوص صنــدوق 

بازنشستگی فولاد بود.
علیرضــا کاظمــی در ادامه بــا ذکر اهــم اقدامــات شــرکت از زمــان صدور 
دستور شهید آیت الله رئیسی مبنی بر پیگیری رفع تبعیض در پرداخت 
کنون، از جمله پیگیری های  مســتمری های این دســته از همکاران تا
قضایی و حقوقــی در دیــوان عدالــت اداری و پیگیری های لازم از ســایر 
مراجع، مجدداً بر عزم راســخ مدیریت شــرکت فــولاد مبارکه به پیگیری 
موضوع تا حل آن و رفع نگرانی های همکاران شاغل و بازنشسته مشمول 

کید کرد. صندوق بازنشستگی فولاد تأ
معاون سرمایه انسانی شـرکت در پایان با اشاره به سفر اخیر مدیرعامل 
کرات  صندوق بازنشسـتگی فولاد به شـرکت و مـوارد مطرح شـده در مذا
فی مابیـن ابـراز داشـت: بـدون شـک همـه ما یـک هـدف و یک خواسـته 
مشـترک داریـم و آن هـم اجـرای قانـون و احقـاق حقـوق حقـه همـکاران 
عزیـز ماسـت؛ بنابراین بـر پیگیری هـا و اقدامـات خـود اهتمـام خواهیم 
ورزیـد و شـما همـکاران محتـرم را از نتیجـه اقدامـات انجام شـده مطلـع 

خواهیـم کـرد.
گفتنی اســت بعد از اتمام رســمی جلســه نیز معاون ســرمایه انســانی و 
مدیران حاضر در جلســه به ســایر ســؤال های همــکاران در این زمینه 

پاسخ دادند.

پیگیری قضایی و حقوقی فولاد مبارکه برای رفع مسائل کارکنان و بازنشستگان
در تالار گفت وگوی معاونت سرمایه انسانی  فولاد مبارکه با کارکنان مشمول صندوق بازنشستگی فولاد مطرح شد؛

می
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بـدون شـک همـه مـا یـک هـدف و یـک خواسـته 
مشـترک داریـم و آن هـم اجـرای قانـون و احقـاق 
حقـوق حقـه همـکاران عزیـز ماسـت؛ بنابرایـن بـر 
پیگیری هـا و اقدامـات خـود اهتمـام خواهیـم 
ورزید و شما همکاران محترم را از نتیجه اقدامات 

انجام شـده مطلـع خواهیـم کـرد

محسنکفیل
مدیردفترفنینگهداریوتعمیراتفولادمبارکه

حجتالاسلامعلیرضاتقیزاده
سخنرانمدعومراسم
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افزایشسرمایهمیدهد رتبهاولرشدصنعتفولادکشور
به گزارش دنیای اقتصاد، شرکت فولاد خراسان که اخیراً با کسب رتبه اول در رشد تولید صنعت فولاد کشور شناخته شده است، برای تداوم روند موفقیت های خود، تصمیم به افزایش سرمایه 3.۲ همت گرفته است. این افزایش سرمایه ۴۷ درصدی از محل سود انباشته تأمین خواهد شد. بر اساس این افزایش 

سرمایه ۴۷ درصدی، سرمایه فخاس از ۶.۸ همت به ۱۰ همت خواهد رسید. این اقدام در راستای تداوم روند رشد و توسعه شرکت و همچنین تقویت جایگاه آن در صنعت فولاد انجام می شود.

خـبــــــــــــــــــر    

30

104

۳۰ هزار مگاوات در دولت چهاردهم به ظرفیت برق 
کشور اضافه می شود

وزیر نیرو گفت: به منظور تأمین برق پایدار و رفع ناترازی ها، ۳۰ 
هزار مگاوات انرژی الکتریکی تجدیدپذیــر تا پایان کار دولت 

چهاردهم به شبکه برق کشور افزوده می شود.
بــه گــزارش فولادبــان، عبــاس علی آبــادی، وزیــر نیــرو در جریان 
بازدید از نیروگاه هزار مگاواتی برق شــهید مفتح همدان مطرح 
کرد: ۱۴ پروژه در راستای بهینه ســازی مصرف برق و تولید انرژی 

تجدیدپذیر در وزارت نیرو تعریف شده است.
وی با اشاره به اینکه از این تعداد پروژه، ۱۲ مورد عملیاتی و ۲ مورد 
مالی اســت، اظهار کــرد: پروژه هــای عملیاتی شــامل طرح های 
بهینه سازی مصرف انرژی و تولید برق از انرژی های تجدیدپذیر 

است.
علی آبادی عنوان کرد: احیای واحدهای گازی، توسعه واحدهای 
بخــار و نیروگاه های ســیکل ترکیبــی از مهم ترین پروژه هاســت و 
با اجرای آن ۲ هزار مگاوات بیشــتر از ظرفیــت موجود برق تولید 

می کنیم.
وی ادامــه داد: تکمیل پروژه هــای نیمه تمام در دســتور کار قرار 

گرفته و تلاش داریم تا پایان دولت این پروژه ها بهره برداری شود.
وزیر نیرو گفت: بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته ۳۰ هزار مگاوات 
انرژی الکتریکی تجدیدپذیر تا پایان دولت چهاردهم به شــبکه 
برق کشــور افــزوده و تا ســال آینــده ۵ هزار مــگاوات آن به شــبکه 

اضافه می شود.
علی آبادی با اشــاره به اجرای طرح هــای کوچک مقیاس انرژی 
در نقاط مختلف کشور، عنوان کرد: هم اینک ۲۷۰ مگاوات انرژی 

الکتریکی آماده اضافه شدن به شبکه برق کشور است.
وزیــر نیــرو افــزود: نیــروگاه بــادی گونــه دیگــری از انرژی هــای 
تجدیدپذیر اســت که با توجه به تحقیقات صورت گرفته، کشور 
ما ظرفیت مناســبی در این حوزه دارد و از سرمایه گذاران در این 

حوزه حمایت می شود.
وی بیان کرد: برنامه داریم ۲ هزار مگاوات برق نیز از طریق انرژی 

بادی با توربین های ایرانی به شبکه برق کشور اضافه شود.

حجم تجارت خارجی کشور به حدود ۱۰۴ میلیارد دلار 
رسید

بانک مرکزی اعلام کرد: با افزایش ۱۸ درصدی ارزش صادرات 
در ده ماهه امسال، حجم تجارت خارجی کشور به حدود ۱۰۴ 
میلیارد دلار رسید؛ بانک مرکزی نیز در این مدت بیش از ۵7.۸ 
میلیارد دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی و دارو، تجاری و 

بازرگانی و خدمات تأمین کرد.
به گزارش فولادبان، بر اساس تازه ترین جزییات آمار تجارت 
خارجی ایران در ده ماهه سال جاری، تجارت خارجی کشور 
۱۵۸ میلیون و ۱۸۰ هزار تن و به ارزش ۱۰۳ میلیارد و ۸۴۶ میلیون 
دلار بوده است. از مجموع تجارت خارجی کشور، طی ده ماهه 
امسال بالغ بر ۱۲۷ میلیون و ۳۹۶ هزار تن به ارزش ۴۷ میلیارد و 
۷۵۵ میلیون دلار به صادرات اختصاص داشت که از نظر وزن ۱۲ 

درصد و از حیث ارزش ۱۸ درصد افزایش یافت.
، عراق با ۱۰  بر اساس گزارش گمرک، چین با ۱۲.۳ میلیارد دلار
میلیارد، امارات متحده عربی ۵.۹ میلیارد دلار و ترکیه با ۵.۵ 
میلیارد دلار عمده ترین مقاصد صادرات غیرنفتی ایران بود. در 
این مدت همچنین ۳۰ میلیون و ۷۸۳ هزار تن کالا به ارزش ۵۶ 
میلیارد دلار وارد کشور شد که به لحاظ وزن ۳ درصد کاهش و از 

حیث ارزش ۳ درصد افزایش نشان می دهد.
طبق اعلام گمرک، اقلام عمده واردات در این مدت از مبدأ 
، چین ۱۴.۴  کشورهای امارات متحده عربی با ۱۷ میلیارد دلار
، ترکیه ۹.۹ میلیارد دلار و آلمان ۱.۹ میلیارد دلار  میلیارد دلار

بوده است.
حجم کل معاملات در بازار ارز تجاری نیز از ابتدای فعالیت این 
بازار تا چهاردهم بهمن ماه، ۲ میلیارد و ۲۷۷ میلیون دلار بوده 
است که به تفکیک نوع ارز شامل ۳ میلیارد و ۶۴۳ میلیون درهم، 
۷۷۱ میلیون دلار، ۳ میلیارد و ۷۷ میلیون یوآن، ۸۸ میلیون یورو 
و ۱۹ میلیون روبل بوده است. طی این دوره ۹ هزار و ۴۷ معامله در 
نتیجه ۱۳ هزار و ۶۳۰ ثبت سفارش به روش معاملاتی جورسازی 
)مچینگ( انجام گرفت. البته ارزش معادل دلاری معاملات 
بازار ارز تجاری، تنها در ۱۵ بهمن ماه ۱۱۱ میلیون دلار بود که با 
احتساب آن، حجم کل معاملات در بازار ارز تجاری از ابتدای 

فعالیت بیش از ۲ میلیارد و ۳۸۸ میلیون دلار بوده است.

عدد خبر

۳۰ هزار مگاوات

میلیارد دلار

آیین بزرگداشــت ایام الله دهه فجر دهه فجر انقلاب اســلامی در شرکت فولاد 
مبارکه، هم زمان با اعیاد خجسته شعبانیه، با حضور مدیرعامل، معاونان و جمع 

کثیری از کارکنان در محل معراج این شرکت برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این آیین باشکوه، مدیرعامل فولاد مبارکه طی سخنانی 
ضمن تبریک ایام الله دهه فجر و اعیاد شعبانیه گفت: تقارن اعیاد خجسته شعبانیه با ایام الله دهه 
فجر مبارک انقلاب اسلامی ایران را به فال نیک می گیریم و امیدواریم که به یمنِ این ایام پر خیروبرکت، 

انقلاب ما همچنان سربلند و بااقتدار به انقلاب امام زمان )عج( متصل گردد.
محمدیاسر طیب نیا، در ادامه سخنان خود، با اشاره به دیدار اخیر صنعتگران با مقام معظم رهبری 
گفت: رهبر فرزانه انقــلاب در بیانات خود بــار دیگر از صنعتگران به عنــوان فرماندهان خط مقدم 
جبهه جنگ اقتصادی یاد کردند و به طورقطع با این تعبیر، بیش ازپیش، مســئولیت سنگینی را 
گرچه ما به واسطه قرار گرفتن در کوران کار تولید ممکن  که بر دوش همه ماست یادآوری فرمودند. ا
است به درستی به اهمیت این موضوع پی نبریم؛ اما باید با درک صحیح از بیانات ایشان، بدانیم 
که همه ما سربازانی هســتیم که باید در میدان حســاس تولید و اقتدارآفرینی در جنگ اقتصادی 

نقش آفرینی کنیم.
کز تولیدی و پشتیبانی سعی می کند، موجی  دشمن چه در جبهه ها و چه در مرا

از ناامیدی و تفرقه ایجاد کند
مدیرعامل فــولاد مبارکه در ادامه با طرح این ســؤال که هنگام جنگ، دشــمن بیشــتر بــا تمرکز بر 
کزی مانند  چه بخشــی به آن حمله می کند، گفت: امروز هم در جنگ اقتصادی دشــمن روی مرا
فولاد مبارکه تمرکز کرده و این چنین صنایعی را مــورد حمله و تحریم قرار داده و می دهد. دشــمن 

کز تولیدی و پشتیبانی، سعی می کند  همچنین با ایادی نفوذی خود چه در جبهه ها و چه در مرا
موجی از ناامیدی و تفرقه ایجاد کند تا به مقاصد شوم خود برسد؛ ازاین رو باید همچنان که مقام 
کید فرمودند با قوت هرچه بیشتر به کار تولید همت گماریم و در جامعه شور و امید  معظم رهبری تأ

بیشتری بیافرینیم.
در مسیر تعالی سازمان و اقتدار هرچه بیشتر اقتصاد کشور گام برداریم

کید فرمودند در حوزه رسانه  وی خاطرنشان کرد: باید خود را تقویت کنیم و همچنان که معظم له تأ
و اطلاع رسانی نیز به شکل بهتری عمل کنیم تا برنامه های دشمن برای تزریق ناامیدی به جامعه و 
کام بماند. در شرایط فعلی دشمنان سعی می کنند اخبار دروغ و نادرست را حقیقت  تفرقه افکنی نا
جلوه دهند و تمرکز ســربازان خط مقدم و پشــتیبانی خطوط تولید که نقطه قوت کشور شناخته 

شده اند را بر هم بزند.
کامی ها را فراهم  از صدر اسلام تا کنون برخی کوچک شماری ها زمینه برخی نا

آورده است
طیب نیا تصریح کرد: نباید فراموش کنیم که از صدر اسلام تا کنون در کوران جنگ هیچ یک از سربازان 
و فرماندهان واقعی به دنبال جمع کردن غنائم و دست وپا کردن مقام و منصب برای خود نبوده و 
کری ها و سایر سرداران رشید  نیستند؛ همچنان که سربازان صدر اسلام و امروز، مانند خرازی ها و با
اسلام، این چنین نبوده اند. باید هوشیار باشیم که از صدر اسلام برخی کوچک شماری ها زمینه 
کامی ها را فراهم آورده است؛ بنابراین باید با تمام توان و هوشیاری هرچه بیشتر به گونه ای  برخی نا

عمل کنیم که از این گردنه تاریخی نیز به سلامت و سربلندی عبور کنیم.
مدیرعامل فولاد مبارکه گفت: باید با همکاری و همت جمعی، ادبیات جنگ را به خوبی اجرا کنیم. 

سربازان واقعی جبهه ها شایعه سازی نمی کنند، ناامید نمی شوند و اجازه نمی دهند ناامیدی در 
جامعه تسری یابد؛ بنابراین باید ســعی کنیم راه ورســم جنگ را به خوبی یاد بگیریم و در آن مسیر 

گام برداریم.
وی در ادامه ســخنان خود با اشــاره به توان نظامی کشــورمان تصریــح کرد: الآن که دشــمن تصور 
نمی کند بتواند به لحاظ نظامی به ما ضربه بزند، تلاش می کند از طرق دیگر به ویژه تضعیف کردن 
گر در جبهه جنگ اقتصادی نیز به عنوان  بنیه اقتصادی، کشورمان را مورد تهاجم قرار دهد؛ بنابراین ا
سربازان خط مقدم این جبهه به خوبی وظایف خود را انجام دهیم، خواهیم دید که در این نبرد هم 

سربلند خواهیم بود.
مدیرعامل فولاد مبارکه در خاتمه سخنان خود نیز ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای انقلاب 
اسلامی، شهدای ۸ سـال دفاع مقدس، شهدای امنیت، شـهدای مدافع حرم و شهدای خدمت 
خاطرنشـان کـرد: همـه ایـن عزیـزان از جـان و مال خود گذشـتند تـا ما امـروز امنیت داشـته باشـیم 
و بتوانیـم بـا فراغ بـال زندگی کنیـم و بـه کار تولید همـت گماریم. شـهدا با گذشـتن از ارزشـمندترین 
داشته های خود این مسیر را با سربلندی طی کردند و انقلاب را تثبیت کردند؛ بنابراین ما نیز باید 
برای سـربلندی و اقتـدار این نظـام و انقـلاب، هماننـد آن ها هوشـیار باشـیم و گام های اسـتوارتری 

برداریـم.
گفتنی است این آیین باشکوه با رژه ناوگان لجستیک حفاظت فیزیکی و ایمنی و آتش نشانی شرکت، 
عطرافشانی مزارِ شریف شهدای گمنام به یاد سپرده شده در معراج الشهدای فولاد مبارکه،  با حضور 
مدیرعامل، معاونان، مدیران و کارکنان، پیاده روی بانوان شاغل در شــرکت از محل امور ورزش تا 

معراج الشهدا و اجرای گروه سرود همراه بود.

امیدآفرینی در جامعه با افزایش کار و تولید در صنعت کشور
مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین بزرگداشت دهه فجر انقلاب اسلامی مطرح کرد:

شافت واسط موتور قفسه ۵ فینشینگ نورد گرم با هدف بهبود عملکرد در انتقال 
قدرت و افزایش کارایی قفسه، بدون دمونتاژ کامل تعویض شد.

مجتبی رمضانی، فورمن نواحی کارگاه برق در این باره گفت: با توجه به درخواست 
ناحیه نورد گرم در مورد مشکلات شافت واسط بین موتور قفسه ۵ فینیشینگ و گیربکس قفسه و 
مشاهده خوردگی دنده های سه شافت و لقی زیاد، برنامه تعویض شافت واسط طی جلسه ای قبل 
از شات دان سالیانه در تاریخ ۱۴۰۳/۸/۲۰ به تعمیرگاه ارسال شد و پس از بازرسی نفرات تعمیرگاه مرکزی 
از محل و با توجه به زمان بر بودن دمونتاژ کامل موتور و تبعات ایمنی و بار مالی زیاد، کارگاه برق طی 
جلسات مکرر و کارشناسی به این نتیجه رسید که شافت واسط موتور گیربکس، بدون دمونتاژ کامل 
موتور تعویض شود. ازآنجا که دمونتاژ شافت واسط باعث رها شدن یک سمت آرمیچر موتور می شود، 
لازم است تمهیدی برای مهار کردن شافت موتور در حین جابه جایی شافت واسط اندیشیده شود 

که با ساخت یک ساپورت مناسب، عملیات مهار آرمیچر پس از دمونتاژ شافت با موفقیت انجام شد.
محمد پالیزبان، آماده ســاز مکانیــک کارگاه برق نیز درباره نحــوه انجام این کار چنیــن گفت: برای 
ساختن یک ساپورت نگه دارنده برای مهار آرمیچر فینیشــینگ نورد گرم، ابتدا نیاز به استفاده از 
یک H بیم بلند برای قرارگیری زیر آرمیچر موتور بود که با توجه به طول زیاد دهانه زیر شافت موتور 
)بزرگ تر از ۴ متر( و محدودیت پهنای قابل استفاده )کمتر از ۱۵ سانتی متر( و از طرفی نبود H بیم 
با مشــخصات لازم و امکان بروز خمیدگی در H بیم، با مشــورت دفتر فنی اسکلت فلزی، مقرر شد 
از یک تختال برش خورده با طول m ۵/۴ و پهنای ۱۴cm و ارتفاع ۲۵cm اســتفاده شــود. به همین 
منظور درخواســت برش تختال مذکور توســط واحد اســکلت فلزی انجــام گرفت و پــس از اتصال 
حلقه های باربرداری به دو ســر آن، به محل موتور نصب شــد. در نهایت عملیات دمونتاژ شافت 
واسط و مونتاژ شافت جدید با مهار شافت موتور توسط ساپورت ساخته شده بدون کوچک ترین 

مشکل انجام شد.
امین سعیدی، کارشــناس تعمیرات کارگاه برق نیز در همین زمینه خاطرنشــان کرد: با انجام این 
فعالیت و ساخت این ابزار، ضمن فراهم شدن امکان تعویض شافت واسط موتورهای اصلی واحد 
فینیشــینگ در صورت بروز عیوب مشــابه با صرفه جویی در وقت و هزینه ها و ریســک کمتر برای 
نفرات و تجهیزات، امکان دمونتاژ کامل موتورهای اصلی سمت جلوی قفسه ها نیز بدون نیاز به 
دمونتاژ موتور ســمت عقب در مواقع بروز خرابی با مهار شــافت موتور سمت عقب توسط تجهیز 
مشابه فراهم شــد و این امر صرفه جویی بســیار زیاد در وقت و افزایش آماده به کاری سریع تر خط 

تولید را به همراه داشته است.
سعیدی در خاتمه از همکاری کارکنان کارگاه برق، دفتر فنی اسکلت فلزی و شرکت تابان نیرو تشکر 

و قدردانی کرد.

تعویض شافت واسط موتور قفسه ۵ فینشینگ نورد گرم بدون دمونتاژ کامل موتور
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تامینمالی۵۷میلیارددلاریچینبرایکنترلزنجیرهتامینموادمعدنیحیاتی
به گزارش فولاد ایران، چین به طور سیستماتیک کنترل خود را بر مواد معدنی حیاتی که برای گذار جهانی انرژی و انتشار خالص صفر ضروری است، گسترش داده و از شبکه ای متشکل از حداقل ۲۶ مؤسسه مالی تحت حمایت دولت در دو دهه گذشته استفاده کرده است. این کشور بین سال های ۲۰۰۰ تا ۲۰۲۱، با 

ک حیاتی است. استفاده از شبکه ای از مؤسسات مالی دولتی نزدیک به ۵۷ میلیارد دلار وام به ۱۹ کشور با درآمد کم و متوسط ارائه کرده که برای کنترل زنجیره تأمین مواد معدنی حیاتی سرمایه گذاری شده است. هدف این سرمایه گذاری ها، تضمین دسترسی به مواد معدنی کلیدی برای فناوری های انرژی پا

خـبــــــــــــــــــر    
تحلیل

علی رغم پیشرفت های صورت گرفته در صنعت جهانی 
فولاد، میزان تولید کربن در فرایند ساخت فولاد همچنان بیشتر 
از سایر صنایع سنگین بوده و در حال حاضر صنعت مذکور 
حدود ۱۰ درصد از میزان کل انتشار گازهای گلخانه ای در سطح 

جهان را به خود اختصاص داده است.
به گزارش پایگاه خبری و تحلیلی »فلزات آنلاین« و به نقل از روزنامه 
، با توجه به تدابیر اندیشیده شده برای کاهش  فایننشال تایمز
هرچه بیشتر کربن تولیدی در صنعت جهانی فولاد، انتظار بر 
این است که تا سال ۲۰۵۰، میزان انتشار گازهای گلخانه ای در 
صنعت مذکور تا حدود ۹۰ درصد در مقایسه با میزان انتشار کربن 

گزارش شده در سال ۲۰۲۰ کاهش پیدا کند.
اخیراً شرکت »Outokumpu« تحقیقاتی در خصوص آینده 
صنعت فولاد و تغییراتی که تحولات به وجود آمده در صنعت 
مذکور بر جوامع مختلف ایجاد خواهد کرد، انجام داده است. این 
تحقیقات که با کمک شرکت سوئدی »Kairos Future« انجام شده 
است، نشان می دهد پنج تحول تعیین کننده صنعت فولاد را وارد 
مرحله جدیدی خواهد کرد؛ البته در تحقیقات صورت گرفته به 
کید شده و آن اینکه صنعت فولاد  یک موضوع کلیدی بسیار تأ
باید تکامل یافته و برای رسیدن به پایداری در بخش تولید، از 

راهبردهای جدیدی در آن استفاده شود.
کید شده که کاهش انتشار  در نتایج تحقیقات انجام شده تأ
گلخانه ای در صنعت فولاد، تنها قدم اول در این  گازهای 
مسیر خواهد بود. علاوه براین، در گزارش مذکور آمده است که 
هدف گذاری های انجام شده به منظور تزریق مفهوم پایداری 
در صنعت فولاد، نباید به یک بخش محدود در یک منطقه از 
جهان محدود شود، بلکه باید به گسترش آن در مقیاس گسترده 

جهانی اندیشید.
ح مکانیسم کاهش میزان کربن تولیدی  به عنوان مثال، طر
)CBAM( بخشی از بسته حمایتی »Fit for ۵۵« اتحادیه اروپا 
بوده که به منظور رفع چنین چالش هایی به ویژه در صنایع فلزی 
 ، آلاینده ارائه شده است. یکی از اهداف طرح مکانیسم مذکور
جلوگیری از تغییر مکان صنایع با انتشار گازهای گلخانه ای بالا 
در خارج از اتحادیه اروپا به کشورهایی بوده که قوانین مربوط 
به بخش تغییرات اقلیمی تصویب شده از سوی آن ها به نسبت 
سخت گیرانه تر است. در واقع طرح هایی مانند مکانیسم کاهش 
میزان کربن تولیدی )CBAM( اتحادیه اروپا، با هدف ایجاد 
گرچه  تغییرات در شرایط ژئوپلیتیکی جهانی ارائه شده است؛ ا
تمرکز ارائه چنین طرح هایی باید بر روی ایجاد ثبات بلندمدت 
در صنایع فلزی نظیر فولاد باشد، اما به دلیل افزایش تنش های 
ژئوپلیتیکی در سطح جهانی، دست یابی به چنین اهدافی نسبت 

به قبل دشوارتر شده است. 
شرکت »Outokumpu«، یکی از اولین ۱۰۰ شرکتی بوده که به پیمان 
همکاری شرکت »Science Based Targets initiative« پیوسته 
و مؤلفه پایداری را به عنوان پایه اصلی راهبرد تجاری خود معرفی 
، این شرکت  کرده است. با پیوستن به پیمان همکاری مذکور
اهداف بلندپروازانه ای را برای خود تعیین کرده است که نیاز به 
تأیید یک شرکت غیرمنتفع دارد. علاوه براین، شرکت نام برده 
متعهد شده میزان کربن تولیدی مستقیم، غیرمستقیم و حتی 
میزان انتشار گازهای گلخانه ای خود در زنجیره تأمین تا سال ۲۰۳۰ 

را در مقایسه با سال ۲۰۱۶ تا ۴۲ درصد کاهش دهد.
با توجه به بی ثباتی زنجیره ارزش و الزامات سخت گیرانه برای 
کاهش انتشار کربن تولیدی، اجرای اصول مبتنی بر اقتصاد دورانی 
گرچه بازیافت  )چرخشی( اهمیت فزاینده ای پیدا کرده است؛ ا
قراضه در صنعت جهانی فولاد بیش از  سایر صنایع است، اما 

هنوز ظرفیت های بیشتری برای افزایش این میزان وجود دارد.
فولاد زنگ نزن تولیدی شرکت »Outokumpu« با نام تجاری 
»Circle Green« به عنوان یکی از دستاوردهای این شرکت 
نشان می دهد که پیشرفت های نوآورانه در تولید فولاد می تواند 
در مقایسه با سایر مواد اولیه دیگر به یک مزیت رقابتی برای 
شرکت  گزارش  طبق  شود.  تبدیل  بازار  در  تولیدکنندگان 
»Outokumpu«، استفاده از فولاد زنگ نزن تولید شده از مواد 
اولیه کم کربن مانند قراضه می تواند به مصرف کنندگان در کاهش 
کربن تولیدی تا حدود ۹۳ درصد در مقایسه با میانگین جهانی در 
صنعت فولاد کمک کند؛ البته هدف از چنین کاری تنها بازیافت 
محصولات یا افزایش طول عمر آن ها نبوده، بلکه هدف اصلی 

افزایش تقاضای محصولات پایدار بوده است.
نکته مهم در مورد مطالعات انجام شده اینکه به منظور دست یابی 
به هدف گذاری های اعلام شده، ایجاد مشارکت های راهبردی 
مانند همکاری با شرکت های مختلفی که در سایر بخش ها و 
صنایع فعالیت دارند، ضروری عنوان شده است. علاوه براین، 
کید شده است که شرکت های تولیدکننده فولاد نمی توانند  تأ

به تنهایی به تحول در صنعت مذکور کمک کنند.
شرکت »Outokumpu« در همین راستا اعلام کرده است که 
به منظور افزایش ارزشمندی محصولات سبز فولادی و همچنین 
ارائه اطلاعات بیشتر از محصولات تولیدشده از هیچ تلاشی دریغ 
نخواهد کرد. در همین خصوص، شرکت مذکور برگه راهنمایی از 
محصولات فولاد سبز تولیدشده با نام تجاری »Circle Green« را 
همراه با محصول به مشتریان خود ارائه می دهد که در آن میزان 

درصد کربن تولیدی نشان داده شده است.
چنین اقدامی موجب خواهد شد شفافیت در مؤلفه پایداری در 
صنعت فولاد به مصرف کنندگان و سایر ذی نفعان منتقل شود. بر 
همین اساس، گذار به انرژی های تجدیدپذیر در صنعت فولاد با 
پیشبرد اهداف تعیین شده می تواند به یک عامل کلیدی برای 

موفقیت بلندمدت در صنعت مذکور تبدیل شود.

دست یابی به توسعه پایدار در صنعت فولاد 

چه زمانی ممکن می شود؟

محمدناظمیهرندی
معاونتکنولوژی

سیدمحمدجوادمجیدی
مدیرمدیریتشهری

علیساجدیخواه
رئیستحقیقاتبازار

بهنامکاویانی
رئیسمحیطزیست

غلامرضاسلیمی
معاونبهرهبرداری

محمدجوادبراتی
مدیرروابطعمومی

مجیددادجو
مدیرفراوریضایعاتفرایندی

کید شد؛ در نشست بررسی نقشه راه اقتصاد چرخشی فولاد مبارکه با تمرکز بر  حوزه »بازیافت و پسماند« تأ

نشست بررسی نقشه راه اقتصاد چرخشی فولاد 
کاهش  مبارکه با تمرکز بر مدیریت بهینه منابع، 
ضایعات و بازیافت آن ها، در سالن جلسات کمیته 
مدیریت فولاد مبارکه برگزار و در آن بر ضرورت معرفی کاربردهای 

کید شد. پسماندهای فولاد مبارکه به دیگر صنایع تأ
فولاد مبارکه متناسب با مسیر خود جهت تحقق اقتصاد 

چرخشی آموزش های لازم را انجام داده و در این مسیر گام 
برمی دارد

به گزارش خبرنگار فولاد، در این جلسه که روز شنبه ۱۳ بهمن ماه، با حضور 
معاونان تکنولوژی و بهره برداری، مدیر روابط عمومی، مدیر فرآوری 
ضایعات فرایندی، مدیر مدیریت شهری، مدیر استراتژی و سرآمدی، 
رئیس تحقیقات بازار، رئیس محیط زیست، رئیس تحقیقات فرایندهای 
تولید و رئیس استراتژی و سرآمدی برگزار شد، محمد ناظمی هرندی، 
معاون تکنولوژی شرکت فولاد مبارکه گفت: اقتصاد چرخشی یک موضوع 
کاملاً اقتصادی است که ارتباط تنگاتنگی با حوزه زیست محیطی دارد. 
شرایط روز دنیا به گونه ای پیش می رود که با اقتصاد خطی دیگر نمی توان 
پیشرفت کرد و باید برنامه ها و فعالیت های خود را بر مبنای اقتصاد 

چرخشی تنظیم کرد.
کید کرد: خوشبختانه ماهیت فولاد به گونه ای است که صددرصد  وی تأ
قابل بازیافت است و این امر یک مزیت برای این صنعت محسوب 
می شود؛ ازاین رو شرکت فولاد مبارکه متناسب با مسیر خود جهت 
تحقق اقتصاد چرخشی آموزش های لازم را انجام داده و  در این مسیر 

گام برمی دارد.
لازمه اقتصاد چرخشی، توسعه تکنولوژی و بهینه سازی 

است که فولاد مبارکه آن را در دستور کار خود قرار داده
غلامرضا سلیمی، معاون بهره برداری شرکت فولاد مبارکه نیز در این 
نشست گفت: باید به این واقعیت توجه داشت که اقتصاد جهانی هم 
هنوز به صورت خطی و غیرچرخشی است. پیش نیاز اقتصاد چرخشی 
سلسله سرمایه گذاری های است که فولاد مبارکه درصدد انجام آن هاست. 
مقوله های بازیافت و استفاده مجدد در فرایند تولید فولاد مبارکه وجود 
دارد، اما هنوز در این حوزه جای کار بیشتری داریم. فولاد مبارکه طی 
سال های اخیر در حوزه بازدهی کیفی جهش بسیار خوبی داشته؛ 
به طوری که از بازده کیفی ۸۸ درصد به بازده کیفی ۹۵ درصدی رسیده 
است. لازمه اقتصاد چرخشی، توسعه تکنولوژی و بهینه سازی است که 

خوشبختانه فولاد مبارکه آن را در دستور کار خود قرار داده است.
فرهنگ سازی در مورد اهمیت اقتصاد چرخشی بین 

کارکنان و جامعه یکی از اولویت های روابط عمومی است
محمدجواد براتی، مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه نیز در این 
نشست گفت: فعالیت های فولاد مبارکه در حوزه های اقتصاد چرخشی 
و محیط زیست، جزو اولویت های روابط عمومی در زمینه اطلاع رسانی 
به مردم است. روابط عمومی فولاد مبارکه در بسیاری از موارد برای گُل 
زدن، اصطلاحاً نیازمند پاسِ گُلِ خوب است که این امر در حوزه اقتصاد 
چرخشی نیز صدق می کند. فرهنگ سازی در مورد اهمیت اقتصاد 
چرخشی در میان کارکنان و جامعه یکی از اولویت های ماست؛ به عبارت 
دیگر، باید همه را تشویق کنیم تا در این مسیر گام بردارند و به حفظ منابع 
کمک کنند. فولاد مبارکه متعهد است تا با اجرای سیاست های اقتصاد 
چرخشی، نه تنها به رشد اقتصادی کشور کمک کند، بلکه به عنوان یک 

الگوی پایدار در صنعت فولاد شناخته شود.
سرباره های حاصل از فرایند ذوب و ریخته گری فولاد در 
تولید مواد ارزشمندی همچون آسفالت و سیمان کاربرد دارند

مجید دادجو، مدیر فراوری ضایعات فرایندی شرکت فولاد مبارکه نیز در 
کنون در  این نشست تصریح کرد: فولاد مبارکه توانایی آن را دارد که آنچه را تا

حوزه اقتصاد چرخشی در دنیا انجام شده به انجام برساند؛ به عنوان مثال، 
فولاد مبارکه برای تحقق اقتصاد چرخشی در استفاده از سرباره ها آمادگی 
کامل دارد، زیرا سرباره های حاصل از فرایند ذوب و ریخته گری فولاد، در 
تولید مواد ارزشمندی همچون آسفالت و سیمان کاربرد دارند. هنگامی 
که مدیریت فراوری ضایعات فرایندی فولاد مبارکه، پروژه هایی در حوزه 
اقتصاد چرخشی مطرح می کند، قطعاً این امر جهت حفظ محیط زیست 
و ایجاد پیامدهای مثبت برای آن است. اهتمام مدیریت فراوری ضایعات 
فرایندی فولاد مبارکه، ایجاد زیرساخت هاست و نیازمندی برخی از 
پروژه های اقتصاد چرخشی فولاد مبارکه، پشتیبانی های غیرفنی ازجمله 
بازرگانی، بازاریابی و اقدامات اجتماعی و حقوقی است. ما به دنبال 
استفاده از تکنولوژی های نوین هستیم تا بتوانیم فرایندهای تولید را 

بهبود بخشیم و ضایعات را به حداقل برسانیم.
کاهش ضایعات فرایندی به عنوان یک مرحله از تحقق 

اقتصاد چرخشی نیازمند یک اراده جمعی است
سید محمدجواد مجیدی، مدیر مدیریت شهری شرکت فولاد مبارکه 
در این نشست عنوان کرد: اقتصاد چرخشی می تواند تأثیر قابل توجهی 
در ترسیب کربن و تحقق فولاد سبز داشته باشد و مدیریت شهری فولاد 
مبارکه در زمینه پسماندهای عمومی، وظیفه جمع آوری و تحویل به واحد 
فراوری ضایعات فرآیندی را دارد. کاهش ضایعات فرایندی به عنوان یک 

مرحله از تحقق اقتصاد چرخشی، نیازمند یک اراده جمعی است.
در مسیر اقتصاد چرخشی، تمرکز بر حوزه های بازیافت و 

پسماند، آب، انرژی، گازهای گلخانه ای، زنجیره تأمین سبز، 
محصولات فولادی سبز و فرهنگ، سازمان و اکوسیستم است

علـی سـاجدی خواه، رئیـس تحقیقـات بـازار شـرکت فـولاد مبارکـه نیـز در 
این نشست گفت: اقتصاد چرخشـی در فولاد مبارکه با راهبری مدیریت 
استراتژی و تعالی سازمانی و زیر نظر مشاور استراتژی شرکت از سال ۱۴۰۰ 
آغـاز و نقشـه راه اولیـه آن ترسـیم شـد. سـپس تصمیـم بـر آن شـد کـه ایـن 
نقشـه از سـوی یک مشـاور دیگر بازبینی شـود که ایـن اقدام بـه مدیریت 
تحقیق و توسعه فولاد مبارکه سپرده شد. در مرحله نخست، یک مشاور 
جدیـد انتخـاب گردیـد کـه در حـال حاضـر به عنـوان مشـاور ایمیـدرو در 
تعیین مسـیر فولاد سـبز و آینده پژوهی صنایع معدنی نیز فعالیـت دارد. 
در همیـن راسـتا بـر اسـاس بهینـه کاوی از مـدل ACCENTUER، هفت 
حوزه تمرکز شناسایی و کارگروه های متناظر آن تشکیل شد. این حوزه ها 
شامل بازیافت و پسـماند، آب، انرژی، گازهای گلخانه ای، زنجیره تأمین 
کوسیسـتم اسـت.  سـبز، محصـولات فـولادی سـبز و فرهنگ، سـازمان و ا
انتخاب کارگروه »بازیافت و پسماند« به عنوان نخستین کارگروه، به دلیل 
عینی بودن و ملموس بودن پروژه های مرتبط با آن بود که تدوین نقشه 
راه اقتصـاد چرخشـی آن نزدیـک بـه یـک سـال زمـان بـرد. در حـال حاضـر 
جلسـات سـه کارگـروه آب، انـرژی و گازهـای گلخانـه ای در حـال برگـزاری 
است. ترسیم نقشه راه اقتصاد چرخشی فولاد مبارکه یک اقدام پویاست 

کـه در هر مرحله جـای بازبینـی و اصـلاح دارد.
بازیافت یک کیلوگرم ضایعات فولادی منجر به کاهش ۱.۵ 

کیلوگرمی گاز دی اکسید کربن و ۱3.۴ مگاژول انرژی خواهد شد
بهنام کاویانی، رئیس محیط زیست شرکت فولاد مبارکه نیز در این نشست 
اظهار داشت: در حوزه اقتصاد چرخشی حرکت های امیدبخشی در فولاد 
مبارکه آغاز شده که بسیار قابل توجه است؛ بازیافت یک کیلوگرم ضایعات 
کسید کربن و ۱۳.۴ مگاژول  فولادی منجر به کاهش ۱.۵ کیلوگرمی گاز دی ا
انرژی خواهد شد که این امر مصداق بارز اقتصاد چرخشی در صنعت 
فولاد است و دستاوردهای زیست محیطی زیادی را در پی دارد؛ اقتصاد 
چرخشی به معنای استفاده مجدد از منابع است که نه تنها به حفظ 
محیط زیست کمک می کند، بلکه می تواند به افزایش بهره وری و کاهش 

هزینه ها نیز منجر شود.

ضرورت معرفی کاربردهای پسماندهای فولاد مبارکه به دیگر صنایع کشور

مدیر فروش داخلی شرکت فولاد مبارکه گفت: با توجه 
به محدودیت های شدید انرژی میزان قابل توجهی 
از ظرفیت در نواحی تولیدی کاســته شــده است که 
با ادامه ایــن روند، تأخیــر در تولیــد و تحویل محصول به مشــتریان 

به صورت فزاینده ای افزایش می یابد.
بــه گــزارش خبرنــگار ایراســین، یونــس حمــزوی، بــا اشــاره بــه اینکــه 
محدودیت های انرژی معمولاً در فصول تابســتان و زمستان بر صنایع 
کشور اعمال می شود گفت: متأسفانه در سال جاری علاوه بر محدودیت 

در فصل تابستان، محدودیت انرژی در فصل زمستان نیز در زمانی زودتر 
و با شدت بیشتر از سال های گذشته اعمال شده که این موضوع فرایند 
تولید فولاد مبارکه را علی رغم پیش بینی های انجام شده و ذخیره سازی 

آهن اسفنجی و تختال، بیش از گذشته تحت تأثیر قرار داده است.
وی افزود: با توجه به محدودیت های شدید انرژی میزان قابل توجهی 
کنون  از ظرفیت در نواحی تولیدی کاسته شده است؛ به گونه ای که هم ا
بخشی از خطوط تولیدی با کمتر از ۵۰ درصد ظرفیت عملیاتی مشغول 

فعالیت اند.

حمــزوی شــرایط به وجود آمــده را عامــل مواجــه شــدن ایــن شــرکت با 
مشکلاتی در اجرای تعهدات و تحویل به موقع سفارش ها به مشتریان 
دانســت و پیش بینی کرد با ادامــه این رونــد، تأخیر در تولیــد و تحویل 

محصول به مشتریان به صورت فزاینده ای افزایش یابد.
مدیر فــروش داخلی فــولاد مبارکــه با اشــاره بــه اهمیت پاســخ گویی به 
تعهــدات ایجادشــده و جلوگیری از بــروز تبعــات ناشــی از آن در صنایع 
پایین دســتی خاطرنشــان کرد: پیگیری های لازم جهت کاهش عرضه 

محصولات در بورس کالا در ماه های پایانی سال در حال انجام است.

ی، تأخیر تداوم محدودیت های انرژ
یان را به دنبال داشته است  در تحویل محصول به مشتر

مدیر فروش داخلی فولاد مبارکه:

یونسحمزوی
مدیرفروشداخلیفولادمبارکه

می
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صنعتساختوسازفرانسههمچناندربحران
به گزارش فولاد ایران، صنعت ساخت و ساز فرانسه با بحرانی عمیق و بى سابقه دست و پنجه نرم می کند. آمار و ارقام منتشر شده نشان می دهد که این صنعت در سال ۲۰۲۴ با کاهش ۶.۶ درصدی در حجم کل ساخت و ساز نسبت به سال قبل مواجه بوده و این کاهش، ادامه روندی نزولی است که از سال ۲۰۲3 

آغاز شده و نشانه های بهبود در آن دیده نمی شود. تعداد پروژه های جدیدی که در سال ۲۰۲۴ آغاز شده   نیز با کاهش ۱۴.۲ درصدی نسبت به سال قبل روبرو بوده است. این کاهش عمدتا ناشی از شرایط نامساعد اقتصادی، به ویژه تورم مداوم، افزایش نرخ بهره و مشکلات دسترسی به اعتبارات است.

خـبــــــــــــــــــر    
تحلیل

تجارت فولاد در دوره ۲۰۰۱ تا ۲۰۲۳ روندی نوسانی داشته 
و میانگین آن به ۳۰۰ میلیارد دلار رسیده است. سهم فولاد 
آلیاژی از ارزش تجارت فولاد دنیا در دوره مورد بررسی، حدود 
۱۴.۵ درصد اعلام شد و در سال ۲۰۲۳ به بیش از ۱6.۹ درصد 
رسید. بیشترین سهم از ساختار تجارت فولاد آلیاژی در تمام 

سال های مورد بررسی متعلق به محصولات تخت بود.
تجارت فولاد به تفکیک جنس محصول )کربنی، 

آلیاژی و زنگ نزن( 
در ســال ۲۰۰۱، ارزش تجارت کل انواع محصولات فولادی حدود 
۱۰۴ میلیارد دلار و کمترین ارزش تجارت فولاد در دوره بررسی بود 
و بالغ بر ۷۱.۹ درصد آن را انواع محصولات فولادهای کربنی شکل 
داد. سهم فولادهای آلیاژی نیز در همین سال برابر با ۱۱.۲ درصد 
گزارش شد. از سال ۸-۲۰۰۱، ارزش تجارت کل محصولات فولادی 
روندی صعودی را طی کرد. در سال ۲۰۰۸، ارزش تجارت فولاد به 
۴۳۷ میلیارد دلار رسید که نسبت به سال قبل از آن، بالغ بر ۲۲.۷ 
درصد رشد داشت. در سال ۲۰۰۸، فولاد کربنی بالغ بر ۳۲۴ میلیارد 

دلار معادل با ۷۴.۳ درصد از کل تجارت فولاد در دنیا بود.
در ســال ۲۰۰۹ با بحران مالی دنیا، تجــارت فولاد بــه ۲۳۵ میلیارد 
دلار کاهش یافت و سهم فولاد کربنی در این سال به ۷۴.۴ درصد 
رسید. گفتنی است که با وجود کاهش ارزش تجارت فولاد، سهم 
فولاد کربنی، زنگ نزن و آلیاژی در این ســال نسبت به سال ۲۰۰۸ 
تقریباً ثابت ماند. در بازه زمانی ۲۰-۲۰۰۹، روند نوسانی تجارت فولاد 
مشاهده می شود اما در سال ۲۰۲۱، تجارت فولاد به ۴۳۷ میلیارد 
دلار رســید که نســبت به ســال ۲۰۲۰، حدود ۶۳.۱ درصــد افزایش 
یافت. گفتنی است که رشد ارزش تجارت فولاد در این سال، تا حد 
زیادی تحت تأثیر رشد قیمت این محصول بود. تجارت فولاد در 
سال ۲۰۲۲ برابر با ۴۶۴ میلیارد دلار گزارش شد که در سال ۲۰۲۳ به 

۳۹۰ میلیارد دلار افت پیدا کرد.
ســهم تجــارت فــولاد زنگ نــزن در دوره مورد بررســی، نوســانی و 
میانگین ســهم آن از بازار تجــارت فولاد دنیــا برابر بــا ۱۵.۲ درصد 
معادل با ۴۵ میلیــارد دلار بــوده اســت. بیشــترین ارزش تجارت 
فولاد زنگ نــزن در ســال ۲۰۲۲ رقم خورد، اما ســهم این محصول 
از بازار تجارت فولاد ۱۶.۳ درصد اعلام شد. با این حال، بیشترین 
سهم فولاد زنگ نزن در سال ۲۰۰۷، به ۱۸ درصد یعنی ۶۴ میلیارد 

و ۲۰۰ میلیون دلار رسید.
فولاد آلیــاژی به طور میانگیــن ۱۴.۵ درصــد از بازار تجــارت فولاد 
معادل با ارزشــی حدود ۴۴ میلیارد و ۸۰۰ میلیون دلار را تشکیل 
داد. روند ارزش تجــارت این جنس از فولاد در همیــن بازه با نرخ 
رشد مرکب ۸.۲ درصد، صعودی بوده و از این رو سهم فولاد آلیاژی 
در بازار تجارت انواع فولاد در دنیا روندی مشابه طی کرده است. 
در ســال ۲۰۰۱، ســهم تجارت فولاد آلیاژی برابر با ۱۱.۲ درصد بود و 
در ســال ۲۰۲۳ به ۱۶.۹ درصد رســید. هرچند که سهم فولادهای 
آلیاژی در این سال رشد داشــت اما ارزش تجارت فولاد آلیاژی در 
سال ۲۰۲۳ نسبت به سال ۲۰۲۲، حدود ۱۰.۳ درصد افت کرد و به ۶۶ 
میلیارد دلار رسید. به علت کاهش ارزش بازار تجارت انواع فولاد 
در سال ۲۰۲۳ نسبت به سال ۲۰۲۲، سهم فولاد آلیاژی از بازار مذکور 
بالغ بر ۰.۱ واحد درصد افزایش یافت. بیشترین سهم فولاد آلیاژی از 
بازار تجارت فولاد در سال ۲۰۱۶ و حدود ۱۹.۲ درصد، ثبت و حدود 

۴۹ میلیارد و ۸۰۰ میلیون دلار تجارت شد. 
تجارت فولادهای آلیاژی را به تفکیک نوع 

محصول )شمش، محصولات تخت و طویل(
روند ارزش تجارت فولاد آلیاژی از سال ۲۳-۲۰۰۱ با نرخ رشد مرکب 
۸.۲ درصد صعودی بوده است. در ســال ۲۰۲۳، ساختار تجارت 
فولاد آلیاژی از محصولات طویل با سهم ۳۲.۶ درصد، محصولات 
تخت حدود ۶۰.۵ درصد و شــمش با ۶.۹ درصد تشکیل شد. به 
طور میانگین سهم محصولات طویل، تخت و شمش فولاد آلیاژی 
به ترتیب برابر با ۳۷.۵ درصد، ۵۵.۶ درصد و ۷ درصد بود. بدین 
ترتیب می توان گفت که مهم ترین محصولات فولاد آلیاژی در بازار 

تجارت جهانی محصولات تخت هستند.
ارزش تجارت محصولات تخت فولادی آلیاژی در سال ۲۰۲۳، به ۳۹ 
میلیارد و ۹۰۰ میلیون دلار رسید که نسبت به ســال قبل از آن، بالغ 
بر ۸.۸ درصد افت کرد. ســهم این محصولات از بــازار تجارت فولاد 
آلیاژی دنیا در همین ســال برابر بــا ۶۰.۵ درصد عنوان شــد و ارزش 
تجارت محصــولات طویل فولاد آلیــاژی نیز با کاهــش ۱۵ درصدی 
در سال ۲۰۲۳ نسبت به سال ۲۰۲۲، به ۲۱ میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار 
رسید و سهم ۳۲.۶ درصدی از بازار تجارت فولاد آلیاژی دنیا  داشت.
کمترین ارزش تجارت فولاد آلیاژی طی دوره مورد بررسی در سال 
۲۰۰۱ بود که در این سال ارزش تجارت شمش فولاد آلیاژی، حدود 
۷۰۲ میلیون دلار و محصولات تخت حدود ۶ میلیارد و ۷۰ میلیون 
دلار اعلام شــد. در ســال ۲۰۰۹ نیز با وجــود کاهــش ارزش تجارت 
فولادی آلیاژی، ســهم محصولات تخت فولاد آلیاژی به بیشینه 
خود یعنــی ۶۳.۲ درصد معــادل با ۱۹ میلیــارد دلار رســید.ارزش 
تجارت محصــولات تخت فــولاد آلیاژی در ســال ۲۰۰۹ نســبت به 
سال ۲۰۰۸ حدود ۳۴.۵ درصد افت کرد؛ در حالی که ارزش تجارت 
محصولات طویل فولاد آلیاژی بالغ بر ۵۶.۱ درصد کاهش یافت و 
به ۹ میلیارد و ۲۸۰ میلیون دلار رسید. این امر سبب ثبت بیشینه 

سهم محصولات تخت در تجارت فولادهای آلیاژی شد.
در طول ســالیان متمادی به همراه افزایش ارزش تجارت فولاد، 
ســهم ازرش تجــارت فولاد آلیــاژی رشــد کرده اســت. بــا توجه به 
ماهیت و خواص ویژه فولاد آلیــاژی و کاربردهای گســترده آن در 
صنایع مختلف، رشد ارزش تجارت این نوع فولاد به سبب افزایش 
تقاضای آن بوده است. از طرفی در میان انواع فولادهای آلیاژی، 
محصولات تخت بیشترین ســهم را در تجارت داشــته و از ۵۲.۳ 
درصد در سال ۲۰۰۱، به ۶۰.۵ درصد در سال ۲۰۲۳ رشد کرده است.

بررسی ارزش تجارت فولاد و سهم فولاد آلیاژی 

در بازار تجارت دنیا در بازه زمانی ۲۰۰۱ تا ۲۰۲۳
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اجرای       از  مبارکه  فولاد  آهن سازی  توسعه  مدیر 
موفقیت آمیز پروژه ساخت، نصب و راه اندازی ماشین 
برداشت )Bucket Boom Reclaimer(  در پارک های 
۱ و ۲ واحد انباشت و برداشت ناحیه آهن سازی با رعایت کامل 

استانداردها و موارد ایمنی خبر داد.
رضا خادم کیمیائی، در تشریح عملکرد و اهمیت اجرای این پروژه گفت: 
کت بوم ریکلایمر با استفاده از به روزترین تکنولوژی دنیا،  ماشین با
کثری از توان ساخت داخل با صرف ۵۰  طراحی و با رویکرد استفاده حدا
هزار نفرساعت، در شرکت آذر طیف سپاهان ساخته شد و بدون حضور 
سوپروایزر خارجی و با کمک متخصصان داخلی، با صرف بیش از ۲۵ هزار 

نفر ساعت کار در فولاد مبارکه با موفقیت نصب، تست و راه اندازی شد.
کید کرد: این ماشین با ظرفیت نامی ۲ هزار و ۵۰۰ تن بر ساعت،  وی تأ
قابلیت برداشت همگن و پیوسته بیش از ۶۰۰ هزار تن گندله از پارک های 
۱ و ۲ انباشت و برداشت و ارسال پایدار کمّی و کیفی گندله موردنیاز 

واحدهای احیا مستقیم ۱ و ۲ را فراهم می کند.
مدیر توسعه آهن سازی فولاد مبارکه مهم ترین ویژگی های ماشین مذکور 
را چنین برشمرد: برداشت کنسانتره و  گندله با ظرفیت نامی ۲ هزار و ۵۰۰  
تن بر ساعت؛ قابلیت برداشت به روش های bench و chevron؛ پوشش 
دادن کامل دپوی مواد )۴۷ متر عرض و ۱۲.۵ متر ارتفاع(؛ قابلیت تنظیم 
حرکت و ظرفیت برداشت مواد با استفاده از سیستم های کنترل سرعت؛ 
دارای سیستم آنتی کولوژن جهت جلوگیری از برخورد با دپوی مواد و 
ماشین آلات مجاور؛ استفاده از سیستم ترمز هیدرولیک بین ریل و بوژی 
جهت پایداری ماشین در مواقع اضطراری؛ مجهز بودن به سیستم مه 
؛ ارتقای ایمنی ماشین به  کنش گردوغبار خشک جهت جلوگیری از پرا
علت استفاده از دو جک هیدرولیک جهت تغییر زاویه بوم؛ ارتقای ایمنی 
کت ویل از طریق تعبیه تکیه گاه محافظ؛ قابلیت تنظیم کابین اپراتور  با
کثری از توان ساخت داخل )ساخت  باتوجه به زاویه بوم؛ استفاده حدا

بیش از ۴۰۰ تن اسکلت فلزی(.
در همین زمینه برخی از کارشناسان توسعه آهن سازی چنین گفتند:

محمد حسنی، رئیس توسعه خطوط آهن سازی
 ، ماشین بوم ریکلایمر جدید با وزنی بالغ بر ۵۵۰ تن با طول بوم ۴۸ متر
مجهز به سیستم کابل جمع کن از نوع درام و دو عدد جک تعادلی و دارای 

سیستم روانکاری مرکزی اتوماتیک است.
ازجمله نکات قابل ذکر در طراحی این ماشین می توان به طراحی 
 02C05A 02 وC05 شوت گردان به منظور امکان شارژ هم زمان هر دو نوار
اشاره کرد. همچنین سازگاری با محیط زیست و تعبیه سیستم آب پاش 
به صورت مه خشک از نقاط مثبت اجرای این پروژه است که تأثیر 

قابل توجهی در کنترل گردوغبار خواهد داشت.
برای ساخت این ماشین بیش از ۴۰۰ تن اسکلت فلزی ساخته شده است 
 S355J2N ،که عمده متریال استفاده شده برای ساخت این قطعات
است. برش کاری متریال این قطعات با بهره گیری از برش لیزر و پلاسما 
انجام گرفته که موجب دست یابی به دقت بالای فیت آپ و مونتاژ و ارتقای 
کیفیت جوش شده است. همچنین با توجه به حساسیت ماشین و لزوم 
رعایت تلرانس های هندسی و انطباق ها، با استفاده از روش های نوین 
کثر دقت در ماشین کاری تجهیزات لحاظ  نظیر Laser Tracking، حدا

شده است.
سید محمد حبیبی، کارشناس توسعه آهن سازی:

باتوجه به حرکت ماشین های موجود انباشت و برداشت )استکر و 
ریکلایمرهای موجود در سایت( و همچنین وجود نوار نقاله های متعدد 

در مجاورت ماشین بوم ریکلایمر، ابزارهای حفاظتی و ایمنی متعددی 
در نظر گرفته شده که می توان به ۶ عدد سنسور سیستم آنتی کلوژن 
کت با قابلیت شناسایی نزدیک شدن  )ضدبرخورد( در بخش بوم و با
کثر گشتاور  هرگونه تجهیز یا سطح پایل مواد در پنج متری، سنسور حدا
کثر نیروی وارده بر پل ماشین و انکودرهای  بوم، سنسور کنترل حدا

زاویه سنج پل و... اشاره کرد.
یکی دیگر از آیتم های کلیدی در خصوص ایمنی این ماشین، سنسور 
شناسایی میزان سرعت باد است که در صورت گذر از حد مجاز، سیستم 
قفل کن بخش بوجی ها به ریل ها فعال می شود و هم زمان با قفل شدن 
چرخ ها و جلوگیری از هرگونه حرکت ماشین، از آسیب و خطر احتمالی 
کت نیز به گونه ای طراحی  جلوگیری به عمل می آید. سیستم نگه دارنده با
شده است که در صورت هرگونه اتفاق احتمالی که منجر به جدا شدن 
کت از محل شافت و اسلیو گردد، شوک ناشی از عدم تعادل به ماشین  با
وارد نمی شود. همچنین تعبیه یک دستگاه توزین چهار لودسل بر روی 
نوار نقاله ماشین، اطلاعات دقیقی جهت کنترل میزان مواد ارسالی در 

اختیار اپراتور و سیستم تولید واحد قرار خواهد داد.
سید سعید محتشم خواه، کمک کارشناس توسعه 

آهن سازی:
ازجمله فعالیت های مهم پروژه، نصب بوم اصلی این ماشین به وزن 
۱۰۰ تن بود. برای این کار ابتدا دو استند به ارتفاع ۱۰ متر در راستای مرکز 
ماشین عمود به محور ریل ها بافاصله ۳۰ متر از یکدیگر قرار گرفتند و 
سپس با استفاده از دو جرثقیل ۳۶۰ تن، ضمن رعایت تمام اصول ایمنی 
و فنی، در طی زمان کوتاهی بوم اصلی در موقعیت خود بر روی استندها 
نصب شد. سپس جک ها و دکل نصب شده و پس از آن ورق های تنشن 
به هر دو سازه بوم و دکل متصل شدند. در مرحله بعد جک ها برق دار 
شده و بوم تعادل و تنشن پلیت های مربوطه نصب شده و با گذاشتن 
وزنه های بتنی و رسیدن به نیروهای موردنیاز در جک های هیدرولیک، 
تعادل برقرار و استندها از زیر بوم برداشته شدند. در ادامه عملیات 
نصب مکانیکی و تجهیزات، مسیرسازی و کابل کشی انجام شده و پس 
از سیگنال چک، عملیات راه اندازی سرد و سپس راه اندازی گرم صورت 

پذیرفت.
حمید بزاز، رئیس واحد مواد خام:

ج شدن بوم ریکلایمر موجود، واحد انباشت و  باتوجه به از مدار خار
برداشت جهت رفع نیاز واحدهای احیا مستقیم ۱ و ۲ در هنگام شات دان 
واحد گندله سازی، به یک دستگاه ماشین بوم ریکلایمر جدید نیاز داشت. 
کته است که قابلیت  این ماشین یک دستگاه برداشت کننده تک با
مانورپذیری و ارسال مواد از هر نقطه ای از دو پارک ۱ و ۲ واحد انباشت و 
برداشت را دارد و می تواند گندله و کنسانتره را به واحدهای گندله سازی و 

احیا مستقیم ۱ و ۲ ارسال کند.
از دیگر مزایای بوم ریکلایمر جدید، ارتقای سیستم های ایمنی و حفاظتی 
ماشین و امکان تنظیم کابین اپراتور باتوجه به تغییر زاویه بوم است. 
گفتنی است با اجرای این پروژه بهبود پارامترهای کیفی تولید، افزایش 
آماده به کاری تجهیزات و کاهش تردد مکانیسم ها در پارک های مذکور در 

راستای ارتقای ایمنی واحد تحقق یافت.
رضا خادم کیمیائی، مدیر توسعه آهن سازی، در خاتمه از زحمات کارکنان 
واحد توسعه و مدیریت و کارکنان بهره برداری ناحیه آهن سازی، دستگاه 
نظارت، قراردادهای خرید، برنامه ریزی و پشتیبانی توسعه، حمل ونقل، 
شرکت آذرطیف سپاهان و کلیه همکارانی که در برنامه ریزی، اجرا و به 

بهره برداری رساندن این پروژه مشارکت داشتند، تشکر و قدردانی کرد.

ساخت، نصب و راه اندازی موفقیت آمیز ماشین برداشت در پارک های 1 و ۲ آهن سازی فولاد مبارکه
بدون حضور کارشناسان و سازندگان خارجی انجام شد؛

نشست هم اندیشی مدیران پروژه و اداری شرکت های 
، روز دوشنبه ۸ بهمن ماه سال جاری، با هدف بیان  پیمانکار
مشکلات و دغدغه های شرکت های پروژه ای و انسجام هرچه بیشتر 

سازمان در سالن مرکز تحقیقات شرکت فولاد مبارکه برگزار شد.

به گزارش خبرنگار فولاد، در این نشست که با سخنرانی بهزاد کمال پور 
مدیر امور اداری فولاد مبارکه، علیرضا فتحعلی رئیس امور پیمانکاران، 
محمدحسینی رئیس تحقیقات و مطالعات راهبردی سرمایه انسانی و 
جواد کیانی رئیس ایمنی، بهداشت حرفه ای و آتش نشانی فولاد مبارکه و 

محمد شیخی رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان مبارکه 
همراه بود، دغدغه های ایمنی، چالش های بهره وری سرمایه های انسانی 
شرکت در حوزه پیمانکاران، چالش ها و مشکلات کارکنان پیمانکار با 

کید شد. مدیران اداری شرکت ها مطرح و بر رفع این چالش ها تأ

برگزاری نشست هم اندیشی مدیران پروژه و اداری شرکت های پیمانکار
با هدف هم راستایی و انسجام سازمانی انجام شد؛
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تعمیرات سالانه ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم 
فولاد مبارکه با هماهنگی و برنامه ریزی دقیق و با 
تلاش همه جانبه همه واحدهای مرتبط و همکاران 
تلاشگر این بخش ها بدون هیچ گونه حادثه ایمنی انجام و این 
کثری در زمان های بدون محدودیت انرژی  ناحیه برای تولید حدا

چابک سازی شد.
در پی انجام این پروژه بزرگ و بسیار مهم، خبرنگار فولاد، در مصاحبه 
با برخی از مسئولان و کارشناسان این حوزه، چگونگی اجرای این پروژه 
عملیاتی بزرگ را جویا شده است که ماحصل این گفت وگوها را در ادامه 

می خوانید.
یوسف اسماعیل زاده، رئیس دفتر برنامه ریزی و کنترل 

واحد فولادسازی:
بـا توجـه بـه محدودیـت انـرژی در فصـل زمسـتان و کاهـش حجـم 
تولیـد، شـات دان )توقـف تعمیراتـی برنامه ریزی شـده( سـالانه ناحیـه 
کیفیت این  فولادسازی در بهمن ماه برنامه ریزی و اجرا شد. با انجام با
شات دان، در حال حاضر آماده به کاری و قابلیت اطمینان تجهیزات 
افزایـش یافتـه و بـا رفـع محدودیت هـای انـرژی، ناحیـه فولادسـازی و 
کثـری در ماه هـای آغازیـن سـال  ریخته گـری مـداوم آمـاده تولیـد حدا

جدیـد خواهـد بـود.
این شات دان طبق برنامه ریزی های قبلی و با برگزاری منظم جلسات 
کاری و پیگیری های  گروه های مختلف  متعدد و هماهنگی بین 
انجام شده، با کمترین انحراف از برنامه و بدون حادثه ایمنی انجام شد.

برخی از مهم ترین فعالیت های انجام شده در این برنامه تعمیراتی 
: تعویض شین ها و مقره های برق رسانی به جرثقیل ها،  عبارت اند از
اصلاح سازه های اصلی، تعویض والوهای سیکل های آب رسانی 
کوره های قوس، تمیزکاری حوضچه های کولینگ تاورها و سرویس 
کلیدها و متال کلدهای اتاق برق واحدهای کوره های قوس و پاتیلی و 

جنبی و... .
در پایان از حمایت های مدیریت ناحیه و تلاش تمامی همکاران حاضر 
در پروژه، واحدهای توزیع برق، سیالات و سایر واحدهای پشتیبانی 

قدردانی می کنیم.

محمد معظم، رئیس دفتر برنامه ریزی و کنترل واحد 
ریخته گری مداوم:

اساساً تعمیرات سالانه، عملیاتی حساس و حیاتی برای رساندن وضعیت 
تجهیزات به شرایط ایدئال است. برای انجام این شات دان، واحدهای 
ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم، انرژی و سیالات، بازرسی فنی، 
تعمیرات مرکزی، تعمیرگاه مرکزی و... مشارکت داشتند. این تعمیرات 
در روز هفتم بهمن ماه ۱۴۰۳ و دقیقاً طبق برنامه شروع و مطابق برنامه 
و بدون هیچ مشکل ایمنی و تجهیزاتی انجام پذیرفت. این امر با توجه 
به حجم زیاد فعالیت در یک روز به صورت دقیق طبق بارچارت، 

نشان دهنده بلوغ تعمیراتی واحد است.
بخش نگهداری و تعمیرات از بخش های استراتژیک و تخصصی شرکت 
است که به طور معمول فعالیت های آن عمدتاً آماده به کار نگه داشتن، 
بهبود عملکرد و بهینه سازی تجهیزات است؛ بنابراین برای تحقق این 
اهداف، تعمیرات سالانه معین به منظور آماده به کاری و بهینه سازی 

سیستم ها انجام می شود.
درخصوص حجم و تنوع این تعمیرات باید گفت در واحد ریخته گری 
مداوم سرویس کلیه متال کلادها شامل کلیدهای ورودی و خروجی، 
سرویس ترانس های کابین A و B، سرویس پاورسنترها، نصب سلول 
۶.۶ کابین A، اتصال فیلترهای خودشوینده آب سرویس به خط 
، سرویس پمپ های آب  موجود، تعویض لوله بک واش سند فیلتر
سرویس کلیه تابلوهای برق هر چهار ماشین ریخته گری، فعالیت های 
تعمیراتی ماشین های ریخته گری و سرویس شین ها و تابلوهای تغذیه 
جرثقیل های سقفی واحدهای ریخته گری و آماده سازی تختال با 

موفقیت انجام شد.
احمد مهاجر، کارشناس دفتر برنامه ریزی و کنترل واحد 

فولادسازی:
این توقف مطابق برنامه ریزی قبلی و با انجام بیش از ۱۱۰۰ فعالیت در قالب 
استاندارد و درخواست کار انجام شد که از دانش و همت والای همکاران 

ناحیه و واحدهای پشتیبانی حکایت دارد.
کلی سایت، فعالیت های اتاق برق ها، سیالات سایت،  در توقف 
کولینگ تاورها و ریل و شین های برق جرثقیل های سقفی و... که در 

گانه واحدهای تولیدی قابلیت اجرا ندارد، انجام شد. توقفات جدا
تعدادی از مهم ترین فعالیت های انجام شده در شات دان اخیر به این 
شرح است: جوشکاری راد و استیفنر نگه دارنده خط بخار RH، تغییر 
مسیر لوله کشی هوای محوطه LF۳، تعویض والوهای ۲۰ اینچ سیکل 
کت متحرک در کوره ۴، تست ترک ها و درز  C و ۲ عدد والو ۱۸ اینچ دا
جوش های هر دو مدول خط LF، تعویض شین فاز R از ستون ۲۱ تا ۲۷ 
خط LF، اصلاح ترک چکر پلیت محور F به G و برعکس هر دو مدول خط 
LF، رفع کشیدگی فاز S خط LF از بین دو مدول به سمت ستون ۸ و سایر 
فعالیت های مهمی که به علت عدم امکان اجرا در سایر توقفات ناحیه 

در این زمان برنامه ریزی و اجرا شد.
 در این شات دان واحدهای تعمیرات ناحیه، پیمانکاران مقیم ناحیه، 
تعمیرات مرکزی، تعمیرگاه مرکزی، توزیع برق، توزیع سیالات، بازرسی 
فنی، توسعه ، ایمنی و حمل ونقل، ناحیه فولادسازی و ریخته گری 
مداوم را در اجرای موفقیت آمیز فعالیت ها یاری کردند که شایسته 

قدردانی است.
مهدی آقاجانی، کارشناس برنامه ریزی دفتر تعمیرات 

ریخته گری:
به جهت وسعت ناحیه و ارتباط پیچیده بین خطوط تولیدی، 
برنامه ریزی برای توقف و راه اندازی مجدد و همچنین برنامه ریزی 
انجام فعالیت ها از اهمیت ویژه ای برخوردار است. به ویژه این که نواحی 
دیگری چون انرژی سیالات، آهن سازی، بازرسی فنی و توسعه در انجام 
فعالیت ها دخیل اند و این امر در ناحیه به علت همکاری مؤثر بین 
واحدها، برگزاری جلسات متعدد برای انجام ایمن فعالیت ها و برگزاری 
جلسات قطع و وصل برق و سیالات و به کارگیری تجارب سال های 
قبل به صورت کاملاً موفقیت آمیز انجام شد. این فعالیت ها در کمیت و 

کیفیت تولید ناحیه بسیار مؤثر خواهد بود.
برای اجرای این شات دان در کل ناحیه بیش از ۳ هزار نفرساعت نیروی 
مکانیک از تعمیرات مرکزی و    لُوم    ناحیه، بیش از ۲ هزار نفرساعت 
نیروی برق کار از پیمانکاران مختلف و همچنین حدود هزار نفرساعت 
از قسمت های رولیاژ و تعمیرگاه مرکزی و بازرسی فنی و نظافت صنعتی 

صرف شد.

کثری  چابک سازی فولاد مبارکه برای تولید حدا
در زمان های بدون محدودیت انرژی

با انجام تعمیرات سالانه ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد مبارکه انجام شد؛

یوسفاسماعیلزاده،رئیسدفتربرنامهریزیوکنترلواحدفولادسازی

محمدمعظم،رئیسدفتربرنامهریزیوکنترلواحدریختهگریمداوم

احمدمهاجر،کارشناسدفتربرنامهریزیوکنترلواحدفولادسازی

مهدیآقاجانی،کارشناسبرنامهریزیدفترتعمیراتریختهگری

در یکی دیگر از برنامه های رادیو فولاد، سید امیر 
طباطبائیان، مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه، 
در مصاحبه با مجری این برنامه درباره موضوعات 
مختلفی نظیر میزان مصرف انرژی و آب فولاد مبارکه، گواهینامه های 
استاندارد اخذشده در این مدیریت، راهکارهای اتخاذشده برای 
حل مشکل ناترازی انرژی و... سخن گفت. ماحصل این گفت وگو را 

در ادامه می خوانید. 
میزان مصرف انرژی و آب در فولاد مبارکه به ازای هر تن 

تولید چقدر است؟
فولاد مبارکه چندین حامل انرژی دارد که عمده ترین آن گاز طبیعی 
است. ۶۵ درصد از انرژی ما از گاز طبیعی و ۳۵ درصد از انرژی الکتریسیته 
تأمین می شود. مصرف گاز شرکت در شرایط عادی، نزدیک به ۱۰ میلیون 
مترمکعب در روز است. در شرایط فعلی که دچار محدودیت های شدید 
مصرف گاز هستیم، ۳ میلیون مترمکعب در روز مصرف می کنیم؛ یعنی در 

فرایندهای تولید فولاد، ۷۰ درصد محدودیت گاز داریم. 

نیروگاه سیکل ترکیبی شهید کاظمی سال گذشته افتتاح و امسال، 
، به دلیل  بهره برداری عملی از آن شروع شد؛ ولی در حال حاضر
محدودیت  در مصرف گاز کاملاً متوقف شده است، هرچند این نیروگاه 
از راندمان بالایی برخوردار است و از سایر نیروگاه ها مصرف کمتری دارد. 
این اتفاق اصلاً برای شرکت و برای کل کشور اتفاق خوبی نیست؛ چون ما 
با سرمایه گذاری سنگین، نیروگاهی با راندمان بالا احداث کرده ایم؛ ولی 
به دلیل نبود سوخت در کشور نمی توانیم از ظرفیت ایجادشده استفاده 
کنیم. امیدواریم با سیاست گذاری های درست تر از سوی مسئولان کشور، 

بتوانیم از تمام ظرفیت  هایمان استفاده بهینه کنیم. 
در زمینه برق نیز به دلیل کمبود سوخت، نیروگاه های کشور دچار 
محدودیت شده و همان طور که برق خانگی قطعی می شود، فولاد مبارکه 
نیز از یک ماه و نیم پیش متحمل محدودیت های برق شده و فقط ۴۰ 
درصد برق موردنیاز خود را دریافت می کند. در تابستان سال جاری نیز 
حدود ۲۵۰۰ میلیارد تومان خسارت عدم النفع تولید به دلیل کمبود برق 

به شرکت تحمیل شد.
به طورکلی می توان گفت به دلیل محدودیت های گاز و برق نزدیک به ۴۰۰۰ 
میلیارد تومان خسارت به شرکت وارد شده و احتمالاً این میزان تا پایان 

دی ماه امسال ۶۵۰۰ میلیارد تومان باشد. 
انرژی برای فولاد مبارکه تقریباً به قیمت جهانی تمام می شود و نزدیک به 
۱۵ درصد از هزینه های شرکت را شامل می شود. این عدد برای کشورهای 
پیشرفته دنیا حدود ۱۸ درصد است؛ یعنی نسبت به شرکت های پیشرو 
در حوزه فولاد، انرژی مصرفی ما انرژی ارزانی نیست. البته حتی انرژی ای 
که در خانه به دستمان می رسد نیز ارزان نیست؛ زیرا با قیمت واقعی به 
دست ما نمی رسد و یارانه به آن تعلق می گیرد. اهمیت مدیریت مصرف 

انرژی اینجا به چشم می آید. 
آیا در این حوزه گواهینامه ایزو ۵۰۰۰۱ اخذ شده است؟

بله. سال ۱۳۹۴شروع استقرار استاندارد ایزو ۵۰۰۰۱ در فولاد مبارکه بود 

و امروز با افتخار ۹ سال است این استاندارد را استقرار می دهیم. وقتی 
می گوییم این استاندارد در شرکت استقرار یافته به این معناست که موفق 
شدیم برای بهینه سازی انرژی و کاهش مصرف انرژی برنامه ریزی کنیم و 
برنامه های خودمان را در این حوزه عملیاتی کنیم. سال گذشته ۱ میلیون 
و ۴۰۰ هزار گیگاژول صرفه جویی انرژی داشته ایم. این میزان انرژی معادل 
۱۸۰ میلیارد تومان است. یعنی ما این رقم را از محل استاندارد ۵۰۰۰۱ و 

بهینه سازی و مدیریت انرژی صرفه جویی کرده ایم.  
اتلاف انرژی در فولاد مبارکه چه ضریبی دارد؟

واحد اندازه گیری انرژی در دنیا برای شرکت های فولادی »گیگاژول بر تن« 
است. در حال حاضر، در فولاد مبارکه نزدیک به ۲۳ گیگاژول به ازای هر تن 
فولاد خام مصرف می کنیم و این عدد در دنیا عدد قابل قبولی است و در 
حدود استاندارد بین المللی قرار می گیرد. شرکت های مختلف، بنا به نوع 
حامل انرژی، عددهای مختلفی دارند، مثلاً شرکت های دارای کوره بلند،  
انرژی خود را از زغال سنگ می گیرند، ولی همان هم به واحد گیگاژول بر 
تن تبدیل می شود تا بتوانیم با زبان یکسانی با هم صحبت کنیم. در حوزه 
آب، عدد مصرفی ما ۲.۵ مترمکعب به ازای هر تن یا به عبارتی ۲.۵ لیتر به 
ازای هر کیلو فولاد است که یک رکورد در دنیا به شمار می آید. البته در سال 
۱۴۰۱ به عدد ۲.۲ هم رسیدیم. در حوزه گاز نزدیک ۲۹۰ نرمال مترمکعب گاز 
و در حوزه برق ۸۴۰ کیلووات ساعت به ازای هر تن فولاد مصرف می کنیم. 
این اعدادی که بیان شد طبق استاندارد ملی و بین المللی است و بر 
مبنای همین ها گواهینامه مدیریت انرژی شرکت استقرار پیدا می کند 
گر ما از این حدود خارج شویم و از استانداردهای  و استمرار می یابد. ا
ملی و بین المللی عدول کنیم، قطعاً نمی توانیم استاندارد ایزو ۵۰۰۰۱ را که 

استاندارد مدیریت انرژی است کسب کنیم.
نیروگاه خورشیدی فولاد مبارکه در حال حاضر در چه 

مرحله ای است؟
یکــی از اقداماتــی کــه مــا از ســال های پیــش بــرای رفــع بخشــی از 

محدودیت هــای خــود دنبــال کرده ایــم احــداث نیــروگاه خورشــیدی 
بــوده اســت.  بزرگ تریــن مزیــت نیــروگاه خورشــیدی این اســت که نیــاز به 
ســوخت ندارد و البته معایب و مزایــای دیگری هــم دارد. این پــروژه برای 
ــاز دارد. هــر ۱۲۰ مــگاوات یک فــاز  تولیــد ۶۰۰ مــگاوات احــداث شــده و ۵ ف
کنــون  اســت و تجهیــزات آن خریــداری و نصــب می شــود تــا فــاز بعــد. تا
۱۲۰ مــگاوات پنــل فــاز ۱ و تجهیــزات موردنیاز نصب شــده و منتظــر اینورتر 
ــده  ــب نش ــوز نص ــه هن ــتیم ک ــروگاه هس ــرژی نی ــل ان ــای تبدی ــا ترانس ه ی
اســت. در حــال حاضــر، حــدود ۴۰ مــگاوات تکمیــل شــده و بــه شــبکه 
ــرای فــاز دوم نیــز در حــال خریــد تجهیــزات هســتیم.  ــرژی می دهــد. ب ان
دلیــل ایــن فازبنــدی ایــن اســت کــه بتوانیــم از آخریــن تکنولــوژی روز 
دنیا اســتفاده کنیــم. امــروز تکنولــوژی ســاخت پنل ها نســبت به ۲ ســال 
ــه دلیــل ورود تکنولوژی هــای جدیــد هزینه هــای  ــر کــرده و ب پیــش تغیی
تولیــد به شــدت کاهش یافتــه اســت. یعنی قبــلاً بــا ۳ برابر قســمت پنــل را 
خریــداری می کردیــم و حال باقیمــت کمتر می خریــم و هزینه های پــروژه 

کمتــر می شــود؛ ولــی راندمــان در همــان حــد قبلــی اســت. 
خودتأمینی انرژی در فولاد مبارکه همواره مدنظر مدیران 
شرکت بوده است. شرایط در حوزه تأمین گاز در چه مرحله ای 

قرار دارد؟
همان گونه که اشاره شد، یکی از اقدامات برای تأمین گاز همین نیروگاه 
که  خورشیدی بود. اقدام بعدی ذخیره سازی آهن اسفنجی است؛ چرا
بیشترین مصرف گاز طبیعی در شرکت در واحدهای احیا مستقیم 
است. آهن اسفنجی در اصل یک نوع گاز مجازی است که می توان آن را 
برای زمستان که با محدودیت گاز مواجهیم ذخیره کرد. یکی از اقدامات 
ما در سال های اخیر این بوده که در تابستان و فصولی که محدودیت گاز 
وجود ندارد، برای تولید و ذخیره سازی آهن اسفنجی به بیشترین میزان 
اقدام کنیم. اقدام بعدی انتقال زمان تعمیرات واحدهای پرمصرف گاز به 

زمستان است تا در زمان های دیگر تولید با قوت انجام شود. 

مصرف 2.۵ لیتر آب به ازای هر کیلو فولاد در فولاد مبارکه یک رکورد در دنیا به شمار می آید
مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه مطرح کرد:

شــرکت فــولاد مبارکــه علی رغــم تمــام چالش هــای 
تولیــد و بحران هــای اقتصــادی در ســال گذشــته توانســته 
اســت بــا مدیریــت هوشــمند و بــا حفــظ کیفیــت و گســترش 
ظرفیت هــای تولیدی خــود عــلاوه بر حفــظ جایگاه خــود در 
میان ۱۰ شــرکت برتر کشــور، دو پله نیز صعود کند تا با کســب 
ششــمین شــرکت برتــر ایــران در ســال ۱۴۰۲ به عنــوان یکــی از 
ارکان اساسی در تقویت اقتصاد داخلی شناخته شود. این 
مجموعــه عظیــم صنعتــی در بیســت و هفتمین ارزیابــی 
شــرکت های برتــر ایــران، همچنــان بــا کســب رتبــه دومیــن 
شــرکت برتــر ایــران در ســودآوری، ارزش بــازار و ایجــاد 
ــد و  ــه تولی ــود در عرص ــان خ ــرد درخش ــزوده، عملک ارزش اف

صنعت را به اثبات رسانده است.
IMI-( ــران ــر ای ــرکت های برت ــش ش ــت وهفتمین همای در بیس
100(، کــه یکــی از معتبرتریــن ارزیابی هــا در حــوزه اقتصاد کشــور 
ــاره نشــان داد کــه چــرا یکــی از  اســت، شــرکت فــولاد مبارکــه دوب

پیشــروترین شــرکت های صنعتــی ایــران شــناخته می شــود.
این شــرکت با دستاوردهای چشــمگیر در زمینه های مختلف 
صنعتــی و اقتصــادی، توانســت جایــگاه خــود را در میــان 
شــرکت های برتر کشــور تقویت کند و با صعود دوپله ای نسبت 
به ســال گذشــته، به جایگاه ششــمین شــرکت برتر ایران دست 
یابــد. در ایــن همایــش، فــولاد مبارکــه بــا کســب رتبــه اول از نظــر 
شاخص فروش و بازده فروش در گروه فلزات آهنی و همچنین 
رتبــه دوم در شــاخص های ســودآوری، ارزش افــزوده و ارزش 
بــازار، تأثیرگذارتریــن نقــش را در صنعــت فلــزات آهنــی ایفــا کــرد.

ایــن دســتاوردها نه تنهــا بــرای فــولاد مبارکــه، بلکــه بــرای 
اقتصــاد کشــور به ویــژه در بخــش صنایــع تولیــدی و معدنــی، 
اهمیــت ویــژه ای دارد. در شــرایطی کــه چالش هــای اقتصــادی 
و تحریم هــای بین المللــی همچنــان بــر فعالیت هــای صنعتــی 
تأثیــر می گذارنــد، ایــن موفقیت هــا نمایانگــر توانمنــدی و 
اســتراتژی های موفــق ایــن شــرکت در ســازگاری بــا شــرایط 

دشــوار اســت.
ــد پیشــرو  ــر، فــولاد مبارکــه به عنــوان یــک برن در ســال های اخی
ــای  ــوآوری، ارتق ــر ن ــز ب ــا تمرک ــواره ب ــران، هم ــولاد ای ــت ف در صنع
کیفیت محصولات و توسعه زیرساخت های تولید، مسیر رشد 
و پیشــرفت خــود را ادامــه داده اســت. محصــولات ایــن شــرکت 
نه تنها نیازهای داخلی را پوشــش می دهند، بلکه بــه بازارهای 
جهانــی نیــز صــادر می شــوند. همچنیــن، ســرمایه گذاری های 
مستمر فولاد مبارکه در بخش های مختلف تحقیق و توسعه، 
به آن اجازه داده اســت که در عرصه رقابت با شــرکت های بزرگ 

جهانــی نیــز ســهمی قابل توجه داشــته باشــد.
یکــی از نــکات قابل توجــه در ایــن ارزیابی هــا، صعــود دوپلــه ای 
فولاد مبارکه نسبت به ســال گذشته در شــاخص فروش است. 
ایــن صعــود نشــان دهنده رشــد و توســعه مســتمر شــرکت در 
زمینه های مختلف تولید و فروش اســت. به گفته کارشناسان 
اقتصــادی، چنیــن دســتاوردهایی نه تنهــا نشــان از عملکــرد 
عالــی فــولاد مبارکــه در حــوزه صنعــت فــولاد، بلکــه نشــانه ای از 
مدیریــت کارآمــد و اســتراتژی های بلندمــدت ایــن شــرکت در 

راســتای اهــداف کلان اقتصــادی کشــور اســت.
ایــن موفقیت هــا و رتبه هــای کسب شــده در کنــار فعالیت های 
ــز  ک اجتماعــی و اقتصــادی فــولاد مبارکــه، ازجملــه تأســیس مرا
تحقیقاتــی و توســعه ای، به وضــوح نشــان می دهــد کــه ایــن 
شــرکت تنهــا به دنبــال ســودآوری نیســت، بلکــه هــدف آن 
ارتقای سطح اســتانداردهای صنعتی کشــور و بهبود وضعیت 
اقتصــادی و اشــتغال در ســطح ملــی اســت. در شــرایطی کــه 
کشــور بــا بحران هــای اقتصــادی مختلــف مواجــه اســت، فــولاد 
مبارکه با حفظ کیفیت تولیدات خود و گســترش ظرفیت های 
تولیدی، توانسته است یکی از ارکان اساسی در تقویت اقتصاد 

داخلــی باشــد.
بــدون شــک، در شــرایط کنونــی کــه ایــران در تــلاش اســت تــا بــه 
توسعه صنعتی و اقتصادی خود سرعت بخشد، شرکت هایی 
ماننــد فــولاد مبارکــه نقشــی حیاتــی دارنــد. ایــن شــرکت بــا تولید 
کیفیــت و تأمیــن نیازهــای داخلــی، بــه کشــور  محصولاتــی با
کمــک می کنــد تــا وابســتگی خــود را بــه واردات کاهــش دهــد و از 
طرفی با حضــور در بازارهــای بین المللــی، ارزآوری قابل توجهی 
برای کشــور بــه ارمغــان آورد. ازایــن رو، فــولاد مبارکه نه تنهــا برای 

صنعــت فــولاد بلکــه بــرای کل اقتصــاد ایــران ضــروری اســت.
ایــن موفقیت هــا و رتبه های کسب شــده در بیســت و هفتمین 
همایــش IMI-100، نمایانگــر یــک حقیقــت اســت؛ »فــولاد 
ــاد  ــت و اقتص ــعه صنع ــروری در توس ــنا و ض ــامِ  آش ــک ن ــه ی مبارک
« اســت. درحالی کــه بســیاری از شــرکت ها در برابــر  کشــور
بحران هــا و چالش هــا دچــار رکــود شــده اند، فــولاد مبارکــه 
همچنــان بــه پیشــرفت و ایجــاد فرصت هــای جدیــد ادامــه 
می دهــد. بــر اســاس ایــن دســتاوردها، می تــوان گفــت فــولاد 
مبارکــه نه تنهــا بــرای صنعــت فــولاد، بلکــه بــرای کل بخش های 
ــر  ــه نظ ــت. ب ــدی اس ــری کلی ــران، عنص ــادی ای ــی و اقتص صنعت
می رســد که فولاد مبارکه با تکیه بــر اســتراتژی های موفق خود، 
همچنان در صدر شــرکت های برتر ایــران باقی خواهــد ماند. با 
تــداوم ایــن رونــد، ایــن شــرکت می توانــد به عنــوان الگویــی برای 
ســایر صنایع و شــرکت های بزرگ کشــور عمل کند و گامی دیگر 

در مســیر توســعه پایــدار اقتصــاد ایــران بــردارد.
پایگاه خبری تحلیلی ایراسین
 پرویز پیکری

»فولاد مبارکه«؛
 پیشرو در مسیر تعالی صنعتی ایران

فولاداوکرایندرخطر
، نیروهای روسیه پس از تصرف چندین روستا در جنوب پوکروفسک، این شهر استراتژیک در شرق اوکراین را به تدریج محاصره می کنند. در همین حال، اوکراین تولید در تنها معدن زغال سنگ کک خود در نزدیکی این منطقه را متوقف کرده است. تنها معدن تولید زغال سنگ کک اوکراین که برای صنعت فولاد  به گزارش فولادنیوز

این کشور حیاتی بود، در فاصله ۱۰ کیلومتری غرب پوکروفسک قرار دارد. شرکت مت اینوست، تولیدکننده فولاد اوکراینی، اعلام کرده به دلیل وخامت اوضاع امنیتی، فعالیت این معدن را متوقف کرده است. اتحادیه تولیدکنندگان فولاد هشدار داده تعطیلی این معدن بیش از نیمی از تولید فولاد اوکراین را کاهش می دهد.

سیدامیرطباطبائیان
مدیرانرژیوسیالات
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برنامه ارزیابی تعهد به تعالی شرکت امین طب با حضور 
ارزیابان سازمان مدیریت صنعتی و مدیران شرکت امین طب 
سپانو با هدف ارزیابی عملکرد سازمان و براساس الگوی تعالی 

سازمانی انجام شد.
گزارش روابط عمومی شرکت امین طب سپانو، مراسم   به 
افتتاحیه ارزیابی جایزه ملی تعالی سازمانی صبح روز پنج شنبه 
هجدهم بهمن ماه ۱۴۰۳، با حضور ارزیابان سازمان تعالی سازمانی 

و مدیرعامل و مدیران شرکت امین طب سپانو برگزار شد.
در این برنامه ارزیابان جایزه ملی تعالی سازمانی ضمن تشریح 
فرایند ارزیابی و اهمیت آن در بهبود مستمر عملکرد سازمان ها، 

برنامه ارزیابی شرکت امین طب را نیز بررسی کردند.
در ادامه محمدرضا عمانی، مدیرعامل شرکت امین طب سپانو، 
گزارشی در خصوص طراحی و ساخت بیمارستان اسپادانا بر 
مبنای دو اصل مردم محور و هوشمند بودن ارائه کرد و همچنین 
در ادامه نسبت به جایگاه تعالی در شرکت امین طب و اهمیت 

متعالی بودن سازمان از ابتدای شکل گیری نکاتی را یادآور شد.

برگزاری جلسه ارزیابی جایزه ملی تعالی 

سازمانی در شرکت امین طب سپانو 

خبر  کوتاه

 خـبــــــــــــــــــر    

جایگزینــی گاز LPG در خــط تولید به عنوان ســوخت 
جایگزین گاز طبیعی در شــرایط ناترازی انــرژی موجود 

موجب تضمین و استمرار تولید و سودآوری می شود.
داود باقـری، رئیـس واحد مهندسـی شـرکت ورق خـودرو، در مصاحبه با 
خبرنـگار روابـط عمومـی ایـن شـرکت، از اجـرای پـروژه ذخیـره و اسـتفاده 
از گاز LPG در خـط تولیـد شـرکت ورق خـودرو چهارمحـال و بختیـاری 
خبـر داد و گفـت: ناتـرازی انـرژی بـرای صنعـت اسـتراتژیک فـولاد کشـور 
یک تهدید بالقوه محسـوب می شـود و آینده نگری برای این صنعت که 
یکی از پایه های اصلی اقتصاد کشـور محسوب می شـود، راهبردی مهم 

و اسـتراتژیک اسـت.
کثــری را  گــر واحدهــای صنعتــی، صرفه جویی حدا کید کــرد: ا باقــری تأ
سرلوحه سیاســت های خود قرار ندهند و حرکت در راستای استفاده از 
سوخت جایگزین را آغاز نکنند در آینده ای نزدیک با تهدید جدی کاهش 

تولید مواجه خواهند شد.

وی افزود: شرکت های بزرگ و مطرح فولادی، به ویژه گروه فولاد مبارکه، با 
کم بر جامعه، همواره در جست وجوی راه هایی  درک درست از شرایط حا
برای کاهش تهدیدات ناشــی از ناترازی های انرژی بوده و به طور مداوم 
گام هایی بلند در راســتای بهینه سازی مصرف و اســتفاده از انرژی های 

جایگزین برداشته اند.
 رئیــس مهندســی کارخانــه شــرکت ورق خــودرو در خصــوص جزئیــات 
اجرای پروژه ذخیره ســازی و اســتفاده از گاز LPG در خط تولید شــرکت 
ورق خودرو گفت: شرایط ناترازی انرژی موجود در کشور میزان تاب آوری 
تولیدکننــدگان محصولات فــولادی را بــه حداقــل رســانده و وضعیت را 

بحرانی ساخته است.
باقری خاطرنشان کرد: حرکت شرکت ورق خودرو در مسیر مدیریت انرژی 
از مهم ترین برنامه ها و اقدامات اســتراتژیک شــرکت بوده و امری مهم و 
کلیدی است و این مهم آینده ای پایدار برای این شرکت در حوزه تأمین 

انرژی رقم خواهد زد.

ایستگاه سوخت جایگزین )LPG( در شرایط قطعی 
گاز قادر به تأمین گاز موردنیاز خط تولید به مدت ۱۵ روز کار 

خواهد بود
روح الــه معصومی، رئیــس اجــرای پروژه های شــرکت ورق خــودرو نیز در 
خصــوص ویژگی هــا و مراحل اجرا و مشــخصات ایــن پروژه گفــت: پروژه 
ایستگاه سوخت جایگزین )LPG( با سرمایه گذاری بالغ بر ۱۰۰۰ میلیارد ریال 
احداث شده و با ظرفیت در نظر گرفته شده، در شرایط قطعی گاز قادر به 

تأمین گاز موردنیاز خط تولید به مدت ۱۵ روز کار خواهد بود.
وی افزود: رقــم مذکور با در نظر گرفتــن میزان مصــرف گاز در زمان پیک 

محاسبه شده است.
شایان ذکر است شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری بزرگ ترین 
ظرفیت تولید محصولات گالوانیزه در خاورمیانه است و به عنوان تنها 
تولیدکننده محصولات گالوانیزه ویژه استفاده در صنعت خودروسازی 
کشور، نقشی کلیدی در خودکفایی صنعت خودروسازی کشور ایفا می کند.

اجرای پروژه ذخیره سازی و استفاده از گاز LPG در خط تولید شرکت ورق خودرو
رئیس واحد مهندسی شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری خبر داد؛

راه اندازی واحد صدور کارت حراست شرکت 

فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری

در آیینی با حضــور مدیرعامل و مدیران شــرکت فولاد 
سفیددشت، روز دوشنبه ۱۵ بهمن ماه، واحد صدور کارت این 

افتتاح شد.
به گــزارش روابــط عمومــی شــرکت فــولاد سفیددشــت، محمد 
سلیمیان، مدیر واحد حراست این شرکت، در ابتدای این مراسم، 
ضمن گرامیداشت ایام الله دهه فجر و با اشاره به اهمیت و نقش 
حراســت در امنیت، ثبــات و پایــداری شــرکت ها اظهار داشــت: 
بزرگ ترین ســرمایه هر ســازمان نیــروی انســانی آن و بزرگ ترین 
وظیفه حراست هر ســازمان نیز مراقبت از این ســرمایه و حفظ 

سلامت و آرامش و شادابی محیط کار است.
وی آغــاز بــه کار واحد صــدور کارت در فــولاد سفیددشــت را گام 
مهمی در جهت تسهیل و تســریع در خدمت رسانی به کارکنان 
شرکت و کاهش مراجعات دانست و ابراز امیدواری کرد این اقدام 
به تسهیل امور کارکنان شرکت، آســان شدن دسترسی به واحد 
حراست و حفظ هرچه بیشتر کرامت حقوق کارکنان منجر گردد.

ســلیمیان عنوان کرد: صدور کارت از مســائلی بود که فرایند آن 
زمان بر بود و نیاز به حضور فیزیکی کارکنان داشت و خوشبختانه 
با راه اندازی واحد صدور کارت، شاهد ایجاد فضای اعتماد و کم 
شــدن حضور فیزیکی همکاران در واحد حراست و درعین حال 

افزایش رضایت همکاران عزیز خواهیم بود.

با هدف افزایش رضایت
کثری کرامت انسانی کارکنان انجام شد؛  و حفظ حدا

کسب افتخاری دیگر در شرکت فولاد توان آور آسیا با بومی سازی قطعات و تجهیزات

یسا در هفتمین رویداد ملی  حضور مؤثر شرکت ایر
عصر امید دانشگاه آزاد اسلامی در اصفهان

یابی مدل تعالی سازمانی شرکت فولاد سفیددشت برگزاری جلسه اختتامیه ارز

در راستای پیشبرد اهداف بومی سازی و ارتقای 
آسیا  توانمندی های فنی شرکت فولاد توان آور 
با ابتکار خلاقانه و تأثیرگذار حبیب رضاپوریان، 
گریس خور فشار قوی با سوپاپ تحت  سیستم 
فشار در تجهیزات Side Trimmer و Welder خط تولید قلع اندود 

جایگزین و با موفقیت مورد بهره برداری قرار گرفت.
 به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد توان آور آسیا، تمامی مراحل 
طراحی، ساخت و اجرای این پروژه، با همکاری نزدیک و تلاش بی وقفه 
حبیب رضاپوریان تکنسین مکانیک و محسن طادی تراشکار شرکت به 
انجام رسید. این دستاورد ارزشمند حاصل عزم راسخ و توانمندی های 
فنی این عزیزان در راستای نوآوری و بهبود مستمر فرایندهای تولید 
است و علاوه بر بهبود کارایی تجهیزات، منجر به کاهش هزینه های 

عملیاتی و افزایش عمر مفید دستگاه ها می شود.

هفتمیــن رویــداد ملــی عصــر امیــد دانشــگاه آزاد 
اســلامی، بــا حضــور مؤثــر شــرکت ایریســا و بــا 
محوریــت »اقتصــاد دیجیتــال« از ۱۵ تــا ۱7 بهمن مــاه 
۱۴۰۳، در واحــد خوراســگان اصفهــان، بــا هــدف ایجــاد بســتری 
بــرای تعامــل فنــاوران، پژوهشــگران و صنایــع و تحقــق جهش های 
نوآورانــه در حوزه هــای هــوش مصنوعــی و فنــاوری اطلاعــات برگــزار 

شــد.
شرکت ایریسا در این رویداد، با برگزاری »ریورس پیچ«، به ارائه موضوعاتی 

همچون مدل سازی پیشرفته برای منابع و مصارف مالی، ادغام هوش 
مصنوعی در سیستم های مالی، پایش عملکرد سیستم های مالی، 
نگهداشت پیش بینانه داده ها، هوش مصنوعی و آینده تعمیرات، 
استراتژی های بهینه برای افزایش عمر مفید تجهیزات و کاهش هزینه ها 

پرداخت.
در طول این رویداد، دو ارائه تخصصی با موضوع »پیش بینی منابع و 
مصارف ریالی دوره مالی آتی مبتنی بر روند دوره های مالی گذشته« و 

»برنامه ریزی هوشمند نگهداشت« انجام شد.

جلســـه اختتامیـــه ارزیابـــی مـــدل تعالـــی ســـازمانی 
شـــرکت فـــولاد سفیددشـــت بـــا حضـــور ارزیابـــان 
ســـازمان مدیریت صنعتـــی و تیـــم رهبری شـــرکت فولاد 

سفیددشـــت برگـــزار شـــد.

به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد سفیددشت، فرایند ارزیابی جایزه 
ملی تعالی سازمانی شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری با 
حضور مدیرعامل، تیم رهبری و کارکنان این شرکت و گروه ارزیابان در 

روزهای ۷،۶ و ۸ بهمن ماه ۱۴۰۳ برگزار شد.

در جلسـه اختتامیـه ارزیابـی، محمـود محمـدی، مدیرعامـل شـرکت 
فـولاد سفیددشـت، ضمـن تشـکر از تیـم ارزیابـی عنـوان کـرد: تـلاش 
و دقـت نظـر شـما در ارزیابـی عملکـرد شـرکت مـا، نه تنهـا بـه مـا کمـک 
خواهد کرد تا نقاط قوت و ضعف خود را شناسـایی کنیم، بلکه باعث 
می َشـود با دیدی تـازه بـه فرایندهـا و تکنولوژی های خود نـگاه کنیم. 
بـدون شـک یافته هـا و بازخوردهـای ارزشـمند ایـن ارزیابـی بـرای مـا 
بسـیار مهم و راهگشـا خواهد بود و ما را در مسـیر بهبود مسـتمر یاری 

خواهـد کـرد.
وی درباره اهمیت حضور در فرایند جایزه تعالی خاطرنشان کرد: مشارکت 
در چنین جوایزی می تواند انگیزه و روحیه کارکنان را افزایش دهد و حس 

تعلق به سازمان را نزد همکاران تقویت کند.
افزایش رقابت پذیری سازمان با شرکت در فرایند جایزه 

تعالی سازمانی
جمشـید علی بابایـی، مدیـر واحـد تکنولـوژی و توسـعه نیـز تشـریح کرد: 
حضور در جایزه ملی تعالی می تواند به عنوان یک ابزار مؤثر برای ارتقای 
کیفیت، افزایش کارایی و بهبود عملکرد کلی سازمان در نظر گرفته شود. 
ضمـن اینکـه شـرکت در ایـن جوایـز می توانـد بـه افزایـش رقابت پذیـری 
سـازمان در صنعـت کمـک کنـد و آن را در موقعیـت بهتـری نسـبت بـه 

رقبایـش قـرار دهد.

فولاد سفیددشت با همت و تلاش همکاران خود به 
دنبال ارتقای فرایندها و عملکرد سازمان است

غلامرضا معصومی، رئیس تعالی سازمانی و مهندسی صنایع، ضمن تشکر 
از همکاری کلیه واحدهای سازمان تصریح کرد: شرکت فولاد سفیددشت 
با همت و تلاش همکاران خود در راستای نقشه تعالی گروه فولاد مبارکه در 
افق ۱۴۱۰، به دنبال ارتقای فرایندها و عملکرد سازمان است و با شرکت در 
فرایند جایزه ملی تعالی، علاوه بر استفاده از نتایج ارزیابی و بازخوردهای 
دریافتی از ارزیابان، می تواند از تجارب موفق دیگر شرکت ها نیز در راستای 

کمک به بهبود مستمر در سازمان خود بهره گیرد.
قدردانی سرارزیاب سازمان مدیریت صنعتی از همکاران 

مدیریت و کارکنان شرکت فولاد سفیددشت
بهادری، سر ارزیاب سازمان مدیریت صنعتی نیز در پایان این جلسه 
گفت: از تمامی مدیران، رؤسا، کارشناسان و کارکنان شرکت فولاد 
سفیددشت که در تمامی فرایندهای ارزیابی همکاری ویژه ای در ارائه 
مستندات و پاسخ به سؤالات داشتند تشکر و قدردانی می کنیم. بدون 
شک شناخت مناسب تحولات مهم داخلی و بین المللی، فرصت ها 
و تهدیدهای مؤثر بر شرکت فولاد سفیددشت و ترسیم نقشه راه برای 
کثرسازی بهره وری سازمان توسط مدیر ارشد آن از مصادیق برجسته  حدا
آینده نگری رهبری شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال بختیاری است.

با اتکا به همت و خلاقیت کارکنان شرکت حاصل شد؛

پیشنهاد۴۵۶میلیوندلارینیپوناستیلبرایخریدسانیواسپشیالاستیل
( پیشنهاد  به گزارش فولادنیوز، شرکت نیپون استیل اعلام کرد که قصد دارد با ارائه یک پیشنهاد خرید به ارزش ۴۵۶ میلیون دلار، شرکت سانیو اسپشیال استیل را به یک واحد کاملاً تحت مالکیت خود تبدیل کند. طبق بیانیه این شرکت، نیپون استیل برای هر سهم سانیو اسپشیال استیل ۲,۷۵۰ ین )معادل ۱۷.۷۸ دلار

( هزینه خواهد داشت. داده است که 3۷ درصد بالاتر از قیمت بسته شدن سهام این شرکت در روز آخرین روز هفته کاری گذشته است. در مجموع، این معامله ۷۰.۴۵ میلیارد ین )معادل ۴۵۵.۶۶ میلیون دلار
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مقالــه علمــی پژوهشــی همــکار گرامــی خانــم مینــا فخــار 
خوراســگانی شــاغل در واحد امورمعادن - فراوری مــواد معدنی، در 
چهارمین کنفرانس بین المللی و هشتمین کنفرانس ملی مهندسی 
مواد، متالــورژی و معدن بــا موضوع »مطالعه و بررســی معــادن آهن 
افغانســتان به عنوان پتانســیلی در صنعت فــولاد ایــران« به صورت 

پوستر چاپ و به صورت غیرحضوری نیز ارائه شد.
کتشاف و توسعه منابع ســنگ آهن افغانستان، به ویژه  در این مقاله به ا
همکاری با ایران اشاره شده است. ذخایر عظیم سنگ آهن افغانستان، 
به خصوص در منطقه حاجیــگک، منبع حیاتی مــواد اولی هــای را ارائه 
می دهــد کــه می توانــد از صنعــت فــولاد روبهرشــد ایــران حمایــت کند. 
نزدیکی این ذخایر به مرزهای ایران، این همکاری را با کاهش هزینه های 
حمل ونقل و تســهیل تجارت فرامرزی از نظر اقتصادی جذاب می کند. 
بااین حال، برای موفقیت این همکاری، چندین چالش باید برطرف شود.
در نتیجه، نوآوری های فناوری و تقویت مشارکت های بین المللی می تواند 
ثروت معدنی افغانستان را آزاد کنند و به ثبات و رشد اقتصادی منطقه 
کمک کند. بااین حال، برای پایدار بودن این تلاش ها، سرمایه گذاری ها 
باید نه تنها در زیرساخت ها و فناوری، بلکه در ظرفیت سازی و اصلاحات 

نظارتی نیز انجام شود.

موفقیت یکی از همکاران در عرصه علمی
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یک و آینده پژوهی رصدخانه استراتژ

کشورهای سراسر جهان به طور فزاینده ای در حال 
ک مانند خورشیدی، بادی و آبی  گذار به منابع انرژی پا
هستند تا با چالش های زیست محیطی، اقتصادی و 
اجتماعی مقابله کنند. مهم ترین دلیل این تغییر، نیاز فوری به مقابله 
با تغییرات اقلیمی از طریق کاهش انتشار گازهای گلخانه ای است، زیرا 
سوخت های فسیلی مانند زغال سنگ، نفت و گاز طبیعی از عوامل 
اصلی گرمایش جهانی محسوب می شوند. علاوه بر این، انرژی های 
ک مزایای اقتصادی بلندمدتی دارند که شامل استقلال انرژی،  پا
ایجاد اشتغال در صنایع نوظهور و کاهش هزینه های درمانی ناشی 
از آلودگی هوا می شود. دولت ها و کسب وکارها نیز به اهمیت توسعه 
پایدار برای تأمین امنیت انرژی و افزایش تاب آوری در برابر کاهش 
ذخایر فسیلی و نوسانات بازارهای انرژی پی برده اند. این حرکت 
جهانی به سمت انرژی های تجدیدپذیر نشان دهنده تعهد جمعی به 
ایجاد سیاره ای سالم تر و آینده ای پایدارتر برای نسل های آینده است.
خاورمیانه در آستانه یک تغییر اساسی در تولید انرژی قرار دارد و انتظار 
می رود تا سال ۲۰۳۰ میلادی حدود ۷۵ میلیارد و ۶۳۰ میلیون دلار در 
بخش انرژی های تجدیدپذیر سرمایه گذاری کند. کشورهای این 
منطقه اهداف بلندپروازانه ای برای کاهش وابستگی تاریخی خود به 
سوخت های فسیلی تعیین کرده اند. این گذار انرژی، ناشی از درک این 
واقعیت است که تنوع بخشی به منابع انرژی برای ثبات اقتصادی و 
پایداری زیست محیطی در بلندمدت ضروری است. کشورهایی مانند 
عربستان سعودی، امارات متحده عربی و عمان پیشگام این تحول 
به شمار می آیند و از منابع فراوان انرژی خورشیدی و بادی خود برای 
توسعه پروژه های بزرگ تجدیدپذیر بهره می برند. این سرمایه گذاری ها 
نه تنها با اهداف جهانی کاهش تغییرات اقلیمی همسو است، بلکه 
جایگاه خاورمیانه را به عنوان یکی از بازیگران کلیدی در انقلاب انرژی 
ک تثبیت و امنیت انرژی و فرصت های نوآوری و رشد را در این بخش  پا

تقویت می کند.
عربستان سعودی در این مسیر پیشگام است و قصد دارد ظرفیت 
انرژی های تجدیدپذیر خود را تا سال ۲۰۳۰ میلادی به ۱۳۰ گیگاوات 
افزایش دهد؛ درحالی که در حال حاضر این میزان کمتر از ۵ گیگاوات 
است. یکی از مهم ترین پروژه های این کشور، نیروگاه خورشیدی سدیر 
کنون عملیاتی شده است. این  با ظرفیت ۱.۵ گیگاوات است که هم ا
کشور همچنین هدف گذاری کرده که تا سال ۲۰۳۰ میلادی نیمی از انرژی 

موردنیاز خود را از منابع تجدیدپذیر تأمین کند.
امارات متحده عربی با تعهد به کاهش ۱۹ درصدی انتشار گازهای 
گلخانه ای تا سال ۲۰۳۰ و دست یابی به انتشار خالص صفر تا سال 
۲۰۵۰ میلادی، سرمایه گذاری قابل توجهی در زیرساخت های انرژی 
خورشیدی انجام داده است. یکی از مهم ترین پروژه های این کشور، 
پارک خورشیدی محمد بن راشد آل مکتوم در دبی است که نماد تعهد 
منطقه به انرژی های تجدیدپذیر محسوب می شود. این پارک که در 
منطقه سیح الدحل، در ۵۰ کیلومتری جنوب دبی قرار دارد، با مساحت 
۷۷ کیلومترمربع طراحی شده و قرار است ظرفیت آن تا سال ۲۰۳۰ به 
بیش از ۵ هزار مگاوات برسد که آن را به یکی از بزرگ ترین نیروگاه های 

خورشیدی یکپارچه جهان تبدیل می کند. این پروژه که توسعه آن 
از سال ۲۰۱۳ میلادی آغاز شد، شامل فازهای متعددی مانند مزرعه 
خورشیدی ۱۳ مگاواتی اولیه، فاز سوم ۸۰۰ مگاواتی و فاز چهارم ۹۵۰ 
مگاواتی است که ترکیبی از فناوری فتوولتائیک و انرژی خورشیدی 
متمرکز )CSP( را شامل می شود. انتظار می رود این پارک سالانه بیش از ۶ 
میلیون و ۵۰۰ هزار تن از انتشار کربن بکاهد و نقش مهمی در دست یابی 
ک تا سال ۲۰۵۰ ایفا کند. همچنین،  دبی به هدف ۱۰۰ درصد انرژی پا
با سرمایه گذاری بالغ بر ۵۰ میلیارد درهم، این پروژه علاوه بر تأثیرات 
زیست محیطی مثبت، به توسعه اقتصادی دبی نیز کمک شایانی 
گی های نوآورانه این پارک، امکان تولید برق در  خواهد کرد. یکی از ویژ
شب با ذخیره سازی انرژی تا ۱۵ ساعت است که آن را به الگویی برای 

پروژه های پایدار آینده در منطقه تبدیل کرده است.
بر اساس برآوردها، تا سال ۲۰۳۰ میلادی حدود ۳۰ درصد از ظرفیت 
نصب شده انرژی در خاورمیانه از منابع تجدیدپذیر تأمین خواهد 
شد و این میزان ممکن است تا سال ۲۰۵۰ به ۷۵ درصد افزایش یابد. 

انتظار می رود که انرژی خورشیدی فتوولتائیک )PV( نقش غالب را در 
تأمین بیش از نیمی از برق منطقه تا اواسط قرن ایفا کند. در کنار انرژی 
خورشیدی، کشورهای منطقه در حال گسترش سرمایه گذاری های 
کتشاف مواد معدنی حیاتی و  خود در پروژه های هیدروژن سبز و آبی، ا

سامانه های ذخیره انرژی هستند.
با وجود این پیشرفت ها، گاز طبیعی همچنان به عنوان یک سوخت 
انتقالی مورد استفاده قرار خواهد گرفت، اما سهم آن در تولید برق از ۷۴ 
درصد در سال ۲۰۲۳ میلادی به ۴۶ درصد در سال ۲۰۴۰ و در نهایت به 
۲۲ درصد در سال ۲۰۵۰ کاهش خواهد یافت. در این میان، هفت کشور 
کش، عمان، مصر، اسرائیل  عربستان سعودی، امارات متحده عربی، مرا
و اردن بیش از ۹۰ درصد از رشد انرژی تجدیدپذیر منطقه را به خود 
اختصاص خواهند داد، به طوری که ظرفیت انرژی خورشیدی بیش از 
۸۵ درصد از این توسعه را شامل می شود. خاورمیانه قصد دارد طی پنج 
سال آینده ۶۲ گیگاوات ظرفیت جدید انرژی تجدیدپذیر اضافه کند که 
این امر نشان دهنده گذار تاریخی منطقه از وابستگی به نفت به سوی 

ک است. این تحول، تعهد منطقه را  تبدیل شدن به یک قطب انرژی پا
به توسعه پایدار و ایفای نقش مؤثر در آینده سبز جهانی تا سال ۲۰۳۰ و 

پس از آن نشان می دهد.
   منابع:

https://energy-utilities.com/middle-east-renewable-ener-
gy-investments-surge-to-news125639.html
https://www.weforum.org/stories/2024/04/renewable-ener-
gy-capacity-mena/
https://www.iea.org/reports/world-energy-invest-
ment-2024/middle-east
https://www.rystadenergy.com/news/solar-pv-to-help-
soaring-middle-east-power-demand?t&utm_source=per-
plexity
http://www.mbrsic.ae/en/about/mohammed-bin-rashid-al-
maktoum-solar-park/

خاورمیانه 2030
   تهیه کننده: فرنوش فرزین ،دفتر استراتژی واهداف

بورس

موفقیت

حجــم عرضه )تن(

9,000

200,090

209,090

مقــدار تقاضا )تن(

11,0۵0

224,840

23۵,890

حجــم معامله)تن(

9,000

200,090

209,090

کیلوگرم( یــال /  قیمــت پایانی )ر

۵98,7۵7

3۵9,811

یـخ تحویل تار

1 4 04 ه  مـا یبهشـت  د ر ا

1 4 04 ه  مـا یـن  د ر و فر

آمــار معاملات محصولات شــرکت فــولاد مبارکه در بورس کالای ایران

نماد

P

HR

محصول

ورق رنگی

ورق گرم

تاریخ معامله

1403/11/1۵

1403/11/1۶

واحد فروش داخلیجمع کل

شکل شماره ۱

مینافخارخوراسگانی
کارشناسفراوریموادمعدنی

به گزارش فولاد نیوز، حزب مردم اروپا )EPP(، بزرگ ترین 
حزب در پارلمان و کمیسیون اروپا، پیشنهاد داده است که 
مکانیسم تنظیم مرزی کربن )CBAM( همراه با برخی دیگر از 
اهداف پایداری اتحادیه اروپا به حالت تعلیق درآید تا 

رقابت پذیری اقتصاد اروپا افزایش یابد.
اتحادیه اروپا قصد دارد تا سال ۲۰۵۰ به بی طرفی اقلیمی دست 
یابد. این هدف بلندپروازانه در قلب توافق سبز اروپا قرار دارد و به 
دلیل قانون اقلیمی اروپا، به عنوان هدفی الزام آور به شمار می رود؛ 
اما اهداف اقلیمی بلندپروازانه اتحادیه اروپا توسط حزب مردم 
اروپا )EPP( در یک سند مشترک از نشست رهبران که در ژانویه 

در برلین برگزار شد، مورد پرسش قرار گرفت.
این سند بیان می کند: »اتحادیه اروپا اهداف و سیاست های 
اقلیمی بلندپروازانه ای را برای دست یابی به آن ها تعیین کرده 
است؛ اما در زمان اجرای این سیاست ها، باید مطمئن شویم که 

این اقدامات منجر به صنعت زدایی نمی شود.«
حزب EPP استدلال کرده است که مقررات بیش ازحد و بوروکراسی 
به بار سنگینی برای اقتصاد اروپا تبدیل شده و دلیل اصلی کاهش 

بهره وری اتحادیه اروپا در مقایسه با ایالات متحده و چین است.
در این سند آمده است: »شکاف بین ایالات متحده و اتحادیه 
اروپا در تولید ناخالص داخلی از ۱۷ درصد در سال ۲۰۰۲ به ۳۰ 
درصد در سال ۲۰۲۳ افزایش یافته است. دلیل اصلی این وضعیت، 
بهره وری کمتر در اتحادیه اروپا است که منجر به رشد کندتر درآمد 

و تقاضای داخلی ضعیف تر در اروپا شده است.«
پیشنهادهای حزب مردم اروپا

برای حل این مشکلات، حزب EPP پیشنهاد داد که قوانین 
پایداری به تدریج بازنگری شود و قوانین گزارش دهی پایداری 
شرکتی اتحادیه اروپا و مالیات کربن CBAM حداقل به مدت دو 

سال به حالت تعلیق درآید.
CBAM که یکی از ابزارهای اصلی کاهش کربن اتحادیه اروپاست، 
انتظار می رود تا سال ۲۰۲۶ به طور کامل اجرایی شود. این 
مکانیسم برای تعیین قیمت منصفانه برای انتشار کربن در تولید 
کالاهای کربن بر که وارد این بلوک تجاری می شوند طراحی شده 
است. اما پیچیدگی CBAM چالش هایی برای واردکنندگان 
ایجاد کرده و هزینه های اضافی به همراه دارد. خریداران اروپایی 
فولاد نگرانی هایی درباره نبود شفافیت در اجرای آن، احتمال 
دور زدن قوانین و از دست رفتن ارزش افزوده برای صنعت تولید 

اروپا ابراز کرده اند.
یکی از منابع تجاری اظهار داشت: »واردکنندگان فولاد ممکن 
است از واردات کالاهای مشمول CBAM خودداری کرده و 
به جای محصولات نیمه تمام، کالاهایی با طبقه بندی گمرکی 

بالاتر بخرند.«
CBAM نگرانی ها از تأخیر در اجرای

درحالی که برخی از واردکنندگان فولاد نگران هزینه های انطباق 
با CBAM هستند، تولیدکنندگان فولاد انتقادهای شدیدی 
نسبت به احتمال تأخیر بیشتر در اجرای آن مطرح کرده اند. 
یکی از تولیدکنندگان شمال اروپا معتقد است به تعویق انداختن 

CBAM فاجعه بار خواهد بود.
واردکننده دیگری در این خصوص گفت: »ما در حال صحبت 
درباره حفاظت از بخش فولاد داخلی هستیم، اما ]تأخیر در 
CBAM[ اساساً اشتباه است و بازار اروپا را در معرض فولاد آلوده 

قرار می دهد و رقابت پذیری ما را تضعیف می کند.«
انرژی تجدیدپذیر باید مقرون به صرفه شود

گر سیاست اقلیمی مانعی برای  در گزارش EPP آمده است: »ا
رقابت پذیری و رشد شود، نه تنها حمایت شهروندان اروپایی را 
از دست خواهد داد، بلکه خطر افزایش انتشار جهانی را به همراه 
خواهد داشت، زیرا محصولات در مناطق دیگر جهان با انتشار 
بالاتر تولید خواهند شد.« EPP همچنین بر اهمیت گسترش 

کید کرد. ک و مقرون به صرفه در اتحادیه اروپا تأ شبکه برق پا
انرژی  به  »دسترسی  می گوید:  خود  گزارش  در  حزب  این 
مقرون به صرفه و قابل اعتماد، پیش شرطی اساسی برای رشد و 
اشتغال است. امروزه شرکت های اتحادیه اروپا با قیمت برق ۲ تا ۳ 
برابر بیشتر از ایالات متحده و قیمت گاز طبیعی ۴ تا ۵ برابر بیشتر 
مواجه اند. بنابراین، ما باید از تمام راه حل های انرژی موجود از 
طریق رویکردی بی طرفانه از نظر فناوری استفاده کنیم که شامل 
، هسته ای، هیدروژن، زیست انرژی و  انرژی های تجدیدپذیر

فناوری های جذب و ذخیره کربن باشد.«
بخش فولاد اروپا که در حال حاضر با اهداف اقلیمی بلندپروازانه 
ک و مقرون به صرفه را یکی  اتحادیه اروپا مواجه است، نیاز به برق پا

از مسائل کلیدی خود می داند.
بر اساس تخمین ها، صنعت فولاد اروپا تا سال ۲۰۵۰ به ۴۰۰ 
تراوات ساعت برق بدون کربن اضافی نیاز خواهد داشت که 
تقریباً هفت برابر میزان انرژی ای است که این بخش در حال 

حاضر مصرف می کند.

گزارش

نیاز صنعت فولاد اروپا

 به ۴۰۰ تراوات ساعت برق بدون کربن 

اضافی تا سال ۲۰۵۰
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صنعت فولاد اروپا ۱.۳ درصد از کل تولید ناخالص 
داخلی اروپا )در سال ۲۰۲۱( و درعین حال ۸ درصد 
کسیدکربن این قاره را تشکیل  کل انتشار دی ا از 
می دهد. یارانه های بزرگی در اتحادیه اروپا و همچنین در سطح 
ملی کشورها برای کمک به کربن زدایی صنعت فولاد و دیگر صنایع 
پرانتشار هزینه شده است. جدا از کمک های بلاعوض، سرمایه های 
بزرگ و سرمایه گذاران بازارهای سهام در این تحول بی سابقه 
زیرساخت های صنعتی سهیم اند. هیدروژن در کنار جذب، ذخیره 
و استفاده از کربن، فناوری های اصلی برای کربن زدایی صنعت فولاد 

به حساب می آیند.
گر به چند صدسال گذشته برگردیم، متوجه می شویم صنعت فولاد با   ا
کننده  استفاده از زغال چوب )نوعی بیوکربن( به عنوان یک عامل احیا
کسیژن از سنگ آهن و تولید آهن آغاز شده است. تقریباً ۱۵۰  برای حذف ا
کیفیت تر و آسان تر به دست آمد و جایگزین  سال پیش، زغال سنگ با
زغال شد. حتی با وجود پیشرفت های تکنولوژیکی متعدد، بیشتر فولاد 
جهان هنوز در کوره های بلند تولید می شود که منجر به انتشار بیش 
، زغال چوب  از ۸ درصد از گازهای گلخانه ای می شود. در حال حاضر
عمدتاً از چوب سخت در برزیل و آسیای جنوب شرقی تولید می شود. 
کارآمد است، بلکه مستلزم حمل ونقل  این فرایند نه تنها از نظر انرژی نا
طولانی و پرهزینه است. به نظر بهترین راه حل استفاده از بقایای جنگلی 
کیفیت است  یا ضایعات چوب به صورت محلی به منظور تولید بیوکربن با
که می تواند مستقیماً جایگزین زغال سنگ و کک متالورژیکی در فرایند 
فولادسازی شود، بدون اینکه خواص محصولات نهایی تغییر کند و 
تأسیسات فولادسازی به تغییرات و سرمایه گذاری بزرگی نیاز داشته باشد.

 نروژ که قطب انرژی های تجدیدپذیر اروپا شناخته می شود، در این 
زمینه ایده های بیشتری برای ارائه دارد. شرکت WAI از سال ۲۰۱۷ 
کنون ارائه دهنده راه حل های زیست محیطی برای صنایع متالورژی  تا
بوده است. این شرکت از طریق دفتر مرکزی خود در نروژ و زیرمجموعه 
چینی خود، راه حل مقرون به صرفه ای ارائه کرده تا اهداف کربن زدایی 
صنعت فولاد را در قالب محصولات بیوکربن برآورده کند. در این پروژه 
فناوری تولید بیوکربن با کیفیت بالا توسعه پیدا کرده که چگالی و مقاومت 
مکانیکی و حرارتی آن الزامات لازم برای جایگزینی مستقیم کربن فسیلی را 

برآورده می کند. این فرایند ترکیبی از روش های مرسوم مانند فناوری های 
پیرولیز و فرمولاسیون بیوکربن است. با پیاده سازی فناوری های جدید 
در یک پلنت بیوانرژی معمولی، نه تنها انرژی زیستی، بلکه موادی مانند 
بیوکربن نیز تولید می شوند. خود فرایند پیرولیز اخیراً پیشرفت های زیادی 
داشته است، این فناوری بسیار مقیاس پذیر است و می تواند تولید انبوه 
ک اره، پوست،  ک امکان پذیر کند. خا را به شرط پایداری منابع خورا
خرده های چوب و براده ها و ضایعات چوب جداشده از زباله های جامد 
شهری، مواد اولیه ای را نشان می دهند که پتانسیل تبدیل شدن به 
کسیدکربن، هر تن  بیوکربن را دارند. بر اساس تجزیه و تحلیل ردپای دی ا
بیوکربن محصول WAI می تواند جایگزین تا ۱.۳ تن کربن فسیلی شود 
کسیدکربن به میزان ۳.۳ تن است. با کل  که باعث کاهش انتشار دی ا
محصولات جانبی کارخانه های چوب موجود و چوب تخریب شده در 
اروپا، پتانسیل تولید ۱۰ تا ۱۲ میلیون تن بیوکربن وجود دارد. این میزان در 
مقایسه با ۶۰ میلیون تن زغال سنگ متالورژیکی که به اروپا وارد می شود، 
نشان دهنده پتانسیل کربن زدایی قابل توجهی است. با ورود به مواد اولیه 
بیشتری مانند بقایای قطع درختان جنگلی، ضایعات چوب، خمیرکاغذ 
و زباله های پالایشگاه های زیستی، این روش می تواند پاسخ گوی تا ۲۰ یا 

۳۰ درصد از کل تقاضا باشد.
 هرچند هیدروژن تا سال ۲۰۵۰ ابزار اصلی کربن زدایی خواهد بود، 
بااین حال، بیوکربن هنوز هم می تواند در کاهش انتشار ۱۰ تا ۲۰ درصدی 
کسیدکربن اروپا از صنعت فولاد در طول دوره گذار کمک  انتشار کلی دی ا
کثر BFهای  گر تکنولوژی هیدروژن در نهایت اجرا شود و ا کند. حتی ا
موجود با کوره های قوس الکتریکی )EAF( جایگزین شوند، مقادیر 
زیادی از مواد بیوکربنی در EAFها موردنیاز خواهد بود که تقاضا برای 
آن را حفظ می کند. دستورالعمل جدید انرژی های تجدیدپذیر اتحادیه 
اروپا )RED III( بیان می کند که زیست توده چوبی باید با توجه به بیشترین 
ارزش افزوده اقتصادی و زیست محیطی آن استفاده شود که صنعت 
چوب را برای یافتن راه حل های بازیافت بیشتری نسبت به کاربردهای 
انرژی زیستی هدایت می کند. بیوکربن انتخاب خوبی برای بازیافت مواد 
از بقایای جنگل و چوب های ضایعات خواهد بود. این امر باعث افزایش 
سطح پایداری کارخانه های چوب بری و شرکت های ضایعات چوب 
می شود. این مدل کسب وکار WAI نه تنها برای صنعت فولاد، بلکه برای 

که کارخانه های چوب بری راه حل  صنعت چوب نیز سودمند است. ازآنجا
کز  مناسبی برای محصولات جانبی خود ندارند، موظف اند آن ها را به مرا
دیگری مانند کارخانه های کاغذسازی و کارخانه های احتراق منتقل 
کنند. به دلیل حجیم بودن محصول و محتوای آب که می تواند بیش از 
۵۰ درصد باشد، ارزش زیست توده در حین حمل ونقل کاهش می یابد. با 
راه اندازی تأسیسات تولید بیوکربن در داخل کارخانه چوب بری، می توان 
محصولات جانبی را در محل به گندله های بیوکربن تبدیل کرد. این 
به نوبه خود تا ۹۰ درصد از ترافیک کامیون های بالقوه کارخانه را کاهش 
می دهد. WAI مطمئن است که پس از اینکه صنعت فولاد پتانسیل کامل 

فناوری بیوکربن را به رسمیت شناخت، به زودی صنعت چوب نیز از آن 
پیروی خواهد کرد.  گام بعدی راه اندازی کارخانه بیوکربن در مقیاس کامل 
در سال ۲۰۲۵ با ظرفیت پنج هزار تن در سال خواهد بود. در حال حاضر، 
 ،EAF ها با BF بازار بزرگ است؛ بااین حال، به دلیل جایگزینی مورد انتظار
بازار در حال تغییر خواهد بود. به همین دلیل است که دومین محصول، 
یعنی بیوکربن شارژ توسعه پیدا کرده است. مقاومت حرارتی و مکانیکی آن 
برای استفاده در EAF مناسب است. این شرکت همچنین در حال توسعه 
بیوکربن شارژ برای برآوردن نیازهای صنایع سیلیکون، فروسیلیکون، 

فرومنگنز و آلومینیوم است.

 علم و فناوری    

امنیت سایبری

کتورنمکگداخته؛تولیدانرژیبدونکربنو رآ
شیرینسازیآبدرآمریکا

مادهنانویی
باقدرتفولادوسبکیفومتولیدشد

تولید  ضمن  که  می سازند  گداخته ای  نمک  کتور  رآ آمریکایی  محققان 
این  کند.  تبدیل  شیرین  آب  به  را  فاضلاب  و  پساب ها  می تواند  انرژی، 
کتور هسته ای که درحال حاضر در دانشگاه Abilene Christian ایالت  رآ
تگزاس در مرحله ساخت است، به تولید انرژی بدون کربن و نمک زدایی 
کتور  کرد. این رآ کمک می کند؛ درنتیجه دو مشکل را حل خواهد  از آب 
کثر ۲۵۰  هسته ای می تواند با فعالیت در دمای ۶۰۰ درجه سلسیوس، حدا
ک تولید کنند تا در شیرین کردن آب استفاده شود. مگاوات انرژی پا

کاربردی و مهندسی دانشگاه تورنتو یک ماده  محققان دانشکده علوم 
با ساختار نانو توسعه داده اند که قدرت فولاد کربنی و سبکی استایروفوم 
ترکیبی  نانوماده  این  دارد.  را  ساختمان سازی(  در  پرکاربرد  فوم  )نوعی 
خارق العاده از قدرت بالا، وزن سبک و قابلیت تولید سفارشی را دارد. 
پیش بینی می شود ماده جدید به توسعه قطعات سبک وزن در حوزه 
هوافضا مانند هواپیما، هلی کوپتر و فضاپیما منجر شود که نیاز به سوخت 
را کاهش می دهد و ایمنی و عملکرد را بهبود می دهد.

دستور کمیسیون تجارت فدرال 
آمریکا به شرکت جنرال موتور

برای توقف گردآوری و فروش 
اطلاعات رانندگان

کمیسیون تجارت فدرال )FTC(، جنرال موتور )GM( و 
شرکت تابعه آن OnStar را به دلیل گردآوری و فروش غیرقانونی 
اطلاعات موقعیت جغرافیایی و رفتارهای رانندگی رانندگان از 
 ،FTC میلیون ها وســیله نقلیه، محکوم کرد. به دنبال اقدام
ک گذاری اطلاعات حســاس  غول خودروســازی از به اشــترا
رانندگان به مدت پنج سال منع می شود. خودروساز همچنین 
بایــد شــفافیت مدیریــت داده هــای خــود را بهبود بخشــد و 
درعین حال به کاربران کنترل بیشتری بر اطلاعات خود بدهد.
FTC ادعا می کند که جنرال موتور هر سه ثانیه یک بار داده های 
دقیق موقعیت جغرافیایی و همچنین داده های رانندگی )ترمز، 
ســرعت زیاد( را از میلیون ها وســیله نقلیه بدون کســب رضایت 
صریح مصرف کنندگان گردآوری کرده است. این داده ها متعاقباً 
به اشــخاص ثالث فروخته شــده اســت. FTC بیانیه های حریم 
خصوصی جنرال موتور را مبهم دانست و چندین مفاد اضافی را 

به شرح زیر برای جنرال موتور در نظر گرفت:
ک گذاری داده هــای موقعیــت جغرافیایــی و  ممنوعیــت اشــترا
رفتارهــای رانندگــی بــا آژانس هــای گــزارش دهــی مصرف کننده 
به مدت ۵ ســال؛ دریافــت رضایت مشــتری پیش از گــردآوری یا 
فروش داده ها؛ حذف داده های حفظ شــده پیشین در صورت 
عدم رضایت مشتری؛ امکان دسترسی آسان و حذف داده ها به 
مصرف کنندگان؛ ارائه یک روش ســاده به مصرف کنندگان برای 
غیرفعال کردن ردیابی و گردآوری داده های رانندگی در خودرو؛ 
بهبود شفافیت در مورد گردآوری داده ها و استفاده از آن؛ محدود 

کردن گردآوری داده ها فقط برای خدمات ضروری خودرو.
bleepingcomputer :منبع

کندل دوجی نام بخشی از الگوهای شمعی است که در 
تحلیل تکنیکال کاربــرد زیادی دارنــد. در کندل دوجی 
 با یکدیگر مساوی 

ً
قیمت باز و بسته شدن سهم تقریبا

است و اغلب در الگوها به صورت ترکیبی ظاهر می شوند. کندل دوجی 
شبیه یک علامت مثبت اســت. با اینکه دوجی ها یک الگوی خنثی 

هستند، اما در گروه مهم ترین الگوهای شمعی قرار دارند.
کندل اســتیک دوجی زمانی شــکل می گیرد که در یک تایــم فریم زمانی 
قیمت باز و بسته شدن سهم تقریباً مساوی است و عموماً نشان از وجود 

نااطمینانی و سردرگمی در بازار هستند.
هر کندل اســتیک در نمودار تکنیکال، تعدادی اطلاعــات در تایم فریم 
مشــخص خــود شــامل قیمــت شــروع کنــدل، بالاتریــن قیمــت کندل، 
گر  پایین ترین قیمت کندل و آخرین قیمت کندل استیک ارائه می دهد.  ا
قیمت باز و بسته شدن سهم بسیار به یکدیگر نزدیک باشد یا حتی هر دو 
یک قیمت باشند، شمع شکل گرفته را دوجی می نامند. بسته به اینکه 
بالاترین و پایین ترین قیمت دوجی چقدر از بدنه بسیار کوچک آن بالاتر 

یا پایین تر باشد، اندازه سایه های آن متفاوت خواهد بود. 
ساختار شکل گیری کندل دوجی

در زبان ژاپنی، دوجی به معنای خطا یا اشــتباه اســت و معطوف به نادر 
بودن شباهت زیاد قیمت باز و بسته شدن سهم است. براساس قیمت 
باز و بسته شدن سهم و شکل گیری سایه ها، دوجی به سنگ قبر، پایه بلند 

و سنجاقک تقسیم می شود. 
  انواع دوجی در نمودار تحلیل تکنیکال

چه زمانی الگوی دوجی اتفاق می افتد؟
پس از یک روند طولانی صعودی، ظهور کندل استیک دوجی می تواند 
یک نشانه اخطار باشد که روند به قله رسیده یا نزدیک به اتمام قرار دارد. 
دوجی ها نباید به صورت مکانیکی  ارزیابی شوند، هرچند پس از یک روند 

قوی، اغلب یک نشانه بزرگ برای برگشت هستند. همیشه برای تشخیص 
کندل دوجــی، اجــازه دهید به طور کامل تشــکیل شــود تا بتوانیــد رفتار 
مناسب را در مقابل آن انجام دهید. اینکه چقدر برای اخطار تغییر روند 

باید صبر کرد بستگی به نسبت ریسک به بازدهی معامله دارد.
گر فردی محافظه کار هستید،  پس از وقوع یک کندل دوجی به خصوص   ا
در روند صعودی باید صبر بیشتری برای تأیید تغییر روند داشته باشید تا 

ریسک کمتری را متحمل شوید.
براســاس تئوری حــراج، دوجــی نشــان دهنده نوعــی بی تصمیمی بین 
خریداران و فروشــندگان اســت. همه با هم برابرند، پــس قیمت به هیچ 

سمتی نمی رود و خریداران و فروشندگان سهم سردرگم هستند. 
با اینکه تحلیل گران دوجی را نشانه تغییر روند تفسیر می کنند، اما برخی 
کی از افزایش حرکت  معتقدند که ممکن است در زمان هایی دوجی حا

توسط خریداران و فروشندگان برای ادامه روند باشد. 
محدودیت های دوجی

به تنهایی کندل دوجی یک الگوی خنثی است که اطلاعات کمی را فراهم 
می کند. علاوه بــر آن دوجی یــک رخداد متــداول نیســت و در بازارهایی 
اهمیت دارد که تعداد زیادی از شمع های دوجی وجود ندارند؛ بنابراین 
دوجی یک ابزار قابل اعتماد برای در نظر گرفتن موضوعاتی نظیر بازگشت 
قیمت نیست. وقتی این اتفاق می افتد، همیشه نیز قابل اعتماد نیست.

اندازه سایه بالا و پایین دوجی که تأییدکننده وقوع آن است، گاهی موجب 
می شود نقطه ورود به معامله تا محدوده حد ضرر فاصله زیادی داشته 
باشد. پس بهتر است معامله گران یا جای بهتری را برای انتخاب حد ضرر 
بیابند یا از انجام معامله صرف نظر کنند تا موقعیت بهتری برای معامله 

نصیبشان شود.
دوجی پایه بلند

دوجی پایه بلند یک کندل استیک با سایه های بالا و پایین بسیار بلند و 
قیمت باز و بسته شدن بسیار نزدیک به یکدیگر است. این الگو نشان از 
بی تصمیمی بازار دارد. این الگو یک اخطار بی تصمیمی برای ورود به بازار 
پس از یک روند اصلی قدرتمند است. همچنین از یک دوره بی تصمیمی 
در روند نزولی، برای شروع یک روند صعودی خبر می دهد. پس این الگو 
هم در ســقف و هــم در کف دیده می شــود. تشــکیل یک یا چنــد دوجی 
پایه بلند یک شروع برای شکست و خروج از الگو در یک روند جدید است. 

چرا دوجی پایه بلند تشکیل می شود؟
زمانی که قیمــت در یــک روند قوی صعــودی یا نزولــی قــرار دارد، دوجی 
پایه بلند یک نشــانه تلقی می شود. تشــکیل این دوجی نشان می دهد 

فشار عرضه و تقاضا نزدیک به حالت تســاوی قرار دارند و امکان برگشت 
روند وجود دارد. این تساوی و بی تصمیمی به این علت است که قیمت 
هیچ فشاری از سمت روند قبلی خود دریافت نمی کند و احساسات روانی 

بازار در حال تغییر است.
در یــک روند صعودی، فشــار خریــد بیشــتر از فروش اســت؛ پس قیمت 
باز شــدن کندل بعــدی پایین تــر از قیمت بســته شــدن آن اســت. اما با 
شکل گیری دوجی پایه بلند، جنگ ناتمام بین خریداران و فروشندگان 

در حال پایان است.
کنون به  روندی که قبلاً خریداران کنترل بازار را در آن به دست داشتند، ا
یک حالت برابری فشار عرضه و تقاضا رسیده است. پس قیمت در کندل 
دوجی پایه بلند پس از باز شــدن به ســمت بالا حرکت می کند، اما فشــار 
فروش اجازه بسته شدن در همان قیمت را نمی دهد و ریزش آن تا قیمت 
شروع بازار ادامه دارد و در نهایت در همان قیمت آغازین بسته می شود.   
کارایی دوجی پایه بلند در روندهای صعودی بهتر عمل می کند و احتمال 

برگشت روند را به همراه دارد. 
معامله با کندل دوجی پایه بلند

کتیک بازگشــتی و عملکردی  معامله در الگوی دوجی پایه بلند، به دو تا
کتیک نرخ بازگشت روند اهمیت ویژه ای  تقسیم می شود که در هر دو تا
که  کتفا نمی کنند، چرا دارد. بااین حال معامله گران خیلی به یک کندل ا
الگو تنها با یک کندل تشــکیل می شــود و نیازمند روش های دیگر برای 

ترید هستند. 
پس از اینکه الگوی دوجی پایه بلند به عنوان بی تصمیمی بازار تشکیل 
گر قیمت به  شد، در کندل بعد باید استراتژی معاملاتی خود را بچینیم. ا
گر به پایین تر از دوجی نزول کرد، فروش  بالاتر از کندل صعود کرد، خرید و ا
را ثبت می کنیم. در غیر این صورت منتظر می مانیم تا ساختار شمع های 

بعد از الگو، حرکت بعدی قیمت را پیش بینی کند. 

آموزش کندل دوجی در تحلیل تکنیکال
یم بورس بیاموز

کربن زیستی جایگزینی برای کربن فسیلی در جهت توسعه پایدار صنعت فولاد

   تهیه کننده:ساسان نوری 
کارشناس  واحد تحقیق و توسعه

   تهیه  کننده: امور سهام و مجامع

آموزش عمومی

و توسعه فرهنگ پدافند غیرعامل

در خبرنامه شماره قبل گفتیم ویروس متاپنومو  که در سال 
۲۰۰۱ در آزمایشگاهی در هلند کشف شد، از خانواده ویروس سین 
سیسیال تنفسی )RSV(  است و می تواند در افراد و تمامی سنین 
بیماری شبه آنفولانزا ایجاد کند. این ویروس می تواند موجب 
عفونت های دستگاه تنفسی فوقانی مانند سرماخوردگی و 
همچنین عفونت های جدی ریوی شود. سپس در ادامه به 
راه های انتقال ویروس و علائم شایع آن پرداختیم. در این شماره 

به راه های پیشگیری از ابتلا به این ویروس خواهیم گفت.
پیشگیری:

 برای پیشگیری از ابتلا به عفونت HMPV، رعایت بهداشت فردی 
بسیار مهم است.

برخی از اقدامات پیشگیرانه عبارت اند از: شستن مرتب دست ها 
با آب و صابون؛ استفاده از ماسک در مکان های شلوغ؛ رعایت 
فاصله اجتماعی؛ تهویه مناسب در مکان های پرجمعیت؛ 
پوشاندن دهان و بینی هنگام سرفه یا عطسه؛ اجتناب از تماس 
کسینه شدن علیه آنفلوانزا؛ استراحت در  نزدیک با افراد بیمار؛ وا
خانه در هنگام بیماری؛ مصرف مایعات؛ مصرف مسکن برای 

کاهش تب )مطابق با دستور پزشک معالج(.
درمان:

 HMPV کسن خاصی برای پیشگیری از عفونت در حال حاضر، وا
وجود ندارد. درمان این بیماری عمدتاً بر تسکین علائم و حمایت 
از سیستم ایمنی بدن متمرکز است. )در صورت بروز از خود 
 ،COPD درمانی پرهیز و به پزشک مراجعه گردد(. افراد مبتلا به
آسم و فیبروز ریوی، ممکن است برای »خس خس و سرفه«  

مطابق با نظر پزشک، نیاز به دارو داشته باشند.
:HMPV چرخه زندگی ویروس

چرخه زندگی ویروس به طور خلاصه شامل مراحل زیر است:
 اتصال به سلول: ویروس HMPV با استفاده از پروتئین های 
سطحی خود به گیرنده های خاصی روی سلول های اپیتلیال 

دستگاه تنفسی متصل می شود.
 RNA ورود به سلول: پس از اتصال، ویروس وارد سلول شده و

خود را آزاد می کند.
تکثیر ژنوم: RNA ویروس در داخل سلول میزبان تکثیرشده و 

پروتئین های ویروسی جدید تولید می شوند.
: اجزای ویروسی جدید مونتاژ و ویروس های جدید   مونتاژ

تولید می شوند.
ج  خروج از سلول: ویروس های جدید از سلول آلوده خار

می شوند و سلول های مجاور را آلوده می کنند.
ادامه دارد ...

پدافند غیرعامل مثل مصونیت سازی بدن انسان است، 
از دورن ما را مصون می کند، معنایش این است که ولو دشمن 
تهاجمی بکند و زحمتی هم بکشد و ضرب و زوری هم بزند، اثر 

نخواهد کرد، این پدافند غیرعامل نتیجه اش این است.
 رهبر معظم انقلاب اسلامی )مدظله العالی(

پدافند غیرعامل

    تهیه و تنظیم: دبیرخانه پدافند غیرعامل

قسمت دومموضوع: پدافند زیستی
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حفظ سلامت سالمندان از راه دور 
به وسیله اینترنت اشیا

 اجتمـــــا             عـــــــی

کوتاهتریدارند افرادمبتلابهADHDعمر
مرگرا هفتهخطر غدر مصرفیکتاششتخممر
تا۱۷درصدکاهشمیدهد

که افراد مبتلا به ADHD نسبت  محققان در پژوهش جدیدی دریافتند 
به همتایان سالم خود بیشتر در معرض بیماری های جسمی و روانی قرار 
کالج لندن سوابق سلامتی 3۰ هزار نفر مبتلا به  دارند. محققان دانشگاه 
ADHD را بررسی کردند و دریافتند که این افراد زودتر از همتایان سالمشان 
 ADHD جان خود را از دست می دادند. اختلال کم توجهی-بیش فعالی یا
و  تکانشگری  بی قراری،  مانند  علائمی  با  که  است  پیچیده  عارضه  یک 
مشکل در تمرکز به ویژه در کارهای روزمره مشخص می شود.

 )Monash( موناش  دانشگاه  محققان  نیواطلس،  گزارش  براساس 
استرالیا در پژوهش جدیدی مصرف تخم مرغ و ارتباط آن با مرگ ناشی از 
بیماری های قلبی در افراد مسن را بررسی کردند. محققان می گویند تخم مرغ 
غذایی مغذی و منبع غنی پروتئین، ویتامین های B، اسیدفولیک، اسیدهای 
چرب غیراشباع، ویتامین های محلول در چربی )E،D،A و K(، کولین و مواد 
معدنی است. پژوهش جدید نشان داده خوردن یک تا شش تخم مرغ در 
هفته می تواند مرگ در اثر بیماری های قلبی را تا 17 درصد کاهش دهد.

با نهایت تأسف در هفته گذشته، تعدادی از همکاران 
گرامی داغدار عزیزان خود شدند، ازجمله ابوذر ابراهیمی 
شاغل در مجتمع فولاد سبا در غم درگذشت پدر،  ابراهیم 
سلیمیان شاغل در مدیریت شهری در غم درگذشت 
مادر و مهدی موسوی زاده شاغل در  مجتمع فولاد سبا 

در غم درگذشت برادر به سوگ نشستند.
همچنین همکاران بازنشسته شادروانان هرمز سلیمانی 
و علی مختاری پور دار فانی را وداع گفتند و به دیار حق 

شتافتند.
این غم جانکاه و ضایعه جبران ناپذیر را به محضر 
خانواده های این عزیزان تسلیت عرض می کنیم و برای 
آنان علو درجات را از درگاه حق تعالی مسئلت می نماییم.

ابراز همدردی

خانواده 

سیدرضاسجادی
راهبری و تعمیرات جرثقیل های سقفی سبا

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

جمشیدبیگی
تعمیرات جرثقیل های سقفی نورد سرد

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

محمدحیدریوینیچه
 توزیع سیالات

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

احمدرضاکریمیان
مرکز نگهداری و تعمیرات تجهیزات حمل مواد

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

هادیعابدیانمبارکه
راهبری و نت ریل و ابنیه

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

محمودکوهگرد
خدمات شهری

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

محمدرضازبیدی
خطوط نهایی

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

سیدرسولامینی
متالورژی ثانویه

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

منوچهرصادقیچرمهینی
راهبری و تعمیرات جرثقیل ها و ترانسفرکارها

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

احمدصادقیان
کز طبخ راهبری رستوران ها و مرا

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

رضانصوحی
نگهداری دفاتر،ساختمان و تأسیسات شرکت

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰

شاهپورقبادیبرجوئی
فولادسازی سبا

روز بازنشستگی :  ۱۴۰۳/۰۶/۳۰ بازنشستگان فولاد 

جمعیت جهان به حدود ۸ میلیارد نفر رسیده و در حال   
حاضر ۱۲درصد از جمعیت جهان را سالمندان تشکیل 
می دهند. حفظ سلامت سالمندان و مراقبت از آن ها، اهمیت 
بسیاری دارد. به همین دلیل اینترنت اشیا تلاش دارد تا سلامت 
سالمندان را با کمک تجهیزات هوشمند بهبود دهد. همچنین 

تا حد امکان هزینه های نگهداری و مراقبت را کاهش دهد.
متخصصان اینترنت اشیا به دلیل اهمیت سلامت )Health(، دو 
حوزه جدید با نامه ای اینترنت اشیا پزشکی )IoMT( و اینترنت 
اشیا سلامت )IoHT( را ایجاد کرده اند. IoMT و IoHT سعی دارند 
با کمک یکدیگر سطح سلامت جامعه را ارتقا دهند. سلامت 
سالمندان به عنوان یک جامعه آماری بزرگ از جامعه هدف نیز 

مورد توجه متخصصان این دو صنعت است.
محصولات این دو حوزه محدود به سن نمی شود و هرکسی 
می تواند از آن ها استفاده کند؛ اما مزایایی که این محصولات 
برای سالمندان ایجاد می کنند بیشتر از اقشار دیگر است. افراد 
مسن می توانند به سادگی از خدمات مراقبت بهداشتی از راه  دور 
بهره مند شوند. همچنین سالمندان با کمک محصولات IoMT و 

IoHT، استقلال بیشتری در زندگی خود خواهند داشت.
در این بخش قصد داریم به محصولات بهداشتی که در حوزه 

IoMT و IoHT ارائه گردیده اند بپردازیم.
۱- اندازه گیری و نظارت بر پارامترهای سلامتی

اندازه گیری فشارخون، قند خون، چربی خون، وضعیت تنفسی، 
ضربان قلب و … در افراد مسن از اهمیت خاصی برخوردار است. 
که مقادیر این پارامترها می تواند به طور مستقیم با حیات  چرا
این افراد مرتبط باشد. تجهیزات پوشیدنی زیادی وجود دارند که 
کز درمانی اندازه گیری  این پارامترها را بدون نیاز به مراجعه به مرا
و کنترل می کنند. محصولات پوشیدنی باعث کاهش هزینه های 

مراقبت و سهولت کنترل سلامت می شوند.
۲-کنترل مصرف دارو

با  مرتبط  مختلف  داروهای  از  مسن  افراد  تمام  تقریباً 
بیماری هایشان استفاده می کنند. این داروها برای آن ها بسیار 
حیاتی است و با سلامت آن ها ارتباط مستقیم دارد؛ اما به دلیل 
سن بالا و فراموشی، معمولاً مصرف آن ها با تأخیر یا اشتباه مواجه 
می شود. با کمک اینترنت اشیا می توان در این زمینه به سلامت 

سالمندان کمک قابل توجهی نمود.
۳-آزمایش های تشخیصی

افراد سالمند نیاز دارند تا برخی اوقات پارامترهای سلامت خود 
کز  را اندازه گیری کنند. برای چنین آزمایش هایی، آن ها باید به مرا
درمانی و آزمایشگاه ها بروند. این در حالی است که رفت وآمد 
برای آن ها مشکل و هزینه بر است. تجهیزات سلامت الکترونیک 
می توانند نمونه آزمایش های دوره ای از چنین بیمارانی را دریافت 
کنند و جواب آزمایش ها را برای بیماران و پزشکان معالج آن ها 

ارسال کنند.
 irantelemed.ir :منبع

شادروانهرمزسلیمانی

شادروانعلیمختاریپور

عامل ماندگاری  در شرایط سخت کاری چه بود؟
   الف( ثبت رکورد تولید

     ب( علاقه به کار
   ج( انگیزه های مادی
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لاد
رویکرد »داستان سرایی« تعهد فولاد مبارکه به ماندگار کردن دانش سازمانی و تقویت فرهنگ فو

یادگیری را نشان می دهد. داستان سرایی در این سازمان نه تنها به بازگویی گذشته محدود نیست، 
بلکه به عنوان ابزاری استراتژیک برای ایجاد انگیزه، تقویت نوآوری و ایجاد همبستگی میان کارکنان 

استفاده می شود.
»فولادستان« بر آن است که روایتگر داستان های واقعی، اما الهام بخش و شوق برانگیز شرکت 
فولاد مبارکه باشد که از فراز تجارب، دانش و تعهد کارکنان، چشم اندازی به آینده درخشان این 

شرکت ترسیم کند و به دنبال الگویی برای ماندگاری این موفقیت ها در قالب داستان های کارکنان 
فولاد مبارکه است. روایت هایی که در لحظه لحظه زندگی کاری همکارانمان وجود دارد و ما مشتاق 

شنیدن و مستندسازی این روایت ها هستیم و شنیدن نظرات خوانندگان این روایت ها، یاریگر 
ما در بهبود رویکرد داستان سرایی در حوزه های تمرکز و سطوح مختلف خواهد بود. تجربه های 

شکست در سطوح مختلف، از دیگر حوزه های تمرکز داستان سرایی با محوریت مدیریت دانش 
محسوب می شود. باشد که این رویکرد جدید، گامی در مسیر خلق آینده ای بهتر فراهم کند.

ح شده،   از شما دعوت می شود تا هر هفته پس از مطالعه پیرنگ ها و پاسخ به سؤال   مطر
در »مسابقه فولادستان« شرکت فرمایید

و با ارسال  پاسخ صحیح به همراه نام و نام خانوادگی/ شماره پرسنلی  به
 سامانه پیامکی 3000322222  یا  ثبت در پرتال مدیریت دانش 

شانس خود را برای برنده شدن یکی از جوایز به قید قرعه امتحان کنید.

فولادستان   1؛  روایت جرثقیل 18

   تهیه و تدوین: ارغوان آقاداود، 
کارشناس سیستم های مدیریت 

کیفیت و سرآمدی

روایت جرثقیل ۱۸، اولین داســتان از مجموعه فولادستان 
است و از دست رفتن یکی از جرثقیل های حیاتی ناحیه فولادسازی 
در مقطعی سرنوشت ساز از برنامه تداوم و افزایش تولید شرکت 
فولاد مبارکه و نحوه مدیریــت، مواجهــه مسئولانه و رفع اثــر این 
اتفاق بــر فراینــد تولید را که حاصــل کار تیمــی موفــق مدیران و 
کارکنان ناحیه مذکور اســت از زبان ایشــان روایــت می کند. فضــای 
همدلی و تــلاش جمعی که پــس از این اتفاق شــکل می گیرد و 
نمونه های آن را در دیگر واحدهای فولاد مبارکه نیــز می تــوان 
اثبات  و  نشدن  ناامید  بــرای  موفــق  الگویی  کــرد،  مشــاهده 
توانایی هــــا در ســخت ترین شرایط ممکن است. داســتان مردانی 
که در ایــن مســــیر علی رغــم مواجهه با مشکلات فــراوان، انتظــارات 
را زیر پا گذاشتند و با همدلی و پشتکار و کار گروهی خود نه تنها 
رکــــورد تعمیر جرثقیــل در ۱۰۰ روز را جابه جا کردند، بلکه توانســتند 
میزان تولیــد فولاد را در این زمــــان چالش برانگیز 6۲روزه افزایــش 

دهند و رکورد جدیدی به ثبت برســانند.
این کتاب به روایتگری آقایان پدرام فتاح المنان، مصطفی حقانی، 
کری، مسعود زمانی مقدم، مصطفی  محمدعلی شفیعی، حمیدرضا شا
، محمدرضا صافی، منصور سنایی نژاد،  صادق زاده، صادق رنجبر
احسان مقدس، هادی قاسمی، امیر خسروان، محمدمحسن رفیعیان 

اصفهانی، نادر داوری تدوین شد. در صورت تمایل جهت دریافت این 
کتاب به واحد سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی مراجعه فرمایید.

پیرنگ دهم: مانند فرزندانم
هیچ کس دوروبرش نبود. کنار دستگاه ایستاده بود و انگار که با خودش 
حرف می زد. همین طور که مشغول نظارت و بررسی کارها بودم، گاهی 
زیرچشمی نگاهش می کردم. اپراتور بود. کار می کرد و زیرلبی حرف 
می زد. خوب که دقت کردم دیدم دارد با دستگاه ها حرف می زند. گاهی 
دستی به سرورویشان می کشید و چیزی می گفت. جلو رفتم و احوالش را 
پرسیدم. خوش وبشی کردم و سر صحبت باز شد. از هر دری حرف می زد. 
. بعد یک دفعه  از خوشی و ناخوشی. از گرمای شدید هوا و سختی کار
اشاره کرد به تجهیزات و دستگاه های دوروبرش و گفت: »می دونید... 
این دستگاه ها مثل بچه های منن. مواظبشونم. باهاشون حرف می زنم. 
دوستشون دارم. برای هرکدومشون یه اسم گذاشتم...« سرم را تکان 
گه عشق و علاقه  دادم و دستم را روی شانه اش گذاشتم. ادامه داد: »ا

نبود امکان نداشت یه دقیقه هم توی این هوای گرم دووم بیاریم.«
راست می گفت. دمای هوا در فولادسازی آن قدر بالاست که تحملش 
حتی در زمستان، آن هم با کولر گازی بسیار سخت است. مردان ما 
اینجا، دنیا را طور دیگری می بینند. آن ها فولاد تولید نمی کنند، آن ها 

امید خلق می کنند.

جهت شنیدن روایتِ
  این داستان،  کد  را اسکن کنید.

اســامی برندگان پیرنگ هشــتم    »قدرت تخصص«

محمدهوشمند
شاغل در کنترل مواد

شماره پرسنلی ۱۴۷۹۸۵

مجتبیقرقانیپور
شاغل در تعمیرات الکترونیک

شماره پرسنلی ۱۵۳۹۶۰

آرمانرهنما
پیمانکار

شماره پرسنلی ۹۹۶۱۲۵۵

قسمتاول
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 ورزش        

کادمــی فرزنــدان فــولاد مبارکــه در  تیــم تیــم واترپلــو آ
مسابقات لیگ دســته اول زیر ۱6 سال کشور عنوان 

نایب قهرمانی را به دست آورد.
به گزارش امور ورزش فولاد مبارکه، مسابقات لیگ دسته اول مسابقات 
تیم واترپلو  زیر ۱۶ سال کشور از ۸ بهمن ماه ۱۴۰۳ به مدت ۵ روز به میزبانی 
کادمی فرزندان فولاد مبارکه  شهر مقدس مشهد برگزار شد و در پایان، تیم آ

با کسب ۴ برد و یک باخت به مقام دوم مسابقات دست یافت و تیم های 
هاشمی نژاد مشهد و اسپادانا نیز به مقام های اول و سوم رسیدند.

در این دوره از رقابت ها این نتایج برای نمایندگان فولاد مبارکه به دست آمد:
کادمی فولاد مبارکه ۲۵- هاشمی نژاد مشهد ب 6 آ

کادمی فولاد مبارکه ۲۱- گیلان ۱۳ آ
کادمی فولاد مبارکه ۱۴- مقاومت زنجان ۱۲ آ

کادمی فولاد مبارکه ۱۵- اسپادانا ۱۱ آ
کادمی فولاد مبارکه ۱6 هاشمی نژاد مشهد الف ۱۸- آ

کادمی فرزنــدان فــولاد مبارکه عبارت انــد از: علی  بازیکنان تیم واترپلــو آ
عاملی، محمدصــادق زندیــان، امید ظهیری، آرش شــاهپوری، برســام 
راســخ، پارســا امینی، امیرحســین تیموری، علی رحیمی، امیر رحیمی، 
محمدمهدی محمدی، پارسا سهرابی، ماهان محمودی، امیرحسین 

ماوردی، صــدرا مهاجری، امیرمهــدی رفیع زاده، فرهــان نصرتی، متین 
نوروزی، مهدی لطفی، محمدرضا قربانی، امیرمحمد شهشهانی، یوسف 

مصطفوی.
 همچنین سید امیررضا صمصام شریعت، سرپرســت، بهمن کیانی والا 
به عنوان سرمربی، بهفر کیانی والا و سجاد محبوب به عنوان مربی هدایت 

این تیم را به عهده داشتند.

نایب قهرمانی شمشیرباز سپاهان در 

مسابقات شمشیربازی قهرمانی کشور

دعوت سه ستاره فولاد مبارکه سپاهان

 به تیم ملی والیبال

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان،   
محمد رضایی از تیم شمشــیربازی فولاد مبارکه ســپاهان در 
چارچوب رقابت های مسابقات شمشیربازی قهرمانی کشور 

در اسلحه اپه، نایب قهرمان مسابقات اوپن کشور شد.
رضایی موفق شد با شکســت حریفانی از مازندران، اردبیل و قم 
به فینال رقابت ها راه پیدا کند، اما در فینال با اختلاف یک امتیاز 
گذار کرد و به  با نتیجه ۱۵ به ۱۴ مسابقه را به حریف یزدی خود وا

مقام دوم دست یافت.
این مســابقات به میزبانی اردکان یزد و با شرکت ۶۰ شمشیرباز از 

سراسر کشور برگزار شد.

ســه بازیکــن از تیــم والیبــال آتیه ســازان فــولاد مبارکــه   
سپاهان در اردو تیم ملی زیر ۱6 سال حضور یافتند.

به گزارش روابط عمومی باشــگاه فولاد مبارکه ســپاهان، اردوی 
آماده سازی تیم والیبال زیر ۱۶ سال کشور در تهران آغاز شده و نیما 
ک سه بازیکن تیم  شهبازی، ابوالفضل عباسی و امیر علی آزیدها

والیبال آتیه سازان سپاهان به این اردو دعوت شدند.
این اردو در کمپ تیم های ملی در مجموعه ورزشی آزادی تهران 

برقرار گردیده و تا بیست و دوم بهمن ماه ادامه دارد.

 ورزش         ورزش        

رفتارهای ضدورزشی در برابر تیم فوتبال 

سپاهان پیگیری می شود

معاون امنیتی و انتظامی استاندار اصفهان از پیگیری   
برخی رفتارهای ضدورزشی نسبت به تیم فوتبال فولاد مبارکه 

سپاهان اصفهان در مسابقات لیگ برتر خبر داد.
کبـر  بـه گـزارش روابـط عمومـی باشـگاه فـولاد مبارکـه سـپاهان، ا
صالحـی، معـاون امنیتـی و انتظامـی اسـتاندار اصفهـان در پـی 
برخی بداخلاقی ها و تعرض نسـبت به بازیکنـان و هـواداران تیم 
فوتبال سـپاهان اصفهان در جریان مسـابقات چنـد هفته اخیر 
لیـگ برتـر ضمـن ابـراز تأسـف از اینگونـه رفتارهـا و حواشـی کـه در 
تعارض با اصـل روحیه ورزشـی و اخلاق جوانمردی اسـت، اظهار 
اشت: موضوع رفتارهای غیراخلاقی در ورزشگاه های شهرهای 
کی و بعضاً ضرب  ک، یزد و قزویـن در هفته های اخیر که با هتا ارا
و شـتم اعضای کادر فنی و یـا هواداران تیم سـپاهان همـراه بوده 
موجـب جریحـه دار شـدن احساسـات ورزش دوسـتان فهیـم 

اسـتان شـده اسـت.
وی افزود: استاندار اصفهان ضمن ابراز ناراحتی از این موضوع، 
دســتور پیگیری آن از طریق وزارت ورزش و جوانان، فدراسیون 

فوتبال و سلسله مراتب وزارت کشور را صادر کرده است.
صالحـی در پایـان گفـت: در همیـن راسـتا علاوه بـر اعـلام اعتـراض 
مکتوب به شورای امنیت کشور نسبت به عدم رعایت ملاحظات 
امنیتی و انتظامی در استان های مذکور و اعتراض نسبت به عدم 
توجـه بـه اصـول اخلاقـی و رعایـت فرهنـگ ورزشـکاری در جریـان 
مسابقات ورزشی، به صورت میدانی نیز رسیدگی و برخورد با افراد 

خاطی مورد پیگیری قـرار خواهد گرفت.

خبــــــــر کوتاه

بــه گــزارش امــور ورزش، اولیــن مرحلــه ســومین 
دوره مســابقات لیگ شــنای داخلی فولاد مبارکه 
بــه مناســبت ایــام گرامیداشــت دهــه مبــارک فجــر، 
روز یک شــنبه ۱۴ بهمن ماه ۱۴۰۳، با حضور ۱۹ تیم و 76 ورزشــکار 
از نواحــی مختلــف فــولاد مبارکــه در رشــته های انفــرادی ۳۳ متــر 

کــرال پشــت، 66 متــر قورباغــه، ۳۳ متــر پروانــه و 66 متــر کــرال 
ســینه و رشــته تیمــی شــنای امــدادی ۴*66 برگــزار و نتایــج زیــر 

ــد. ــل ش حاص
گفتنی است مراحل بعدی این لیگ در ۲۴ بهمن ماه و یکم اسفندماه 

برگزار خواهد شد.

مسابقات استانی شنای آینده سازان پسر متولد 
سال های ۸۹ تا ۹7، روز جمعه ۱۲ بهمن ماه ۱۴۰۳ در 
کادمی  گران آ استخر دانشگاه اصفهان برگزار شد و شنا

فرزندان فولاد مبارکه نتایج زیر را به دست آوردند:
متولدین ۱۳۹7: ماهان شادمان ۳۳ متر آزاد مقام سوم و ۳۳ متر 
قورباغه مقام سوم؛ کسری کوگل ۳۳ متر قورباغه مقام اول و ۳۳ متر پروانه 

مقام اول.
متولدین ۱۳۹6: کسری مصدق ۳۳ متر آزاد مقام اول و ۳۳ متر 
پروانه مقام اول؛ آراد جوادی منش ۳۳ متر آزاد مقام سوم و ۳۳ متر قورباغه 
مقام دوم؛ علیرضا ابراهیمی ۳۳ متر قورباغه مقام اول؛ سروش بجلی ۳۳ 

متر کرال پشت مقام دوم؛ مهرسام جوانی ۳۳ متر پروانه مقام سوم.
متولدین ۱۳۹۵: نیکان ریاضی ۳۳ متر آزاد مقام اول و ۳۳ متر کرال 
پشت مقام دوم؛ سیدمحمد فقری ۳۳ متر قورباغه مقام اول و ۳۳ متر 

پروانه مقام سوم؛ سامیار ابوطالبی ۳۳ متر کرال پشت مقام سوم.

متولدین ۱۳۹۴: امیرحسین قاسمی ۶۶ متر کرال پشت مقام اول؛ 
اشکان صادق زاده ۶۶ متر کرال پشت مقام سوم و ۶۶ متر پروانه مقام دوم؛ 

علی صالحی ۶۶ متر پروانه مقام سوم.
متولدین ۱۳۹۳: حسین علیرضایی ۶۶ متر قورباغه مقام اول؛ 
علی اصغر خدادادی ۶۶ متر کرال پشت مقام سوم؛ بنیامین مالکی ۶۶ متر 

پروانه مقام دوم.
متولدین ۱۳۹۲ و ۱۳۹۱: پرهام نادی ۱۰۰ متر آزاد مقام سوم و ۱۰۰ متر 
کرال پشت مقام سوم و مختلط تیمی مقام دوم؛ امید سلمانی ۱۰۰ متر 
قورباغه مقام سوم و مختلط تیمی مقام سوم؛ کیان مصدق ۱۰۰ متر کرال 
پشت مقام دوم و مختلط تیمی مقام دوم؛ سپهر کوگل ۱۰۰ متر پروانه مقام 
دوم و مختلط تیمی مقام دوم؛ محمدرضا احمدپور ۱۰۰ متر پروانه مقام 
سوم و مختلط تیمی مقام سوم؛ علی سلیمیان مختلط تیمی مقام دوم؛ 
رادمهر حدادی مختلط تیمی مقام سوم؛ نیکان سلطانی مختلط تیمی 

مقام سوم.

برگزاری مرحله اول سومین دوره مسابقات لیگ
 شنای داخلی فولاد مبارکه به مناسبت دهه مبارک فجر
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در جشنواره استانی آینده سازان

کادمی فرزندان فولاد مبارکه در مسابقات کشوری نایب قهرمانی تیم واترپلو آ
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قهرمانیتیمسیستمهایاطلاعاتیفولادمبارکهدردومیندورهمسابقاتلیگفوتسالایریسا

دومین دوره مسابقات فوتسال لیگ داخلی ایریسا با قهرمانی تیم سیستم های 
اطلاعاتی فولاد مبارکه به کار خود پایان داد.

ک بن، سیستم های اطلاعاتی  به گزارش روابط عمومی شرکت ایریسا، این مسابقات با شرکت ۵ تیم تا
فولاد مبارکه، اتوماسیون صنعتی، شبکه و زیرساخت و ستاد به صورت دوره ای و برگشتی برگزار شد 
ک بن به ترتیب مقام های اول تا  و در پایان تیم های سیستم های اطلاعاتی فولاد مبارکه، ستاد و تا

سوم را کسب کردند.

معاون امنیتی و انتظامی استاندار اصفهان:

کبرصالحی ا
معاونامنیتیوانتظامیاستانداراصفهان



امام علی )علیه السلام(:
آداب و رسوم خود را به فرزندانتان تحمیل نکنید، زیرا آنان برای 

زمانی غیر از زمان شما آفریده شده اند .
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 فرهنــگݡــــی

)ص(،  خــدا  پیامبــر  وصــی  آخریــن   
دوازدهمین امام شیعه و چهاردهمین معصوم 
از خانــدان رســالت، حضــرت مهــدی )ع( در 
سپیده دم نیمه شعبان ســال ۲۵۵ هجری در 
شهر ســامرا دیده به جهان گشــود. با تولد او 
انتظار تحقق مــژده ای که پیامبر خــدا )ص( و 
امامــان )ع( از دو قــرن پیش تــر داده بودنــد 

سرآمد و گام او زمین را برکت بخشید.
همه مســلمانان، جــز اندکــی، بــر اینکه رســول 
کــرم )ص( بــه وجــود »مهــدی« خبــر و نویــد  ا
داده اند و بــرای آن حضــرت، اســماء و صفاتی را 
ذکر فرموده اند، اتفاق دارند. روایات شیعه و اهل 
سنت، در این موضوع، بیش از حد تواتر است. 
بنابراین، جامعه اسلامی، همگی، بر این باورند 
و هرگاه کسی بعد از شــناخت از چنین اخباری، 
اصل این عقیــده را تکذیــب کنــد، در حقیقت، 
کرم )ص( را دروغ شمرده است.  سخنان پیامبر ا
آن گاه کــه زمان ظهور فرارســد ،همه زیبایی ها، 

در روز ۲۲ بهمــن ۱۳۵7، تاریخ نهضت   
اسلامی مردم ایران به رهبری امام خمینی )ره( 
بــه نقطــه عطــف خــود رســید. در ایــن روز 
ســرانجام مبــارزات مــردم مســلمان بــه بــار 
نشســت و پادشــاهی ۲۵۰۰ســاله و ظلــم و 
اســتبداد بیــش از ۵۰ســاله رژیــم پهلــوی در 
ایــران، ریشــه کن شــد و بــه خواســت الهــی 

حکومت جمهوری اسلامی تأسیس شد.
۲۲ بهمن، یادآور یکی از بزرگ ترین رخدادهای 
تاریخی ملت بزرگ ایران اســت و روزی فراموش 
ناشدنی و بزرگ برای ایرانیان شده است. در واقع 
در تمامی فرهنگ ها و آداب مردمان جهان رایج 
است که بزرگ ترین روز تاریخ کشور خود را پاس 
می دارند، البتــه بنا به فرهنگ هر کشــور، آن روز 
بزرگ و تاریخی گرامی داشته می شود و نسل به 
نسل و سینه به سینه، منتقل می شود تا آیندگان 
قدر آن روز را بدانند. بیشــتر کشــورهای جهان، 
بزرگ ترین روز تاریخی خود را روز اســتقلال خود 
می داننــد و بــرای آن، احتــرام قابل ملاحظه ای 
قائل انــد، ملــت ایــران اســلامی نیــز در روز ۲۲ 

میلاد گل نرگس؛ 
امام زمان )عج(

22 بهمن؛ روز سقوط 
استبداد و طاغوت

مناسبت

مناسبت

)شرح نهج البلاغه ابن ابی الحدید ، ج۲۰،ص۲۶7، ح1۰۲(
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یک به یک آشکار می شود. صبح ظهور وقتی بندگان 
خــدا از خواب بیــدار می شــوند دســتی بر ســر آن ها 
کشــیده می شــود. به خود می نگرند، به دانسته ها و 
گهان می بینند  قدرت فهم و دریافت عقلی خویش، نا
که نــور ایمــان در قلــب آنــان می تابــد. پیــش از این، 
کنده بودند و هر یک در اندیشــه ای  بندگان خدا پرا
متفاوت. پس از ظهور، دستی بر سرهای آنان کشیده 
می شــود و و گویی همه عقل ها به یک عقل؛ آن هم 
»عقل کامل« تبدیل می شوند؛ چونان قطره هایی 
که از سرتاســر کــره زمین جمع می شــوند و بــه رودها 
می ریزنــد و راه هــای دراز را معجزه آســا می پیماینــد 
تا به دریــا ریزند. آنــان دیگر قطره نیســتند؛ دریایند، 

دریای بیکران.
hawzah.net :منبع  

بهمن ســال ۱۳۵۷ موفق شد بر حکومت مستبدانه 
و شاهنشــاهی ۲۵۰۰ ســالهه شاهنشــاهی فائــق آید 
و در ایــن روز تصمیــم گرفــت خــود بــرای آینــده اش 

برنامه ریزی کند.
آری، باور کنیم تــا قبل از انقلاب اســلامی، انتخابات 
آزاد در ایــران مفهومــی نداشــت و رئیس جمهوری و 
وزرا و موکلان مجلس، تمامی انتصابی بودند و مردم 
حقیقتــاً در تعییــن سرنوشــت خــود تبدیــل به یک 
هیچ کاره تمام عیار شده بودند و به برکت خون های 
مظلومان و تلاش های تمامی اقشار جامعه به رهبری 
بنیان گــذار فقید و بــزرگ جمهــوری اســلامی ایران، 
حضرت امــام خمینــی )ره( در ۲۲ بهمن بــه پیروزی 
دست یافتند و تصمیم گرفتند خود سرنوشت خود را 
در زیر لوای اسلام رقم بزنند، پس این روز بزرگ را باید 

به نیکی و بزرگی پاس بداریم.
qurantv.ir :منبع  
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عکس نوشت

قدردانی از اقدامات فولاد مبارکه برای خدمت رسانی به زائران اربعین حسینی

مناسبت

به گزارش خبرنگار فولاد، همایش تجلیل از خیّرین و 
خادمین اهل بیت )علیه السّلام( در شهرستان های مبارکه، 
لنجان و فلاورجان، روز پنج شنبه ۱۸ بهمن ماه ۱۴۰۳، در حرم 
مطهر امامزاده سیّد نصیرالدّین محمّد دیزیچه برگزار و طی 

آن از شرکت فولاد مبارکه تجلیل شد.
در این مراسم زهرا سعیدی، نماینده مردم شریف شهرستان 
مبارکه در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: خیرین اهل 
بهشت اند و قدردانی از زحمات آن ها و حضور در چنین جلساتی 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است. قرابت و مشترکات بسیاری 

بین شهرستان های مبارکه، فلاورجان و لنجان وجود دارد.
 ، وی افزود: با وجود پیشرفت های علمی و نظامی در کشور
همچنان با مشکلات اقتصادی و ناترازی های انرژی مواجهیم 

که ناشی از کوتاهی مسئولان و سوء مدیریت است.
نماینده مردم شریف شهرستان مبارکه در مجلس شورای 
اسلامی خاطرنشان کرد: باید با افرادی که ترک فعل می کنند 
برخورد قاطع شود و از مدیرانی هم که فعالیت جهادی و 

میدانی دارند تجلیل و قدردانی کرد.
وی با اشاره به تفاهم نامه بین شرکت فولاد مبارکه و دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان برای تجهیز تنها بیمارستان شهرستان 
تکمیل  برای  تفاهم نامه  این  کرد:  خاطرنشان  مبارکه، 

بیمارستان و خرید دستگاه ام.آر.آی منعقد شده است.
سعیدی اذعان داشت: شهرستان مبارکه مشکلات زیادی دارد؛ 
اما امیدواریم با چنین اقداماتی بتوانیم ذره ای از مشکلات مردم 

این شهرستان را در آینده ای نزدیک کاهش دهیم.
رمضان رحیمی، نماینده مردم شریف شهرستان فلاورجان در 
مجلس شورای اسلامی نیز در این مراسم گفت: شهرستان های 
فلاورجان، مبارکه و لنجان علاوه بر همسایگی، مشترکات 

بسیاری با یکدیگر دارند.
بر  این سه شهرستان علاوه  کرد: مشترکات  وی تصریح 
همسایگی جغرافیایی، شامل صنایع هم می شود؛ نمایندگان 
مجلس صدای مردم هستند و باید مشکلات آن ها را به گوش 

مسئولان ملی و استانی برسانند.
نماینده مردم شریف شهرستان فلاورجان در مجلس شورای 
اسلامی عنوان داشت: وظیفه نمایندگان مجلس، قانون گذاری 

و نظارت بر حسن اجرای قوانین است.
رحیمی با بیان اینکه مطالبه گری از مسئولان از دیگر وظایف هر 
نماینده محسوب می شود، گفت: امیدواریم بتوانیم مشکلات 

را پیگیری و با کمک مردم حل وفصل کنیم.
حجت الاسلام سید محسن طباطبایی، امام جمعه شهر 
دیزیچه نیز در این مراسم اظهار کرد: باید شکرگزار باشیم که زائر 
یا خادم آن امام همام هستیم، زیرا این امتیاز و درجه متعالی 
را همان امام بزرگوار به خادمان و خیران خود عطا کرده و باید 
عنوان مقدس خادمی و خیّر بودن در این درگاه را پاس بداریم.

وی با تقدیر از دستگاه های اجرایی مرتبط، دست اندرکاران 
کب گفت: ارزش کار  و همکاری ویژه خیران در برپایی این موا
کب در پذیرایی از زائران اربعین حسینی  خیران و خادمان موا

کمتر از زیارت امام حسین )ع( نیست.
امام جمعه شهر دیزیچه افزود: جسمی که گردوغبار پذیرایی و 
خدمت رسانی زائر امام حسین )ع( بر سر و رویش بنشیند، آتش 

جهنم بر او اثر نمی کند.
غلامرضا پوربافرانی رئیس توسعه و تکامل منطقه ای فولاد 
مبارکه در این آیین، در گفت وگو با خبرنگار فولاد اظهار کرد: 
اربعین حسینی نه تنها یک مراسم مذهبی، بلکه یک حرکت 
انسانی و فرهنگی است که میلیون ها نفر را از سرتاسر جهان 

به سوی کربلا می کشاند. ما به عنوان یک شرکت بزرگ صنعتی، 
احساس مسئولیت می کنیم که در این حرکت عظیم مشارکت 
داشته باشیم و به زائران خدماتی ارائه دهیم. این خدمات در 
سال جاری شامل اعزام ۳۵ هزار زائر و کمک ۳۰ میلیارد ریالی 
جهت اجرای ۱۰ هزار مترمربع سایبان و مه پاش در مرز مهران 
برای زائران حسینی بوده و علاوه بر این، برخی از کارکنان ما 
داوطلبانه در موکب ها فعالیت می کنند تا خدمات بهتری به 

زائران ارائه شود.
وی افزود: امیدواریم با این اقدامات بتوانیم بخشی از بار 
خدمات رسانی به زائران را کاهش دهیم و تجربه ای راحت تر و 
معنوی تر برای آن ها فراهم کنیم. همچنین، این همکاری ها 
نشان دهنده هم بستگی و اتحاد ما در راستای ارزش های 

دینی است.
رئیس توسعه و تکامل منطقه ای فولاد مبارکه با اشاره به 
برنامه ریزی این شرکت برای افزایش تعداد موکب ها گفت: 
قصد داریم هرساله حمایت های بیشتری ارائه دهیم و بهبود 
کیفیت خدمات نیز جزو اهداف ماست. امیدواریم بتوانیم با 
سایر شرکت ها و نهادها نیز همکاری کنیم تا این حرکت بزرگ 
به بهترین نحو برگزار شود و همه بتوانیم در مسیر خدمت به 

زائران حضرت اباعبدالله الحسین )علیه السّلام( گام برداریم.
گفتنی است غلامرضا پوربافرانی، رئیس توسعه و تکامل 
منطقه ای فولاد مبارکه، به نمایندگی از این شرکت در این 
مراسم حضور داشت. این مراسم به پاس قدردانی از خیّران 
کب اربعین حسینی شهرستان های مبارکه،  و خادمان موا
لنجان و فلاورجان که اقدام به حمایت و جمع آوری نذورات 
مردمی جهت خدمت رسانی به زائران اربعین حسینی نموده 

بودند، برگزار شد.

طی برگزاری مراسمی صورت گرفت؛

اطلاعیه

»جنگ
 در سرزمین بی طرف«  

 در چالش
 »جفت پوچ«

هنگامی که جنگ در سال 12۹3 شمسی آغاز شد، روسیه انگلستان و فرانسه 
با هم متحد شدند و مقابلِ آلمان، اتریش، ایتالیا و عثمانی که با یکدیگر پیمان 

اتحاد بسته بودند صف آرایی کردند. ایران که پادشاهش سلطان احمدشاه 
قاجار تازه به سن هجده سالگی رسیده بود اعلام بی طرفی کرد؛ اما روسیه 

در سال های قبل از جنگ با سربازان زیادی آذربایجان و بخش های بزرگی از 
خراسان را اشغال کرده بود. عثمانی با بهانه اینکه حضور سربازان روس در 
آذربایجان مرزهای آن ها را تهدید می کند نیروهایش را وارد خاک ایران کرد و 

مشغول نبرد با روس ها شد. انگلیسی ها هم برای محافظت از چاه های نفت 
جنوب در مقابل ارتش عثمانی سپاهیان خود را وارد خوزستان کردند. آن ها 

سربازانی را به بوشهر و لشکری را هم برای دفاع از مرزهای هندوستان به شرق 
ایران اعزام کردند. جنگ به خاک ایران رسید و اثری از بی طرفی نماند.

هم زمان با ورود نیروهای خارجی به ایران مردم در مناطق مختلف کشور با 
سلاح های ساده به نبرد با آن ها پرداختند. میرزاکوچک خان در شمال در آغاز 

جنگ با روس ها و در پایان با انگلیسی ها جنگید. رئیس علی دلواری و خالو 
حسین بَردخونی در تنگستان بوشهر با انگلیسی ها جنگیدند. ایل قشقایی 
در شیراز و اطراف آن به نبرد با انگلیسی ها مشغول شد. گروهی از نمایندگان 

مجلس کمیته دفاع ملی تشکیل دادند و داوطلبانی که به آن ها پیوسته 
بودند همراه نیروهای ژاندارمری در جاده قم ساوه با روس ها درگیر شدند؛ 
اما در جبهه های جنگ جهانی در اروپا و آسیا آلمانی ها به تدریج ضعیف تر 

می شدند. این وضعیت به انگلستان و روسیه اجازه داد مقاومت های 
 در جنوب ایران به شکست بکشانند. اما حادثه دیگری 

ً
مردمی را مخصوصا

هم در کمین مردم بود. زمین های کشاورزی از جنگ آسیب دیده بودند و 
سربازان روس و انگلیس و عثمانی که در خاک ایران می جنگیدند به آذوقه 

فراوانی نیاز داشتند. این شرایط دست در دست هم کشور را به سوی قحطی 
برد. گرسنگی هر روز تعداد بیشتری از مردم را از پا درمی آورد. جاده ها از جنازه 

پوشیده شده بود. جنگ بدترین چهره اش را به ایرانی ها نشان داد.

»جفــت پــوچ« چالش کتاب خوانی  ، ویژه نوجوانان متوســطه اول و دوم »جفــت پــوچ« چالش کتاب خوانی  ، ویژه نوجوانان متوســطه اول و دوم 

  با جوایز ارزنده ، هر هفته، پنج شــنبه ســاعت   با جوایز ارزنده ، هر هفته، پنج شــنبه ســاعت 1818    

))Rahebehesht.comRahebehesht.com( در اپلیکیشــن راه بهشت )در اپلیکیشــن راه بهشت

میلاد حضرت علی اکبر )علیه السلام( 
و روز جوان مبارک باد
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